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“Türkiye’nin salgına yönelik başarısı 
ülkemize yönelik ilgiyi daha da arttırdı”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, video konferansla bağlandığı, 12. Uluslararası İslam 
Ekonomisi ve Finansı Konferansı’nda yaptığı konuşmada, “Türkiye’nin salgını 
yönetmedeki başarısı ülkemize yönelik ilgiyi daha da arttırdı. İnşallah önümüzdeki 
dönem de bu ilgiyi fırsata çevirerek krizden güçlenerek çıkmayı planlıyoruz” dedi.

«Успех Турции в борьбе с эпидемией 
увеличил интерес к нашей стране»
Президент Эрдоган в своем выступлении по видеосвязи на 12-й Международной 
конференции по исламской экономике и финансам заявил: «Успех Турции в 
борьбе с эпидемией увеличил интерес к нашей стране. Дай Аллах, в предстоящий 
период мы планируем превратить этот интерес в возможность и выйти из 
кризиса, став еще сильнее».

Kırgız Cumhuriyeti-Türkiye 
Fahri Başkonsolosundan 
TÜRKSOY’ a Ziyaret

Почетный консул 
Кыргызской Республики 
в Турции нанес визит в 
ТЮРКСОЙ

Pençe-Kaplan 
Operasyonu’nun ilk 36 
saatinde 500’den fazla terör 
hedefi imha edildi

Более 500 террористических 
целей уничтожено за первые 
36 часов операции «Коготь 
тигра»

Президент России 
Путин: Происходящее 
в США является 
проявлением некоторых 
глубинных внутренних 
кризисов

KAMUOYUNA SAYGIYLA 
DUYURULUR

ПУБЛИЧНОЕ ЗАЯВЛЕНИЕ
Twitter Hesabımızın 

Kapatılması
Закрытие нашей учетной 

записи в Twitter

BM 75. Genel Kurul Başkanlığına 
Türkiye’nin adayı Volkan Bozkır seçildi
Председателем 75-й сессии Генеральной 
Ассамблеи ООН избран турецкий 
кандидат Волкан Бозкыр

Türk heyeti Libya’dan döndü! Bakan Çavuşoğlu’ndan 
önemli açıklamalar

Турецкая делегация вернулась из Ливии! Важные 
заявления министра Чавушоглу

Covid 19 İnşaat Sektörü Ve 
Ticarete Etkileri
Dünya ekonomisi, Kovid-19 salgını 
nedeniyle tarihte benzeri görülmemiş 
bir krizin eşiğine gelirken, Türkiye 
olarak bizler bu süreci iktidarıyla 
muhalefetiyle iş dünyasıyla Milet olarak 
el ele vererek atlatmakta olduğumuzu 
ve sürecin her alanda olduğu gibi inşaat 
sektörü açısından da önemli sonuçlar 
doğuracağını görmekteyiz.

Влияние Covid-19 На 
Строительный Сектор И 
Торговлю
В связи с пандемией COVID-19 
мировая экономика находится на 
грани беспрецедентного в истории 
кризиса. Мы видим, как Турция 
переживает данный процесс в 
единении, где плечом к плечу 
стоят правительство, оппозиция, 
деловой мир и народ. Очевидно, что 
этот процесс будет иметь важные 
последствия для всех областей, в том 
числе и для строительной отрасли.

Rusya Devlet Başkanı 
Putin: ABD’de olanlar bazı 
derin iç krizlerin tezahürü

Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavu-
şoğlu, Türk heyetinin Libya’yı 
ziyaret etmesinin ülkede büyük 
bir memnuniyet yarattığını 
belirterek “Ziyaretimizin amacı 
belli: Libya’ya olan desteğimizi 
bir kere daha güçlü bir şekilde 
vurgulamak için bu ziyareti 
gerçekleştirdik.” dedi.Öte yandan 
Bakan Albayrak, Libya ziyareti 
ile ilgili paylaşım yaparak hem 
siyasi hem de ekonomik ilişkile-
rin görüşüldüğünü aktardı.

Министр иностранных дел Мевлют Чавушоглу заявил, что визит турецкой 
делегации в Ливию вызвал большое удовлетворение в стране и сказал: «Цель нашего 
визита ясна: мы совершили его, чтобы еще раз подчеркнуть нашу поддержку Ливии». 
Министр Албайрак поделился информацией о визите в Ливию и сообщил, что в ходе 
визита обсуждались как политические, так и экономические отношения.
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şokları başarıyla atlatarak, geniş kitlelerin 
dikkatini çektiğini aktardı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Birleşmiş Milletler 
Ticaret ve Kalkınma Konferansı’na göre, geliş-
mekte olan ülkelerdeki toplam yatırım ihtiya-
cının yılda yaklaşık 3,9 trilyon dolar olduğu-
nu belirterek, “Mevcut yatırım seviyelerinin 
2,5 trilyon dolar civarında olduğu göz önüne 
alındığında ortada büyük bir finansman açığı 
vardır. Bu açığın giderilmesinde katılım fi-
nans kurumları inisiyatif alabilir, öncü bir rol 
üstlenebilir” diye konuştu,

Uzun vadeli büyük altyapı yatırımlarının 
finansmanı için sukuk gibi ürünlerin kulla-
nımının yaygınlaştırılması gerektiğini dile 
getiren Cumhurbaşkanı Erdoğan, tüm bun-
ların hayata geçirilmesinde siyasetçiler kadar 
akademisyenlere, üniversitelere de görevler 
düştüğüne işaret etti.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türkiye’de son 
18 yılda katılım ortaklığına dayalı alternatif 
modellerin finans sistemine entegresi için pek 
çok adım atıldığına dikkati çekerek, “İslami 
finans kurumlarımızın sektörden aldığı pay 
2002 yılında yüzde iki bile değilken, biz bunu 
üç kattan fazla artışla yüzde 6,3›e yükselttik. 
Ülkemizde katılım finansının potansiyelinin 
yüzde 20›ye yakın olduğunu gösteren araş-
tırmalar bulunuyor. İnşallah 2025›e kadar bu 
oranları yakalamayı planlıyoruz” açıklama-
sında bulundu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, katılım finans ku-
ruluşlarının 2005 yılında 10 milyar lira olan 
aktif büyüklüğünün 2020 yılı mart ayı itiba-
rıyla 319 milyar liraya ulaştığını bildirdi.

“İSTANBUL’U İSLAMİ FİNANS VE EKO-
NOMİNİN MERKEZİ YAPMAYI HEDEF-
LİYORUZ”

Türkiye’de faizsiz sistemin geliştirilmesi için 
kamu sahipliğinde katılım şirketlerinin kurul-
masını sağladıklarını anlatan Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, yılında ilk kamu katılım teşebbüsü 
olan Ziraat Katılım’ın faaliyete geçmesinin 
ardından Vakıf Katılım’ı ve Türkiye Emlak 
Katılım’ı da sisteme dâhil ettiklerini anlattı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türkiye Hazinesi 
tarafından ihraç edilen ürünler arasına su-
kukun da katıldığını belirterek, “Ayrıca G-20 
ve İslam İşbirliği Teşkilatı dönem başkan-
lıklarımızda katılım ortaklıklarına yönelik 
engellerin kaldırılması için mücadele verdik. 
Kıtaların ve kültürlerin kavşağında yer alan 
İstanbul’umuzu İslami finans ve ekonominin 
de merkezi yapmayı hedefliyoruz” diye ko-
nuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 12. Uluslararası 
İslam Ekonomisi ve Finansı Konferansı’nın 
hayırlara vesile olması dileklerini yineleyerek, 
konferansın düzenlenmesinde emeği geçenle-
re teşekkür ederek, konuşmasını tamamladı.
KAYNAK:CUMHURBAŞKANLIĞI

ret ve turizm yeniden canlanmaya başladı. 
Türkiye’nin salgını yönetmedeki başarısı 
ülkemize yönelik ilgiyi daha da arttırdı. İn-
şallah önümüzdeki dönem de bu ilgiyi fırsata 
çevirerek krizden güçlenerek çıkmayı planlı-
yoruz” diye konuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, uzun süredir küre-
sel sistemin, adalet ve merhamet eksenli yeni-
den bir yapılanmaya ihtiyaç duyduğunu dile 
getirdiklerini anımsatarak, tahakküm, çıkar 
ve faiz üzerine bina edilen mevcut küresel 
ekonomik mimarinin, insanı ve tabiatı koru-
masının mümkün olmadığını söyledi.

“AŞIRI FİNANSLAŞMA SADECE RANT 
KAYGISIYLA HAREKET EDEN OBEZ 
BİR EKONOMİK MODEL ORTAYA ÇI-
KARMIŞTIR”

Batılı bir ekonomi profesörünün “Zengin 
olduk. Çünkü kıtalar ve ülkeler, bizim için 
ıssızlaştı. İnsanlar bizim için öldüler” itirafı-
nın sistemin karakterini anlamak bakımından 
önemli olduğuna vurgu yapan Cumhurbaşka-
nı Erdoğan, şöyle devam etti: “Onca zengin-
liğe rağmen açlıktan ölen insanlar ve her 10 
yılda bir tekrarlanan ekonomik krizler, küre-
sel düzeyde yapılanma ihtiyacını açıkça orta-
ya koymaktadır. 2008 yılında yaşanan küresel 
finans krizi, sadece faize ve ne olursa olsun 
kazanma hırsına dayalı ekonomik sistemin 
açmazlarının ifşası anlamını taşıyor. Üretim 
ve refah noktasında özellikle katkı yapması 
beklenen finansal sistem, bugün ekonomik 
faaliyetlerin tamamını domine eder hâle gel-
miştir. Finans sektörünün üretimi ve ticareti 
beslediği bir ekonomik sistemin yerini, diğer 
tüm sektörlerin, finans sektörünü beslediği 
sağlıksız ve sürdürülemez bir yapı almıştır. 
Aşırı finanslaşma, toplumsal ve insani ma-
liyetlerin dikkate alınmadığı, sadece rant 
kaygısıyla hareket eden obez bir ekonomik 
model ortaya çıkarmıştır. Vaat edilenin aksine 
tüm dünyada gelir ve servet dağılımı gittikçe 
bozulmuş, ülkeler arasındaki makas daha da 
açılmıştır. Finans sektöründe başlayan her 
kriz, hızla reel sektöre de sirayet ederek yeni 
işsizler ordusu oluşturmaktadır.”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, mevcut çarpık ya-
pının alternatifinin insanı merkeze alan, eme-
ği yücelten, haksız kazanca müsaade etmeyen 
İslami ekonomi ve finans modeli olduğunun 
altını çizdi.

“İSLAM İKTİSADI KRİZDEN ÇIKIŞIN 
ANAHTARIDIR”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “İnsani, ahlaki ve 
çevreci karakteri faizi ve sömürüyü reddeden 
yapısıyla İslam iktisadı krizden çıkışın anah-
tarıdır. Geleceğin dünyasında faize ve sömü-
rüye dayalı mevcut ekonomik sistemin yerini 
risk paylaşımının esas olduğu katılımcılığa 
bırakacağına inanıyorum” dedi.

Kâr, zarar ortaklığına göre çalışan İslami fi-
nans kurumlarının, faize bulaşmak istemeyen 
yüz milyonlarca insanın önemli bir ihtiyacını 
giderdiğini ifade eden Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan, bu kurumların son yıllardaki ekonomik 

Cumhurbaşkanı Erdoğan, dünya genelinde 
450 bine yaklaşan can kaybını sadece Ko-
vid-19 virüsünün ölümcül etkisine bağlama-
nın da son derece yanlış olacağını belirterek, 
“Ne yazık ki dünyanın birçok ülkesinde sis-
tem zayıfı değil güçlüyü, yoksulu değil zengi-
ni, çoğunluğu değil bir avuç azınlığı koruma 
üzerine bina edilmiştir. İnsanlar ancak parala-
rı, güçleri ve maddi imkânları oranında hiz-
metlerden faydalanabilmektedir. Toplumun 
çeperinde yer alan, ekonomik bakımdan ye-
terli güce sahip olmayan insanlar, bu tarz kriz 
durumlarında kaderlerine terk edilmektedir” 
değerlendirmesinde bulundu.

“TÜRKİYE, BU SALGIN DÖNEMİNİ EN 
AZ HASARLA ATLATAN ÜLKELERİN 
BAŞINDA YER ALIYOR”

Türkiye’nin, bu salgın dönemini en az hasarla 
atlatan ülkelerin başında yer aldığının altını 
çizen Cumhurbaşkanı Erdoğan, güçlü sağlık 
alt yapısının yanında vatandaşlara sundukları 
kapsamlı ekonomik ve sosyal destek paketle-
riyle zor bir sınavı başarıyla verdiklerini anlat-
tı. Hiç bir vatandaşı sahipsiz bırakmadıkları-
na vurgu yapan Cumhurbaşkanı Erdoğan, bu 
süreçte 125 ülkeye de sağlık yardımında bu-
lunduklarını, “İnsanların en hayırlısı, insan-
lara faydalı olandır” tavsiyesine uygun şekilde 
tüm imkânları hiç bir ayrım yapmadan tüm 
insanların istifadesine sunduklarını kaydetti.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, pandemi sürecinde 
uluslararası kuruluşlardan borç almak yerine 
Türkiye’nin kendi kaynaklarını harekete ge-
çirmeye özen gösterdiklerini dile getirerek, 
bu süreçte ticari ilişkilerin yoğun olduğu 
ülkelerin merkez bankaları aracılığıyla takas 
anlaşmaları yaparak “kazan kazan” temelinde 
bir işbirliği modeli geliştirdiklerini açıkladı. 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Böylece mali ba-
ğımsızlığımızdan taviz vermeden, Türkiye›yi 
yeni bir vesayet ilişkisine sokmadan ekono-
mimizin ihtiyaç duyduğu likiditeyi sağlamış 
olduk. Kısa süre içinde açıklanan 2020 yılı 
ilk çeyrek büyüme rakamları yüzde 4,5 ile 
Türkiye›nin sadece sağlıkta değil, ekonomide 
de diğer ülkelerden pozitif ayrıştığını göster-
miştir” dedi.

“NORMALLEŞME TAKVİMİNİ HAYATA 
GEÇİRMEMİZLE BİRLİKTE ÜRETİM, 
TİCARET VE TURİZM YENİDEN CAN-
LANMAYA BAŞLADI”

İstihdam rakamlarında olumlu bir ivme ya-
kalandığını, yılın tamamı düşünüldüğünde 
ekonomide ümit var bir tablo beklediklerini 
aktaran Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Ob-
jektifliğini ve inandırıcılığını yitirmiş kredi 
derecelendirme kuruluşlarının tahminlerini 
nazar-ı dikkate almıyoruz. Şeamet tellallarını 
daha önce defalarca olduğu gibi yine hüsrana 
uğratacağız. Nitekim normalleşme takvimini 
hayata geçirmemizle birlikte üretim, tica-

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 
12. Uluslararası İslam Ekonomisi ve Fi-

nansı Konferansı’na  (IIEFC) video konferans 
yöntemiyle bağlanarak, katılımcılara hitap 
etti.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, konferansın dü-
zenlenmesinde emeği geçenlere teşekkür 
ederek, konferansın hayırlara vesile olmasını 
diledi.

İlki 1976›da Mekke›de düzenlenen konfe-
ransın 12›ncisinin bu yıl İstanbul Sabahattin 
Zaim Üniversitesi’nin başkanlığında gerçek-
leştirildiğine dikkati çeken Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, İslam ekonomisi ve finansı alanında 
çığır açan eserlere imza atan Prof. Dr. Saba-
hattin Zaim’i minnetle yâd ettiğini söyledi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Perşembe günü ve-
fat eden Prof. Dr. Sabri Orman’a da Allah’tan 
rahmet dileyerek, “Sabri Orman Hocamız, 
tıpkı üstadı rahmetli Sabahattin Zaim gibi 
İslam iktisat düşüncesi konusunda kıymetli 
eserleriyle tanınan mümtaz bir şahsiyetti. 
Üniversitemizin İslam iktisadı alanında 
Türkiye’nin lider kurumlarından biri hâline 
gelmesinde kendisinin çok büyük katkısı 
oldu. Yazdıkları kitaplar ve yetiştirdikleri öğ-
rencilerle geride silinmeyecek izler bırakan bu 
iki hocamızın ilmi miraslarına sahip çıkmak 
önemlidir. 12. Uluslararası İslam Ekonomisi 
ve Finansı Konferansı’nı bu yönde atılmış 
değerli bir adım olarak görüyorum” dedi.

“KORONAVİRÜS SALGINIYLA TÜM 
DÜNYADA KÖKLÜ DEĞİŞİKLİKLERİN 
YAŞANACAĞI YENİ BİR DÖNEME Gİ-
RİLDİ”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, yeni tip Koronavi-
rüs (Kovid-19) salgınıyla tüm dünyada köklü 
değişikliklerin yaşanacağı yeni bir döneme gi-
rildiğine işaret ederek, sözlerini şöyle sürdür-
dü: “Her ne kadar bu salgın öncelikle sağlıkla 
ilgili olsa da sonuçları itibarıyla hayatımızın 
hemen her alanını etkilemektedir. İş gücü 
piyasasından ticarete, kişisel ilişkilerden kamu 
güvenliğine kadar pek çok alanda salgının 
artçı sarsıntılarına şimdiden şahit oluyoruz. 
Son günlerde kimi batılı ülkelerde yaşanan 
sokak olaylarının gerisinde ırkçılıkla beraber 
salgının gün yüzüne çıkardığı adaletsizlikler 
de vardır. Bu süreçte ekonomik olarak en mü-
reffeh ülkelerin kendi vatandaşlarına maske 
temin etmekte dahi zorlandığını, asgari sağlık 
hizmetlerini sağlayamadığını gördük. Sağlık 
sigortası olmayan insanların ölüme terk edil-
diği utanç verici sahnelerle karşılaştık. Yaşlı 
bakım evlerinden yansıyan görüntüler hepi-
mizi derinden sarsmış, insanlık adına, gelece-
ğimiz adına endişelerimizi daha da artırmış-
tır. Sadece maddi zenginliğin sosyal adaleti ve 
eşitliği temin etmeye yetmediği, bu süreçte acı 
bir şekilde ortaya çıkmıştır.”

“Türkiye’nin salgına yönelik başarısı 
ülkemize yönelik ilgiyi daha da 
arttırdı”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, video konferansla bağlandığı, 12. 
Uluslararası İslam Ekonomisi ve Finansı Konferansı’nda yaptığı 
konuşmada, “Türkiye’nin salgını yönetmedeki başarısı ülkemize 
yönelik ilgiyi daha da arttırdı. İnşallah önümüzdeki dönem de bu ilgiyi 
fırsata çevirerek krizden güçlenerek çıkmayı planlıyoruz” dedi.
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таких инструментов, как сукук, должно 
популяризироваться для финансирова-
ния долгосрочных крупных фундамен-
тальных инвестиций, и в реализации 
этого ответственность ложится не только 
на политиков, но и на академиков и уни-
верситеты.

Подчеркнув, что Турция за последние 
18 лет предприняла множество шагов  
для интеграции в финансовую систему 
альтернативных моделей, основанных 
на партнерстве участия, президент Эр-
доган сообщил: «Доля наших исламских 
финансовых институтов в этом секторе 
в 2002 году не достигала даже 2%, мы уве-
личили ее более чем в три раза, и теперь 
она составляет 6,3%. Есть исследования, 
показывающие, что потенциал финанси-
рования участия в нашей стране близок 
к 20%. Дай Аллах, мы планируем достичь 
этих показателей к 2025 году». 

Он сообщил, что размер активов таких 
исламских финансовых учреждений, кото-
рый в 2005 году составлял 10 миллиардов 
лир, по состоянию на март 2020 года до-
стиг 319 миллиардов лир.

 «МЫ СТРЕМИМСЯ СДЕЛАТЬ СТАМ-
БУЛ ЦЕНТРОМ ИСЛАМСКОЙ ЭКОНО-
МИКИ И ФИНАНСОВ»

Отметив, что для развития беспроцентной 
системы в Турции они обеспечили созда-
ние компаний участия в государственной 
собственности, президент Эрдоган указал, 
что первой попыткой создания государ-
ственного банка участия стал Зираат Ка-
тылым. После его запуска в систему был 
введен Вакыф Катылым и Эмлак Катылым 
Турция.

Сообщив, что среди бумаг, выпущенных 
Казначейством Турции, также был сукук, 
президент Эрдоган заявил: «Кроме этого, 
во время нашего председательства в G-20 
и ОИС мы боролись ради устранения пре-
пятствий по отношению к сотрудничеству 
участия. Мы стремимся сделать Стамбул, 
расположенный на пересечении континен-
тов и культур, центром исламской эконо-
мики и финансов».

Президент Эрдоган еще раз пожелал, что-
бы 12-я Международная конференция по 
исламской экономике и финансам стала 
полезной для всех, поблагодарил всех ор-
ганизаторов и завершил свое выступление.
ИСТОЧНИК: АДМИНИСТРАЦИЯ ПРЕ-
ЗИДЕНТА

дент Эрдоган подчеркнул, что его при-
знание важно для понимания характера 
системы, и продолжил: «Гибель людей 
от голода, несмотря на все богатства, и 
экономические кризисы, которые повто-
ряются каждые 10 лет, ясно указывают на 
необходимость глобальной реструктуриза-
ции. Мировой финансовый кризис в 2008 
году означал только раскрытие дилемм в 
экономической системе, основанной на 
заинтересованности и желании победить 
несмотря ни на что. Финансовая система, 
которая, как ожидается, будет способст-
вовать производству и благосостоянию, в 
настоящее время доминирует во всех ви-
дах экономической деятельности. На место 
экономической системы, где финансовый 
сектор подпитывал производство и тор-
говлю, пришла нездоровая и неустойчивая 
структура, где все другие сектора подпи-
тывают финансовый сектор. Излишняя 
финансиализация создала тучную эконо-
мическую модель, которая действует ис-
ключительно с заботой о ренте, не беря во 
внимание общественные и человеческие 
затраты. Вопреки тому, что было обещано, 
во всем мире ухудшается распределение 
доходов и богатства, а ножницы между 
странами раскрываются еще больше. Каж-
дый кризис, начавшийся в финансовом 
секторе, быстро распространяется на ре-
альный сектор экономики и создает армию 
новых безработных».

Президент Эрдоган подчеркнул, что аль-
тернативой существующей изогнутой 
структуре является исламская модель 
экономики и финансов, которая ориенти-
руется на людей, ценит труд и не допускает 
несправедливых доходов. 

«ИСЛАМСКАЯ ЭКОНОМИКА - КЛЮЧ 
К ВЫХОДУ ИЗ КРИЗИСА» 

«Исламская экономика является ключом 
к выходу из кризиса благодаря своему 
гуманитарному, моральному и экологи-
ческому характеру и структуре, которая 
отвергает заинтересованность и эксплу-
атацию. Я полагаю, что в мире будущего 
нынешняя экономическая система, осно-
ванная на интересах и эксплуатации, 
будет заменена участием, где разделение 
рисков является важным элементом», - 
сказал президент. 

Он отметил, что исламские финансовые 
институты, работающие в рамках парт-
нерств о прибылях и убытках, удовлетво-
ряют важную потребность сотен милли-
онов людей, не желающих связываться с 
процентами, и за последние годы успеш-
но преодолели экономические потрясе-
ния, чем привлекли внимание широких 
масс.

Президент Эрдоган заявил, что, согласно 
Конференции ООН по торговле и разви-
тию, общая потребность в инвестициях 
в развивающихся странах составляет 
около 3,9 триллиона долларов в год. 
«Учитывая, что текущий уровень инве-
стиций составляет около 2,5 триллионов 
долларов, существует большой дефицит 
финансирования. Финансовые учрежде-
ния могут взять на себя инициативу и 
сыграть ведущую роль в устранении это-
го пробела», - сказал он.

Он также отметил, что использование 

Отметив, что Турция является лидером 
среди стран, переживших пандемию с 
наименьшим ущербом, Эрдоган заявил, 
что этот сложный экзамен пройден успеш-
но благодаря сильной инфраструктуре 
здравоохранения и комплексным пакетам 
экономической и социальной поддержки, 
которая предоставлялась гражданам. 
Подчеркнув, что ни один гражданин не 
был оставлен без внимания, он сообщил, 
что в этом процессе Турция оказала ме-
дицинскую помощь 125 странам и без 
какой-либо дискриминации предоставила 
все возможное на благо всего человечества 
в соответствии с пониманием «Лучшие 
из людей - те, которые наиболее полезны 
людям».

Он также сообщил, что Турция вместо 
заимствования у международных орга-
низаций в период пандемии, стремилась 
мобилизовать свои собственные ресурсы, 
а также разработала беспроигрышную мо-
дель сотрудничества «Выиграл/Выиграл» 
путем заключения бартерных соглашений 
через центральные банки стран, с которы-
ми имеются прочные торговые отношения. 
«Таким образом, не ставя под угрозу нашу 
финансовую независимость, не втягивая 
Турцию в новые попечительские отноше-
ния, мы обеспечили ликвидность, необ-
ходимую нашей экономике. Показатели 
роста за первый квартал 2020 года состав-
ляют 4,5% и указывают на позитивное 
отличие Турции от других стран не только 
в сфере здравоохранения, но и в экономи-
ке», - заявил президент.

«После того, как мы внедрили календарь 
нормализации, начали восстанавливать-
ся производство, торговля и туризм»

Отметив, что в показателях занятости на-
блюдается положительный импульс, а если 
учитывать весь год, то в экономике пред-
стает обнадеживающая картина, президент 
Эрдоган сказал: «Мы не принимаем во 
внимание оценки рейтинговых агентств, 
которые потеряли свою объективность и 
авторитет. Мы вновь разочаруем тех, кто 
распространяет негативные вести. После 
того, как мы внедрили календарь нормали-
зации, в стране начали восстанавливаться 
производство, торговля и туризм. Успех 
Турции в борьбе с эпидемией увеличил 
интерес к нашей стране. Дай Аллах, в пред-
стоящий период мы планируем превратить 
этот интерес в возможность и выйти из 
кризиса, став еще сильнее».

Напомнив, что в течение длительного 
времени он неоднократно говорил о том, 
что глобальная система нуждается в ре-
структуризации на основе справедливости 
и сострадания, президент подчеркнул, 
что нынешняя глобальная экономическая 
архитектура, основанная на господстве, 
интересах и заинтересованности, не может 
защитить человека и природу.

«ЧРЕЗМЕРНАЯ ФИНАНСИАЛИЗА-
ЦИЯ СОЗДАЛА ТУЧНУЮ ЭКОНОМИ-
ЧЕСКУЮ МОДЕЛЬ, КОТОРАЯ ДЕЙСТ-
ВУЕТ ИСКЛЮЧИТЕЛЬНО С ЗАБОТОЙ 
О РЕНТЕ»

«Мы богаты. Потому что континенты и 
страны стали для нас пустынными. Люди 
мертвы для нас», - сказал однажды один 
западный профессор экономики. Прези-

Президент Реджеп Тайип Эрдоган при-
нял участие на 12-й Международной 

конференции по исламской экономике и 
финансам (IIEFC)  с помощью видеосвязи 
и обратился к участникам.

Он поблагодарил тех, кто внес вклад в ор-
ганизацию конференции, и пожелал, что-
бы конференция была полезной.

Акцентировав внимание на тот факт, что 
12-я конференция, первая из которых была 
проведена в Мекке в 1976 году, прошла в 
этом году под председательством Стам-
бульского университета имени Сабахат-
тина Заима, президент Эрдоган отметил, 
что с благодарностью поминает проф. 
д-ра Сабахаттина Заима, который создал 
новаторские работы в области исламской 
экономики и финансов. 

Кроме этого, президент Эрдоган пожелал 
милости Аллаха д-ру Сабри Орману, кото-
рый скончался в четверг. «Наш уважаемый 
Сабри Орман, как и его покойный учи-
тель Сабахаттин Заим, был великолепной 
личностью, известной своими ценными 
работами по исламской экономической 
мысли. Он внес очень большой вклад в то, 
чтобы университет стал одним из ведущих 
институтов Турции в области исламской 
экономики. Важно защитить научное на-
следие этих двух учителей, которые оста-
вили неизгладимые следы в своих книгах и 
учениках. Я считаю 12-ю Международную 
конференцию по исламской экономике и 
финансам ценным шагом в этом направле-
нии», - сказал он.

«С ПАНДЕМИЕЙ КОРОНАВИРУСА 
НАСТУПИЛ НОВЫЙ ПЕРИОД, ГДЕ 
БУДУТ ПРОИСХОДИТЬ КОРЕННЫЕ 
ИЗМЕНЕНИЯ ВО ВСЕМ МИРЕ»

Отметив, что с пандемией коронавируса 
нового типа (COVID-19) наступил новый 
период, где будут происходить коренные 
изменения во всем мире, президент Эр-
доган продолжил свою речь: «Хотя эта 
пандемия в первую очередь связана со 
здоровьем, с точки зрения ее последствий 
она затрагивает практически все аспекты 
нашей жизни. Мы уже наблюдаем влия-
ние пандемии на многие сферы - от рынка 
труда до торговли, от личных отношений 
до общественной безопасности. Причиной 
уличных событий, которые в последнее 
время наблюдаются в некоторых западных 
странах, является не только расизм, но и 
несправедливость, выявленная пандемией. 
В этом процессе мы увидели, что в боль-
шинстве экономически процветающих 
стран возникают трудности с предостав-
лением масок своим гражданам. Они не 
могут предоставить им даже минимальные 
медицинские услуги. Мы столкнулись с 
позорными сценами, когда людей без ме-
дицинской страховки оставляли умирать. 
Изображения из домов престарелых глу-
боко потрясли нас всех и усилили нашу 
обеспокоенность во имя человечества и 
нашего будущего. В этом процессе болез-
ненно проявилось то, что для обеспечения 
социальной справедливости и равенства 
недостаточно только материальных благ».

«К сожалению, во многих странах мира 
система была построена на защите силь-
ных, а не слабых, богатых, а не бедных, ма-
лой группы, а не большинства. Люди могут 
пользоваться услугами только пропорци-
онально их деньгам, власти и финансовым 
средствам. В таких кризисных ситуациях 
народ, находящийся на «периферии» об-
щества и не обладающий достаточной эко-
номической силой, остается на произвол 
судьбы», - сказал президент Эрдоган, под-
черкнув, что было бы крайне неправильно 
приписывать гибель людей, которая во 
всем мире приближается к 450 тысячам, 
только к смертельному воздействию виру-
са COVID-19.

«ТУРЦИЯ ЯВЛЯЕТСЯ ЛИДЕРОМ СРЕДИ 
СТРАН, ПЕРЕЖИВШИХ ПАНДЕМИЮ С 
НАИМЕНЬШИМ УЩЕРБОМ»

«Успех Турции в борьбе с эпидемией 
увеличил интерес к нашей стране»
Президент Эрдоган в своем выступлении по видеосвязи на 12-й 
Международной конференции по исламской экономике и финансам 
заявил: «Успех Турции в борьбе с эпидемией увеличил интерес к 
нашей стране. Дай Аллах, в предстоящий период мы планируем 
превратить этот интерес в возможность и выйти из кризиса, став еще 
сильнее».
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В альбоме, являющемся единственной 
книгой, в которой собраны картины на 
основе работ Айтматова, есть изображе-
ния из многих произведений кыргызско-
го писателя, переведенных на различные 
языки мира, таких как «Когда падают 
горы», «Плаха», «И дольше века длится 
день», «Белый пароход», «Тополек мой в 
красной косынке», «Прощай, Гульсары!», 
«Лицом к лицу», «Материнское поле», 
«Белое облако Чингисхана», «Пегий пёс, 
бегущий краем моря», «Джамиля», «Вер-
блюжий глаз».

Почетный консул Кыргызской Республи-
ки в Турции д-р Мустафа Курт выразил 
признательность за гостеприимство и 
сказал: 

“Я внимательно слежу за деятельностью 
ТЮРКСОЙ под Вашим руководством и 
считаю ее достойной восхищения. Своей 
работой Вы строите духовные мосты. 
Вы передаете культуру наших предков 
не только нам, но и следующему поколе-
нию, таким образом, продолжая нашу 
историю. Еще до становления почетным 
консулом Кыргызстана в Турции я отда-
вал свое сердце тюркскому миру и при 
каждой возможности вел деятельность 
на благо тюркского мира. Я всегда де-
лал свою работу со следующей мыслью 
и сознанием: если тюркский мир будет 
в единстве, мы все станем еще сильнее, 
и будущие поколения унаследуют эти 
семена единства. Это включает в себя 
объединение сил всех тюркских госу-
дарств, взаимную поддержку в сфере 
энергетики, торговли, экономики и куль-
туры, основанную на силе материальных 
и духовных связей, и стойкую позицию. 
Может возникнуть вопрос о том, как 
это сделать. Разумеется, это возможно 
с помощью студенческих сообществ, 
неправительственных организаций, 
диаспор, почетных консульств и 
посольств двух стран, а также за счет та-
ких важных организаций, как ТЮРКСОЙ. 
Одной из ценностей, которая формирует 
нас, является культура. Культура, как 
вода, в конце концов найдет свое русло. В 
данном историческом течении с помощью 
культурной и политической деятельности 
мы должны укрепить наши братские связи 
между странами”. 

Анкара (Гражданская инициатива) 
Зелиха Соркунлу/  Встретившись в 

головном офисе ТЮРКСОЙ, почетный 
консул Кыргызской Республики в Тур-
ции д-р Мустафа Курт и генеральный 
секретарь ТЮРКСОЙ Дюсен Касеинов 
обменялись полезной информацией.

Генеральный секретарь рассказал об ор-
ганизации ТЮРКСОЙ, которая посред-
ством различных мероприятий знакомит 
молодое поколение тюркских народов с 
важными деятелями тюркского мира в 
области культуры, искусства и литерату-
ры.

Д-р Мустафа Курт, являющийся почет-
ным консулом Кыргызской Республики в 
Турции, рассказал о своей деятельности, 
связанной с Кыргызстаном.

«Прежде всего, для меня большая честь 
принять вас здесь. Вы всегда поддержи-
вали нас во всех мероприятиях, которые 
проводила ТЮРКСОЙ. Вы являетесь 
замечательным представителем такой 
важной страны, как Кыргызстан.

Как вы знаете, ТЮРКСОЙ объявила 2018 
год Годом памяти одного из литератур-
ных светил тюркского мира всемирно из-
вестного кыргызского писателя Чынгыза 
Айтматова и организовала мероприятия 
не только в странах тюркского мира, но 
и в других различных странах от Балкан 
до Японии. Через Вас я выражаю свою 
благодарность президенту Кыргызстана 
Сооронбаю Жээнбекову за его участие 
в церемонии открытия Года «Ош – куль-
турная столица Тюркского мира-2019»  и 
его моральную поддержку мероприяти-
ям, организованным в течение года», - 
сказал генеральный секретарь Касеинов.

В конце встречи Дюсен Касеинов вручил 
почетному консулу Кыргызской Респу-
блики в Турции д-ру Мустафе Курту ху-
дожественный альбом «Чтение Чынгыза 
Айтматова», подготовленный в рамках 
мероприятий в честь Года памяти кыр-
гызского писателя Чынгыза Айтматова - 
2018. В нем собраны картины, где худож-
ники тюркского мира интерпретировали 
произведения кыргызского писателя.

Генеральный секретарь сообщил, что в 
этом художественном альбоме ТЮРК-
СОЙ собрала работы художников тюрк-
ского мира, интерпретирующие произве-
дения известного кыргызского писателя. 

sanat albümünü hediye etti.

TÜRKSOY, Cengiz Aytmatov’a ithafen hazır-
ladığı sanat albümünde, ünlü Kırgız yazarın 
eserlerine ilişkin Türk Dünyası ressamlarının 
yorumladıkları resim eserlerini toplamıştı. 
Aytmatov’un eserlerine ilişkin resimlerin 
toplandığı tek kitap olma özelliğini taşıyan 
albümde, Kırgız yazarın  “Dağlar Devrildi-
ğinde”, “Dişi Kurdun Rüyaları”, “Gün Olur 
Asra Bedel”, “Beyaz Gemi”, “Selvi Boylum Al 
Yazmalım” , “Elveda Gülsarı!”,  “Yüz Yüze”, 
“Toprak Ana”, “Cengiz Han’a Küsen Bulut”, 
“Deniz Kıyısında Koşan Ala Köpek”, “Cemile”, 
“Deve Gözü” gibi dünya dillerine çevrilmiş 
birçok eserine ilişkin resimler yer aldığı bilgi-
sini verdi.

Kırgızistan Cumhuriyeti -Türkiye Fahri Baş-
konsolosu Dr.Mustafa Kurt, ziyaretten duydu-
ğu memnuniyeti dile getirerek şunları söyledi.  
 
Sizlerin önderliğinde TÜRKSOY’ un çalış-
malarını yakından takip ediyor ve takdire 
şayan buluyorum. Sizler bu çalışmalarla gönül 
köprüleri kuruyorsunuz. Türkiye’de bizim 
ata babalarımızı hem bizlere hem yeni nesil’e 

aktarıyor böylelikle tarihimizi yaşa-
tıyorsunuz. 

Kırgızistan Cumhuriyeti -Türkiye 
Fahri Başkonsolosu olmadan önce 
de Türk Dünyasına Kalbimi vermiş 
her fırsatta da Türk dünyası için 
çalışmalar yapmış birisiyim.  

Çalışmalarımı hep şu düşünce ve 
bilinç ile yaptım; Türk dünyası bir-
lik içinde olursa biz hepimiz daha 
güçlü oluruz ve siz gelecek nesillere 
bu birlik beraberlik tohumlarını 
miras bırakmış oluruz. Bunun için-

de tüm Türk devletlerinin güçlerini birleştirip 
maddi, manevi bağlarının gücüyle enerjide, 
ticarette, ekonomide, kültürel faaliyetlerde hep 
beraber olup dimdik ayakta olmaktan geçer. 
Bunları nasıl yapacağız sorusu akla gelebilir 
elbette bunlar iki ülke arasındaki öğrenci top-
lulukları ile sivil toplum kuruluşları diaspora-
lar ile biz fahri konsoloslar ve büyükelçilikler, 
TÜRKSOY gibi önemli kuruluların aracılığı 
ile olacaktır. 

Bizi biz yapan değerlerden biride kültürdür; 
kültür su gibidir akar gider en sonunda kendi 
yatağını bulur.  Bizler bu tarihi akış içerisinde 
kültürel ve siyasi faaliyetlerimizle ülkeler ara-
sındaki kardeşlik bağını kuvvetlendireceğiz 
diye konuştu.

Ankara( Sivil İnisiyatif) Zeliha Sorkun-
lu/   TÜRKSOY genel merkezinde bir 

araya gelen Kırgızistan Cumhuriyeti -Türkiye 
Fahri Başkonsolosu Dr.Mustafa Kurt; TÜRK-
SOY Genel Sekreteri Düsen Kaseinov karşılıklı 
verimli paylaşımlarda bulundular.  

Türk Dünyası’nın kültür, sanat ve edebiyat ala-
nında iz bırakmış önemli şahsiyetlerini çeşitli 
etkinliklerle Türk halklarının genç kuşaklarına 
tanıtan TÜRKSOY hakkında bilgiler verdi. 

Dr.Mustafa Kurt’un Kırgızistan Cumhuriyeti 
-Türkiye Fahri Başkonsolosu olması hasebiyle 
Kırgızistan ile yaptığı çalışmalardan bahsetti.

Genel Sekreter Kaseinov; öncelikle sizi burada 
misafir etmekten şeref duyuyorum. TÜRK-
SOY olarak yapmış olduğumuz tüm etkinlik-
lerde bizi hiçbir zaman yalnız bırakmadınız. 
Kırgızistan gibi önemli bir ülkenin temsilcisi 
olup bu ülkeyi layıkıyla temsil ediyorsunuz. 

Biliyorsunuz, Türk Dünyası’nın edebiyat gü-
neşlerinden, dünyaca ünlü Kırgız yazar Cengiz 
Aytmatov’a ithafen 2018 yılını “Anma Yılı” ilan 
ettiklerini ve düzenlenen etkinliklerle Türk 
coğrafyasının sınırlarını aşarak Balkanlardan 

Japonya’ya kadar çeşitli ülkelerde andıklarını 
kaydetti. “Oş -2019 Türk Dünyası Kültür Baş-
kenti Açılış Törenine” katılımı ve yıl boyunca 
düzenlenen etkinliklere manevi desteğini 
esirgemeyen Kırgızistan Cumhurbaşkanı Soo-
ronbay Ceenbekov’a sizin aracılığınızla teşek-
kürlerimi iletiyorum. 

Görüşme sonunda Düsen Kaseinov, Kırgızis-
tan Cumhuriyeti -Türkiye Fahri Başkonsolosu 
Dr.Mustafa Kurt ‘a, TÜRKSOY’ un ilan ettiği 
“2018 doğumunun 90. yıldönümünde Kırgız 
yazar Cengiz Aytmatov’u Anma Yılı” etkin-
likleri kapsamında hazırlanan ve içerisinde 
Kırgız yazarın eserlerine ilişkin Türk Dünyası 
ressamlarının yorumladıkları resim eserleri-
nin yer aldığı “Cengiz Aytmatov’u Okumak” 

Kırgız Cumhuriyeti-Türkiye Fahri 
Başkonsolosundan TÜRKSOY’ a 
Ziyaret
Kırgızistan Cumhuriyeti -Türkiye Fahri Başkonsolosu Dr.Mustafa Kurt; 
TÜRKSOY Genel Sekreteri Düsen Kaseinov’a Nezaket Ziyaretinde 
Bulundu. 

Почетный консул Кыргызской 
Республики в Турции нанес визит в 
ТЮРКСОЙ
Почетный консул Кыргызской Республики в Турции д-р Мустафа Курт 
нанес визит вежливости генеральному секретарю ТЮРКСОЙ Дюсену 
Касеинову.
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«Мы внимательно следим за вами и 
стараемся чувствовать все, что там 
происходит. Мы все знаем, что нужно 
сделать все возможное, чтобы выпол-
нить задачу. К этим дням мы пришли 
не просто. Оглянитесь назад в прошлое 
в 2015 год. Мы достигли мест, которые 
назывались террористами «недоступ-
ными» для нас, и разрушили логова, 
убежища и бункеры террористов. 
Продвигаясь в том же темпе и поряд-
ке, дай Аллах, вы успешно завершите 
операцию «Коготь тигра» и добавите 
новую золотую страницу в историю 
спецназа, историю наших сухопутных 
войск, историю наших Турецких воо-
руженных сил. Я еще раз с почтением 
поминаю наших погибших солдат, ко-
торые приложили огромные усилия, 
чтобы мы пришли в эти дни, и своей 
кровью и жизнью внесли свой вклад в 
этот успех, и прошу милости Аллаха. Я 
выражаю свою признательность и бла-
годарность нашим ветеранам».

В свою очередь, командиры подразде-
лений заявили: «Борьба будет продол-
жаться до тех пор, пока не будет ней-
трализован последний террорист. Для 
этого мы готовы выполнить все задачи, 
которые будут поставлены».

ИСТОЧНИК: AA

«Орлиный коготь», продолжается воз-
душный удар десантных войск в райо-
ны, определенные в Хафтанине, и цели, 
принадлежащие террористам, уничто-
жаются одна за другой.

Несмотря на сложные условия местно-
сти, войска успешно проводят опера-
цию согласно плану. Они продолжает 
обезвреживать мины и СВУ, установ-
ленные террористической организа-
цией РКК в регионе, и уничтожать 
оружие, боеприпасы и материалы для 
жизни.

Беспилотники и боевые беспилотники 
ведут постоянное наблюдение

За 36 часов с начала операции с приме-
нением оружия, штурмовой гаубицы, 
многоствольной ракетной установки, 
боевых беспилотников и F-16 были 
уничтожены более 500 целей, принад-
лежащих террористической организа-
ции.

После того как район был смягчен 
стрельбой, некоторые войска спецназа 
осуществили наземное проникновение 
в определенные районы, а некоторые - 
были высажены в этом районе с помо-
щью вертолетов. В сложных условиях 
местности, которые достигают высоты 

За первые 36 часов операции «Коготь 
тигра», начатой Турецкими воору-

женными силами против террористов 
в районе Хафтанина в северной части 
Ирака, были уничтожены более 500 це-
лей, принадлежащих террористической 
организации, с применением оружия, 
штурмовой гаубицы, многоствольной 
ракетной установки, боевых беспилот-
ников и F-16.

Операция «Коготь тигра», начатая 
Турецкими вооруженными силами 
против террористической организации 
РКК, которая угрожает безопасности 
границ и населения, усиливая в послед-
нее время попытки преследования и 
нападения на полицейские участки и 
базы с севера Ирака, продолжается по 
плану.

В рамках операции «Коготь тигра», 
которая начата сразу после операции 

yaklaşık 36 saat içinde terör örgütüne ait 
belirlenen 500’den fazla hedef top, Fırtına 
obüsü, ÇNRA›nın (Çok Namlulu Roketatar) 
yanı sıra SİHA ve F-16›lardan yapılan atış-
larla imha edildi. 

Atışlarla bölgenin yumuşatılmasının ar-
dından, belirlenen bölgelere komandolar 
karadan sızma harekatı gerçekleştirirken 
bazı komando birlikleri de helikopterlerle 
bölgeye indirildi. Komandolar, yer yer 1900 
metre ve üzeri yüksekliğe çıkan zorlu arazi 
koşullarında terör yuvalarına girmeyi sür-
dürürken İHA ve SİHA’lar da bölgeyi sürekli 
tarıyor.

Harekat Merkezi’nde yoğun mesai

Milli Savunma Bakanı Hulusi Akar ile TSK 
komuta kademesinin Kara Kuvvetleri Ko-
mutanlığı Harekat Merkezi’ndeki yoğun 
mesaisi devam ediyor.

Akar, beraberinde Genelkurmay Başkanı 
Orgeneral Yaşar Güler, Kara Kuvvetleri 
Komutanı Orgeneral Ümit Dündar, Hava 
Kuvvetleri Komutanı Orgeneral Hasan Kü-
çükakyüz ile Deniz Kuvvetleri Komutanı 
Oramiral Adnan Özbal ile geldiği Kara Kuv-
vetleri Komutanlığı Harekat Merkezi’nde 
sahadaki son duruma ilişkin brifing aldı. 
Video konferans yöntemi ile harekata katı-
lan birlik komutanları ile görüşen Akar ve 

Türk Silahlı Kuvvetleri tarafından Irak’ın 
kuzeyindeki Haftanin bölgesinde te-

röristlere yönelik başlatılan Pençe-Kaplan 
Operasyonu›nda 36 saat içinde terör örgütü-
ne ait 500›den fazla hedef top, Fırtına obüsü, 
ÇNRA›nın yanı sıra SİHA ve F-16’lardan 
yapılan atışlarla imha edildi. 

Son dönemde Irak’ın kuzeyinden karakol ve 
üs bölgelerine taciz ve saldırı teşebbüslerini 
artırarak hudutların ve halkın güvenliğini 
tehdit eden terör örgütü PKK’ya yönelik 
Türk Silahlı Kuvvetleri tarafından başlatılan 
Pençe-Kaplan Operasyonu planlandığı 
şekilde devam ediyor. 

Pençe-Kartal Operasyonu’nun hemen 
ardından gerçekleştirilen Pençe-Kaplan 
Operasyonu ile komando birliklerinin 
Haftanin’de belirlenen bölgelere yönelik 
hava hücum harekatı sürüyor, teröristlere ait 
hedefler tek tek yerle bir ediliyor.

Zor arazi koşullarına rağmen operasyonu 
planlandığı şekilde başarıyla sürdüren 
Mehmetçik, PKK terör örgütünün bölgede 
tuzakladığı mayın ve EYP’leri etkisiz hale 
getirmeye, silah, mühimmat ve yaşam 
malzemelerini imha etmeye devam ediyor.

İHA ve SİHA’lar sürekli takipte

Operasyonun başlamasından bu yana geçen 

Pençe-Kaplan Operasyonu’nun ilk 36 saatinde 500’den 
fazla terör hedefi imha edildi
Pençe-Kaplan Operasyonu’nun ilk 36 saatinde terör örgütüne ait 500’den fazla 
hedef, top, Fırtına obüsü, ÇNRA, SİHA ve F-16 atışlarıyla imha edildi.

komutanlar, sahadaki durumu da gece bo-
yunca yakından takip etti, talimatlar verdi.

“Gayet güzel gidiyor”

Milli Savunma Bakanı Hulusi Akar, birlik 
komutanlarına hitabında, “Pençe-Kaplan 
Operasyonu gayet güzel şekilde gidiyor. 
Aynı ciddiyet ve kararlılıkla devam edip in-
şallah başarılı bir şekilde bu operasyonu da 
sonlandıracağız” diye konuştu.

Operasyon bölgesindeki personelin 
güvenliğinin sağlanmasının önemine de 
vurgu yapan Akar, şunları söyledi:

“Bizim gözümüz, kulağımız sizde. Oradaki 
tozu da toprağı da rüzgarı da soğuğu da 
buradan hissetmeye çalışıyoruz. Vazifenin 
ifası için gereken ne varsa onun yapılması 
gerektiğini hepimiz biliyoruz. Bugünlere 
kolay gelinmedi. Geçmişe, 2015 yılına 
doğru bakın, teröristlerin ‘girilemez’, 

‘ulaşılamaz’ dedikleri nerelere girildi, 
nerelere çıkıldı, neredeki inler, barınaklar, 
sığınaklar teröristlerin başlarına yıkıldı. 
Aynı tertip ve düzende ilerlemek suretiyle 
inşallah Pençe-Kaplan Operasyonu’nu da 
başarıyla kapatıp komandonun tarihine, 
Kara Kuvvetlerimizin tarihine, Türk Silahlı 
Kuvvetlerimizin tarihine yeni bir altın sayfa 
ekleyeceksiniz. Bugünlere gelinmesinde 
büyük emekleri olan, kanlarıyla canlarıyla 
bu başarının gerçekleşmesine katkı sağlayan 
şehitlerimizi bir kez daha saygıyla anıyor, 
Allah’tan rahmet diliyorum. Gazilerimize 
şükranlarımızı ve minnetlerimi 
sunuyorum.”

Birlik komutanları da “En son terörist 
etkisiz hale getirilinceye kadar mücadelenin 
süreceğini, bu kapsamda verilecek her 
görevi yerine getirmeye hazır olduklarını” 
dile getirdi. KAYNAK:AA

1900 метров и выше, войска спецназа 
продолжают проникать в убежища 
террористов, а беспилотники и боевые 
беспилотники ведут постоянное скани-
рование района.

Интенсивная работа в Командном цен-
тре 

В Командном центре сухопутных войск 
продолжается интенсивная работа ми-
нистра обороны Турции Хулуси Акара 
и командующих видами вооруженных 
сил Турции.

Наряду с Акаром в Командном центре 
находились начальник Генерального 
штаба ВС Турции генерал Яшар Гюлер, 
командующий сухопутными войсками 
генерал Умит Дюндар, командующий 
ВВС генерал Хасан Кючюкакюз и ко-
мандующий ВМС адмирал Аднан Оз-
бал, с участием которых был проведен 
брифинг по последней обстановке на 
местах. Акар и командующие, которые 
с помощью видеоконференции перего-
ворили с командирами подразделений, 
участвовавшими в операции, всю ночь 
внимательно следили за ситуацией на 
месте и давали указания.

«Операция проходит очень хорошо»

Министр национальной обороны Ху-
луси Акар, обращаясь к командирам 
подразделений, сказал: «Операция 
«Коготь тигра» проходит очень хо-
рошо. Будем продолжать с той же 
серьезностью и решительностью. Дай 
Аллах, мы успешно завершим и эту 
операцию».

Подчеркнув важность обеспечения 
безопасности персонала в районе опе-
рации, Акар сказал:

Более 500 террористических целей уничтожено за первые 36 часов 
операции «Коготь тигра»

За первые 36 часов операции 
«Коготь тигра» с применением 
оружия, штурмовой гаубицы, мно-
гоствольной ракетной установки, 
боевых беспилотников и F-16 
были уничтожены более 500 целей, 
принадлежащих террористиче-
ской организации.
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2012 Каирское соглашение 

В мае 2012 года в столице Египта Каи-
ре ХАМАС и ФАТХ подписали согла-
шение. Оно предусматривало начало 
переговоров о создании правительства 
национального примирения.

2012 Дохинское соглашение

Новое соглашение было подписано в 
феврале 2012 года в столице Катара 
Дохе.

Это соглашение, называемое Дохин-
ской декларацией, предусматривало 
председательство Махмуда Аббаса в пе-
реходном правительстве, которое будет 
создано из технократов и независимых 
кандидатов, и подготовку к отложенным 
выборам.

2013 Встреча Аббаса и Машаля

Аббас и бывший глава ХАМАСа Халед 
Машаль встретились в Каире в январе 
2013 года и договорились о выполне-
нии предыдущих соглашений.

2014 Соглашение «Эш-Шати»

После серии переговоров между ХА-
МАСом и ФАТХом летом 2014 года в 
доме лидера ХАМАСа в лагере беженцев 
Эш-Шати, расположенном на западе сек-
тора Газа, было подписано одноименное 
соглашение. 

Это соглашение было направлено на 
создание правительства национального 
единства, активизацию законодательного 
собрания, реформирование Организа-
ции освобождения Палестины (ООП) и 
проведение парламентских и президент-
ских выборов в течение 6 месяцев.

В соответствии с соглашением было объ-
явлено о создании правительства, мини-
стры дали присягу перед Аббасом у пре-
зидентского здания в Рамаллахе, однако 
из-за политических споров между двумя 
движениями новые министры не смогли 
приступить к своим обязанностям в сек-
торе Газа.

2017 Каирское соглашение

В соглашении, подписанном в Каире в 
октябре 2017 года, было решено обес-
печить, чтобы правительство примире-
ния, созданное в 2014 году, выполнило 
свою задачу в секторе Газа, как это 
было сделано на Западном берегу, и 
устранить все проблемы, вызванные 
политическим разделением. Однако и 
это соглашение не было выполнено из-за 
конфликтов.

Блокада сектора Газа

С тех пор, как ХАМАС победил на выбо-
рах 2006 года, Израиль заблокировал ре-
гион с земли, моря и воздуха. После того, 
как ХАМАС пришел к власти в секторе 
Газа в 2007 году, серьезность блокады 
еще более возросла.

Из-за этой блокады более 2 миллионов 
палестинцев в секторе Газа страдают в 
экономическом плане. С начала 2020 года 
уровень бедности в секторе Газа достиг 
52%, а уровень безработицы – 50%.

Источник: AA

Уже 13 лет прошло с прихода в 2007 
году к власти в секторе Газа Исламско-
го движения сопротивления ХАМАСа. 
Политический раскол, усилившийся на 
палестинских территориях с приходом 
ХАМАСа, не позволил реализовать 
соглашения, достигнутые между ХА-
МАСом и ФАТХом при посредничестве 
арабских и исламских стран.

Эксперты утверждают, что политический 
раскол между палестинскими группами 
обусловлен идеологическим различием 
между светским ФАТХом и исламским 
ХАМАСом.

Это разделение впервые возникло с ро-
стом популярности ХАМАСа, который 
был создан в 1987 году, когда разразилась 
первая интифада, и началом его конку-
ренции с ФАТХом, который был основан 
в 1965 году и возглавлял палестинский 
народ.

Разногласия между этими двумя движе-
ниями усилились после того, как ФАТХ 
принял путь мирного решения вопроса 
с Израилем на основе двустороннего ре-
шения, а  ХАМАС выбрал  вооруженную 
борьбу как единственный способ освобо-
дить Палестину.

Создание Палестинского руководства 
под управлением ФАТХа и отказ ХАМА-
Са от прекращения вооруженных напа-
дений на Израиль еще больше усилили 
напряженность, к тому же ФАТХ рассма-
тривал эти нападения как угрозу своему 
политическому проекту.

После того, как ХАМАС предпринял 
серию атак на Израиль, и ФАТХ увидел 
в этом попытку ослабить палестинское 
руководство, в период между 1996 и 2000 
годами палестинские силы безопасности 
начали широкомасштабную кампанию 
по задержанию руководителей ХАМАСа. 

В январе 2006 года ХАМАС выиграл 
всеобщие выборы в Палестине и занял 
большинство мест в парламенте. Резуль-
тат этих выборов зажег искру событий, 
которые углубили конфликт между дву-
мя движениями.

ФАТХ и другие движения отказались 
присоединиться к правительству ХА-
МАСа под председательством Исмаила 
Хании.

ХАМАС обвинил ФАТХ в попытке 
свергнуть правительство путем созда-
ния внутренних проблем. Несмотря на 
достижение соглашения под патронажем 
короля Саудовской Аравии Абдаллы ибн 
Абдул-Азиза в феврале 2007 года в Мекке 
и создание правительства национального 
единства, политические конфликты про-
должались и даже превратились в воору-
женные конфликты.

Попытки примирения между ФАТХом и 
ХАМАСом

В результате попыток некоторых араб-
ских и исламских стран разрешить спо-
ры между двумя движениями были под-
писаны некоторые соглашения, но они 
остались на бумаге.

Ниже представлены некоторые из до-
стигнутых договоренностей:

Hamas ve Fetih, Mayıs 2012’de Mısır’ın baş-
kenti Kahire’de bir anlaşmaya imza attı. Bu 
anlaşma, ulusal uzlaşı hükümetinin kurulması 
için müzakerelerin başlamasını öngörüyordu.

2012 Doha Bildirgesi

Şubat 2012’de Katar’ın başkenti Doha’da yeni 
bir anlaşma imzalandı.

Doha Bildirgesi ismini taşıyan bu anlaşma, 
Mahmud Abbas’ın, teknokrat ve bağımsızlar-
dan kurulacak geçiş hükümetine başkanlık 
etmesini ve ertelenen seçimlere hazırlık yapıl-
masını öngörüyordu.

2013 Abbas-Meşal buluşması

Abbas ile Hamas’ın eski Başkanı Halid Me-
şal, Ocak 2013’te Kahire’de bir araya gelerek 
önceki anlaşmaların uygulanması konusunda 
anlaştı.

2014 “Eş-Şati” (Sahil) Anlaşması

Hamas ve Fetih arasında 2014 yazında gerçek-
leştirilen bir dizi görüşmenin ardından Hamas 
liderinin Gazze’nin batısındaki Eş-Şati Mülteci 
Kampı’ndaki evinde bu isimle anılan bir anlaş-
ma imzalandı.

Bu anlaşma da ulusal birlik hükümetinin ku-
rulması, yasama meclisinin aktifleştirilmesi, 
Filistin Kurtuluş Örgütü’nün (FKÖ) reforme 
edilmesi ve 6 ay içinde meclis ve başkanlık 
seçimlerinin yapılmasını amaçlıyordu.

Anlaşma uyarınca, hükümetin kuruluşu ilan 
edildi ve bakanlar, Ramallah’taki Başkanlık 
binasında Abbas’ın önünde yemin ettiler an-
cak iki hareket arasındaki siyasi anlaşmazlıklar 
nedeniyle yeni bakanlar Gazze’de görevlerine 
başlayamadı.

2017 Kahire Anlaşması

Ekim 2017’de Kahire’de imzalanan anlaşma-
da ise 2014’te kurulan uzlaşı hükümetinin 
Şeria’nın batısında olduğu gibi Gazze’de göre-
vini yerine getirmesinin sağlanması ve siyasi 
bölünmeden kaynaklanan tüm sorunların 
ortadan kaldırılması konusunda mutabakata 
varıldı.Ancak bu anlaşma da yaşanan anlaş-
mazlıklar nedeniyle uygulanmadı.

Gazze ablukası

Hamas’ın, 2006 seçimlerini kazanmasından 
bu yana İsrail bölgeye kara, deniz ve havadan 
abluka uyguluyor. Hamas’ın 2007’de Gazze’de 
seçimle yönetime gelmesinin ardından ise 
ablukanın şiddeti daha da artırıldı.

Gazze’de 2 milyonu aşkın Filistinli bu abluka 
nedeniyle ekonomik bakımdan dar bir boğaz-
dan geçiyor. 2020 yılbaşı itibarıyla Gazze’de 
yoksulluk oranının yüzde 52, işsizliğin ise yüz-
de 50’ye ulaştığı ifade ediliyorKaynak: AA

İslami Direniş Hareketi Hamas’ın 2007 yılın-
da Gazze’de yönetime gelmesinin üzerinden 

13 yıl geçti. Hamas’ın yönetime gelmesiyle 
beraber Filistin topraklarında derinleşen siyasi 
bölünmüşlük ise Hamas ve Fetih arasında, 
gerek Arap gerekse İslam ülkeleri ara bulucu-
luğunda varılan anlaşmaların hayata geçiril-
mesine izin vermedi. 

Uzmanlar, Filistinli gruplar arasındaki siyasi 
bölünmenin laik eğilimleri olan Fetih ile İsla-
mi eğilimli Hamas arasındaki ideoloji farkın-
dan kaynaklandığını savunuyor.

Bu bölünme ilk olarak, 1. İntifada’nın patlak 
verdiği 1987’de kurulan Hamas’ın halk nezdin-
deki popülaritesinin artması ve 1965 yılında 
kurulan ve Filistin halkının liderliğini yapan 
Fetih’e rakip olmasıyla gün yüzüne çıktı.

İki hareket arasındaki anlaşmazlık, Fetih’in iki 
devletli çözüm temelinde İsrail’le barışçıl çö-
züm yolunu, Hamas’ın ise Filistin’in kurtuluşu 
için tek yol olarak silahlı mücadeleyi benimse-
mesiyle daha da büyüdü.

Fetih’in idaresinde Filistin yönetiminin kurul-
ması ve Hamas’ın İsrail’e yönelik silahlı saldırı-
larını durdurmayı reddetmesi, aradaki gerilimi 
daha da artırdı zira Fetih bu saldırıları kendi 
siyasi projesine bir tehdit olarak görüyordu.

Hamas’ın İsrail’e bir dizi saldırıda bulunması 
ve Fetih’in bunu, Filistin yönetimini zayıflatma 
girişimi olarak görmesinin ardından, Filistin 
güvenlik güçleri 1996-2000 yılları arasında, 
Hamas yöneticilerine yönelik geniş çaplı gö-
zaltı kampanyası başlattı.

Hamas, Ocak 2006’da Filistin genel seçimlerini 
kazandı ve meclisteki sandalyelerin çoğunu 
aldı. Bu seçimlerin sonucu, iki hareket arasın-
daki anlaşmazlığı derinleştiren olayların kıvıl-
cımını ateşledi.

Fetih ve diğer hareketler, İsmail Heniyye baş-
kanlığında Hamas’ın kurduğu hükümete katıl-
mayı reddetti.

Hamas, Fetih’i iç sorunlar üreterek hükümeti 
devirmeye çalışmakla suçladı. Şubat 2007’de 
dönemin Suudi Arabistan Kralı Abdullah bin 
Abdulaziz’in himayesinde Mekke’de anlaşmaya 
varılması ve ulusal birlik hükümeti kurulma-
sına rağmen, siyasi anlaşmazlıklar devam etti 
hatta silahlı çatışmaya dönüştü.

Fetih ve Hamas arasındaki uzlaşı girişimleri

Bazı Arap ve İslam ülkelerinin iki hareket 
arasındaki anlaşmazlıkları gidermek için baş-
lattığı girişimler sonucunda bazı anlaşmalar 
imzalandı ancak bunlar kağıt üzerinde kaldı.

Varılan anlaşmalardan bazıları şu şekilde:

2012 Kahire Anlaşması

Gazze’de 13 yıllık Hamas yönetimi ve 
kağıt üstünde kalan anlaşmalar
Hamas’ın Gazze’de iktidara gelmesi ve Fetih’e rakip bir hareket olarak 
siyaset sahnesinde yerini almasının ardından Filistin’de başlayan siyasi 
bölünme, 13 yıldır çözülemedi.

13-летнее правление ХАМАСа в 
секторе Газа и соглашения на бумаге
За 13 лет не достигнуто решение по политическому расколу, кото-
рый начался в Палестине после того, как ХАМАС пришел к власти 
в секторе Газа и занял свое место на политической сцене как конку-
рирующее ФАТХу движение.
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Очевидно, что в последнее время 
набирает скорость клеветниче-

ская пропаганда, которую проводят 
некоторые люди против Госкомитета 
по работе с диаспорой Азербайджана. 
Есть оправданные причины для того, 
чтобы некоторые верили в это, а дру-
гие – делали вид, что верят. 
 
Поскольку комитет является госу-
дарственным институтом, то, что 
к каждому человеку не относятся 
одинаково, может быть обычным 
человеческим проявлением. Это 
естественно и может происходить 
в любом обществе. Те, кто там ра-
ботает, могут хорошо относиться к 
одним и не очень хорошо относиться 
к другим. По этой причине с некото-
рыми людьми могут придерживаться 
определенной дистанции. Некоторые 
могут быть в более близком контакте, 
чем другие, потому что они являются 
близкими родственниками чиновни-
ков в Азербайджане. Но подобные 
личные подходы рядовых сотрудни-
ков никогда не должны обобщаться 
на все учреждение.

Вне зависимости от личности чело-
века и его родственной связи с кем-
либо единственное, что мы должны 
сделать, - это поддержать тех, кто 
работает на благо Азербайджана и 
делает хорошие дела. А от тех, кто не 
хочет или не может поддержать, до-
статочно не быть преградой.  
 
Еще одной причиной верить или хо-
теть верить в эту пропаганду являет-
ся то, что с приходом к руководству 
Фуата Мурадова в одночасье все по-
строили большие надежды, полагая, 

Diaspora bakanlığından aldığı para-
lar kesildi, kimilerinin de başta Çek 
cumhuriyeti olmakla Avrupa’nın başka 
yerlerine götürüp kötü durumda bırak-
tıkları öğrencilerin gerek ki ahı tuttu 
ve o yüzden olsun gerek ki bu öğrenci 
ticaretleri açığa çıkarak o ticaretlerine 
haklı olarak engel olundu.

Sonuçta karşılarında eskisi gibi her 
işlerini birilerine rüşvet vererek veya 
kazandıklarını bölerek iş yaptıkları bir 
kurum yoktu. Diaspora işleri adı altın-
da hırsızlık çeteleri ile iş birliği yapıla-
rak Avrupa’nın farklı yerlerinde çalıntı 
otomobil ticareti yapanlardan bu onla-
rın şahsi özel biznesi olduğu için Çek 
bira ticaretleri yapanlar gibi bahsetmi-
yorum bile. Bu konuda insanlarımızın 
Çek biralarına hasret kalmaları sadece 
biraz üzmektedir o kadar o biralardan 
büyük paralar kazananlar da beni ilgi-
lendirmiyor...

Yani konuyu fazla dağıtmadan ve uzat-
madan bazıları için esas mesele Dias-
poramızın gelişmesi veya gelişmemesi 
değil ekmekleri ellerinden çıktığı için 
çığırtkanlık yapmalarından kaynaklıdır.

İlk gün söylediğim gibi ben hala inanı-
yorum ki Fuat Muradov genç ve dürüst 
bir kadro olarak daha da büyük işlere 
imza atacaktır. Fuat Muradovda en 
önemlisi birçoklarından farklı olarak 
Azerbaycan’ımız için iş yapanlara her 
zaman destek olacağına inanıyorum. 
Bu inamın da nedeni sadece devlet ve 
devletçilik mantığı ile hareket ettiği için 
ayrımcılık yapmaz. Hangi ideolojiden 
olursa olsun yeter ki devlete ve devlet-
çiliğe karşı gelen biri olmasın her türlü 
desteği verir.

Son zamanlarda Azerbaycan Dias-
pora bakanlığına karşı bazı insan-

ların tarafından yürütülmekte olduğu 
karalama propagandalarının bir az hız 
kazandığı açık bir şekilde hissedilmek-
tedir. Buna bazılarının inanması ve ba-
zılarının da inanır gibi yapmasının da 
kendince haklı nedenleri vardır. 
 
Evet normal insanlık hali olarak dev-
let kurumu olduğu için her kese aynı 
mesafede olmaya bilirler bu doğaldır 
ve her toplumda ola bilecek bir şeydir. 
Orada çalışanlar birisini severler, di-
ğerini sevmezler ve kimisine o yüzden 
mesafe koyarlar, kimisi Azerbaycan’da 
üst düzey birilerinin yakın akrabası 
olduğu için korkudan veya başka ne-
denlerden de diğerlerinden daha fazla 
sıcak temasta da daim ola bilirler ama 
sıradan çalışan olanların bu gibi şahsi 
yaklaşımları tüm kurumun asla ayağına 
yazılamaz.

Kimliğinden ve kimin akrabası olma-
sından veya olmamasından asılı ol-
mayarak Azerbaycan’ımız için çalışan, 
iyi şeyler yapan her kim olursa olsun 
bizlerin üzerine düşecek olan tek şey 
sadece destek olmaktır. Destek olmak 
istemeyenler veya olamayanlar ise sade-
ce köstek olmasalar yeterlidir.

Bir diğer inanma veya inanmak isteme 
nedeni bir anda her kesin Fuat Mura-
dov Diasporanın başına getirildiğinde 
eskiden orada olan sistemde olduğu 
gibi her şeyin devam edeceğini düşüne-
rek büyük beklentiler içine girmesidir. 
Fuat Muradov genç kadrolardandır ve 
unutmamalıyız ki karşısında artık ku-
rumda kemikleşmiş bir yapı ve sistem 
var ve o kemikleşmiş yapıyı kırarak o 
yapıyı dağıtmadan büyük işleri görmesi 
imkansızdır. Sonuçta Fuat Muradovun 
sihirli bir deyeneyi de olmadığına göre 
olağan üstü bir şeyleri de beklemek 
hakkımızın olmadığı gerçeğini de kabul 
etmeliyiz. Tüm bu olumsuzluklara bak-
mayarak yine de Fuat Muradov ve eki-
binin çalışarak dünya genelinde önemli 
işleri başardığı gerçeğini de unutmama-
lıyız. 
 
Şu anda Fuat Muradovun şahsına karşı 
yürütülen çalışmaları yürütenlerin bü-
yük çoğunun diaspora bakanlığından 
gelen ekmeği kesildiği için başlamışlar 
çığlıklar atmaya. Belki yeniden Fuat 
Muradov tarafından yüzlerine kapa-
tılmış olan diaspora sömürüsü kapısı 
yeniden açılır ve eskisi gibi diaspora işi 
adı altında kurdukları ticaretlerine de-
vam ede bilirler.

Kimilerinin Avrupa’nın farklı şehirle-
rinde farklı isimlerde kağıt üzerinde 
dernekler kurarak iş yapma adı altında 

что все будет продолжаться, как в 
прошлой системе. Фуат Мурадов - 
молодой кадр. Мы не должны забы-
вать, что перед ним стоят структура 
и система, которые уже укоренились 
в учреждении. Не разрушив эту уко-
ренившуюся структуру, невозможно 
осуществить великие дела. В конце 
концов, поскольку у Фуата Мурадова 
нет волшебного заклинания, необ-
ходимо принять тот факт, что мы не 
имеем права ожидать чего-то сверхъ-
естественного. Независимо от всех 
этих негативных факторов, мы не 
должны забывать тот факт, что Фуат 
Мурадов и его команда реализовали 
важные проекты по всему миру.

 
Большинство из тех, кто в настоящее 
время ведет кампанию против лич-
ности Фуата Мурадова, подняли шум 
из-за того, что доступ к их наживе, 
поступавшей из Госкомитета, был 
отрезан. Возможно, двери для экс-
плуатации диаспоры, которые закрыл 
Фуат Мурадов, будут снова открыты, 
и они смогут продолжить свою ком-
мерческую деятельность под прикры-
тием диаспоры, как и раньше.

Некоторые путем создания ассоци-
аций с различными названиями в 
разных городах Европы получали от 
Госкомитета по работе с диаспорой 
финансирование якобы на ведение 
той или иной деятельности. Сейчас 
же это финансирование сокращено. 
Некоторые везли студентов в различ-
ные части Европы, особенно в Чехию, 
и оставляли их в тяжелом положе-
нии. Возможно, проклятия студентов 
осуществились, и эта деятельность 
была раскрыта и прекращена.

В конце концов, уже не было того 
учреждения, в котором все дела ре-
шались с помощью коррупции или 
раздела заработанного.

Одним словом, для некоторых глав-
ная проблема заключается не в раз-
витии нашей диаспоры. Они подняли 
шум из-за того, что из их рук забрали 
наживу. 
Как я сказал в первый день, я все 
еще верю, что Фуат Мурадов в каче-
стве молодого и честного кадра еще 
реализует большие проекты. Самое 
главное, я верю, в отличие от многих 
других Фуат Мурадов всегда будет 
поддерживать тех, кто ведет свою 
деятельность на благо нашего Азер-
байджана. Причина этой веры - он не 
будет делить только лишь потому, что 
он действует с логикой государства и 
этатизма. Он окажет всевозможную 
поддержку независимо от того, какой 
идеологии придерживается человек. 
Главное, чтобы он не был против го-
сударства и этатизма.

Samir İsgenderoğlu
Самир Искендероглу

AZERBAYCAN 
DİASPORASI 

АЗЕРБАЙДЖАНСКАЯ 
ДИАСПОРА
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KOVİD-19 hastalığının neden olduğu kay-
gılı bekleyişler dikkat ve titizlikle değerlen-
dirdiğimiz konu başlıklarından yalnızca bir 
kısmıdır.

ÇOK ÖNEMLİ AYASOFYA SÖZLERİ

Ayasofya Camisi’nin ibadete açılmasıyla 
ilgili çağrımıza tepki gösterip küçük ve 
güdük akıllarıyla bizi uyarma densizliğine 
heves edenlerin, Cumhur İttifakı’nda gedik 
açmak maksadıyla fitne yayan gafillerin 
kimlerin değirmenine su taşıdıkları, hangi 
odakların hizmetkarı oldukları da artık 
gizlenemez boyutlardadır.

Milliyetçi Hareket Partisi bilhassa KO-
VİD-19 salgını münasebetiyle maske, me-
safe ve temizlik şartlarına muvafık yeni bir 
normal hayatın istikrarla tezahür ve temi-
ninden yanadır.

“GEVŞEMENİN AĞIR BEDELLERİ KA-
ÇINILMAZDIR”

Unutulmamalıdır ki, hiçbir şey eskisi gibi 
olmayacaktır.

Bu kapsamda iyileşen hasta sayısının yeni 
vaka sayısının altına düşmesi, solunum 
cihazlarına artan ölçüde ihtiyaç duyulması 
alarm zillerini çalmaktadır.

Denetimsiz ve dengesiz iyimserliğin kaza-
nımlarımızı heba edeceği iyi bilinmelidir.

Tedbirlerdeki gevşemenin ağır maliyetleri 
kaçınılmazdır.

“HARFİYEN UYMAK ZORUNDAYIZ”

Dünya Brezilya’yı konuşurken KOVİD-
19’un Hindistan’da patlaması, Çin’de yeni 
vakalara rastlanması, ülkemizin yeniden 
darboğaza savrulma riski üzerinde kafa 
yorulması gereken başlıca sorun ve sıkıntı-
lardır.

Salgına karşı tedbir ve teyakkuz içinde ha-
reket etmek, Sağlık Bakanlığımız ile Bilim 
Kurulu’nun tavsiyelerine harfiyen uymak 
insan ve toplum sağlığının yanında gelece-
ğimiz açısından da mecburiyettir.

Milliyetçi Hareket Partisi yeni normalin 
siyasi şartlarına, muhtemel iç ve dış geliş-
melerin hızlı akışına yönelik hazırlıklarını 
gözden geçirecek, çalışmalarını tam bir 
inanmışlık, şuur ve ortak akılla yerine geti-
recektir.2

Sevdamız Türkiye, mensubiyet onurumuz 
büyük Türk milletidir.

Cumhur İttifakı’nın tarihi misyon ve istik-
bal özlemleriyle ayak bağlarının çözülece-
ğine, kumpasların çökertileceğine, kundak-
çıların yenileceğine, Türkiye düşmanlarının 
eleneceğine yönelik itimadımız, irademiz 
ve imkanımız her zamankinden daha faz-
ladır.

Allah’ın izniyle kazanan Türkiye olacaktır. 
KAYNAK:AA

İDLİB AÇIKLAMASI

Diğer yandan İdlib›de, 5 Mart 2020 tarihli 
Moskova Muhtırası’nı ihlal edenler gün 
yüzündedir, hüviyetleri de bellidir.

M4 karayolunun 6’şar km’lik kuzey ve gü-
ney hattında planlanan müşterek devriye 
görevinin geçen bu kadar zamana rağmen 
henüz tamamlanmamış olması, terör ör-
gütlerinin kapalı devre faaliyetleri İdlib›in 
vahim tehditlere müsait olduğunu teyit 
etmektedir.

Üstelik hem Libya hem de İdlib ısınıp tehli-
kelerle dolu bir ortama sürüklenmektedir.

“LİBYA’DA ÖNÜMÜZÜ KESMEYE ÇA-
LIŞANLAR KAYBEDECEKLERDİR”

Dün ülkemizi ziyaret eden Rusya Dışişleri 
Bakanı ile Savunma Bakanı’nın temasların-
dan da şimdilik bir sonuç çıkmamıştır.

Çünkü Türkiye›nin haklı tezlerinden, gü-
venlik mülahazalarından, adil ve hakkani-
yetli tavrından geri dönüşü akla ve tarihi 
gerçeklere bütünüyle aykırıdır.

Libya’da önümüzü kesmek için uğraşanlar 
kaybedeceklerdir.

Bu ülkeyi üç parçaya bölmeyi planlayanlar 
hüsran yaşayacaklardır.

Kaldı ki Türkiye tarih, kültür, inanç bağla-
rıyla temellenmiş ortak bir mazinin ema-
netlerinden hareketle meşru hükümetin 
yanında tutarlı bir duruş gösterecektir.

Hafter’i makbul bir isim gibi takdim edip 
bölgesel ve küresel emperyalizmin dümen 
suyuna giren CHP’sinden İP›ine kadar ne 
kadar işbirlikçi siyasi kadavra varsa mah-
cup ve mağlup olmaktan kurtulamayacak-
tır.

27 Kasım 2019 tarihinde imzalanan “De-
niz Yetki Alanları’nın Sınırlandırılmasına 
İlişkin Mutabakat Muhtırası» Türkiye ile 
uluslararası meşruluğu tescil edilmiş Feyiz 
es Sarrac hükümeti arasında güçlü bağlar 
kurmuştur.

«YIKIM VE BOZGUN KAFİLESİ SO-
NUÇ ALAMAYACAK»

Bu bağları koparmayı hedefleyen Yunanis-
tan-Mısır görüşmeleri, Yunanistan-İtalya 
ilişkileri, Birleşik Arap Emirlikleri ile Fran-
sa tertipleri, ayrıca malumu olduğumuz 
diğer ülkelerin sinsi arayışları işe yaramaya-
cak, yıkım ve bozgun kafilesi sonuç alama-
yacaktır.

Libya meselesi gündemdeki sıcaklığını ko-
rurken, oturduğu koltuğa kara çalan Mus-
tafa Akıncı’nın milletimizin ruh köküyle 
taban tabana zıt politikaları ve Türkiye’yi 
KKTC’den uzaklaştırma niyeti kabul olma-
yacak bir duaya amin demekten farksızdır.

Camilerimize yapılan saldırılar, Yunanistan 
kaynaklı tehditler, çevremizi kuşatma emel-
leri, iç siyaseti kavrayan yüksek tansiyon, 

Bugün itibariyle ülkemizin farklı nok-
talarından protesto yürüyüşü başlatan 
HDP’lilerin ve lekeli destekçilerinin ateşle 
oynadıkları, yangına körükle gittikleri çok 
açıktır.

Bu terörist komplosunu “Darbeye karşı 
demokrasi yürüyüşü” adıyla maskeleme ça-
bası ise boşuna bir gayret, bir başka ifadeyle 
hukuk ve ahlak dışı bir tezgâhtır.

“YENİ 6-7 EKİM HIYANETİNİ PLAN-
LAYANLAR BİLSİNLER Kİ ACIKLI DU-
RUMA DÜŞECEKLERDİR”

Yeni bir 6-7 Ekim hıyanetinin düşünü ku-
ranlar, sokakların izbeliklerinden yeni bir 
Gezi karanlığı çıkarmayı düşünenler bilsin-
ler ki acıklı durumlara düşeceklerdir.

İç barış ve huzur ortamımızı sabote etme-
ye, milletimizin birlik ve dirliğini sarsıp 
sakatlamaya kalkışanlar layık oldukları mu-
amelelere misliyle katlanmak durumunda 
kalacaklardır.

Türkiye’ye terör taktikleriyle istikamet çi-
zilemeyecek, muktedir iradesi tehditlerle 
çürütülemeyecektir.

Yasa dışı yürüyüş ve gösterilerin sonu ve 
sonucu hiç kuşkusuz Türk adaletinin şaş-
mayan ve şaibe kaldırmayan hükmüyle 
muhataplıktır.

Yollarda demokrasi arayanlar, Türk yargı-
sının kararına darbe çamuru atanlar önce 
aziz şehitlerimizin damla damla dökülen 
kanlarının hesabını vermelidir.

“DEMOKRASİ TERÖRİSTLERİN İSTİS-
MAR VE İHANET PARAVANI OLAMA-
YACAKTIR”

11 Ağustos 2017’de, henüz 15’indeyken şe-
hit edilen Eren Bülbül evladımızın azılı ve 
aşağılık katiline sahip çıkanların ne demok-
rasiyi ağızlarına almaya hakları ne de insa-
nım diye ortalıkta gezmeye yüzleri vardır.

Demokrasi teröristlerin istismar ve ihanet 
paravanı olamayacaktır.

Asıl darbe Mehmetlerimize, polislerimize, 
masum insanlarımıza ve kundaktaki em-
zikli bebeklerimize yapılan hunhar ve şeref-
siz saldırılardır.

HDP-PKK-FETÖ’yle birlikte kaprisli ve 
nazlı ortakları darbecidir, suçludur, vatana 
ve millete karşı ihanet içindedir.

“BİZİM MERAKIMIZ CHP GENEL 
BAŞKANI’NIN YÜRÜYÜŞE KATILIP 
KATILMAYACAĞIDIR”

Bizim merakımız, milletvekilliği düşen 
HDP’lilere haksızlık ve hukuksuzluk yapıl-
dığını iddia eden CHP Genel Başkanı’nın 
da bulduğu ilk fırsatta terör yürüyüşüne 
katılıp katılmayacağı meselesidir.

KOVİD-19 salgının tekrar nüksedip artçı 
vakaların görüldüğü şu günlerde Türkiye’yi 
içeride ve dışarıda markaja ve makasa al-
maya çalışanların kirli oyunları inanıyorum 
ki milli uyanış ve diriliş ruhuyla bozulacak-
tır.

MHP Genel Başkanı Devlet Bahçeli, 
gündeme dair çok önemli açıklama-

larda bulundu. Bahçeli yazılı açıklamasında 
Pençe Kartal Operasyonu’na da değindi.

PENÇE KARTAL AÇIKLAMASI

Bahçeli’nin yazılı açıklamasında şu ifadeler 
yer aldı:

Irak’ın kuzeyinde bulunan ve bölücü terö-
ristlerin üs olarak kullandığı Sincar, Kara-
cak, Kandil, Zap, Avaşin-Basyan ve Hakurk 
merkezli terör yuvalarına dün gece yarısın-
dan itibaren yapılan askeri operasyon mil-
letimizde memnuniyetle karşılanmıştır.

Pençe-Kartal isimli bu harekât sonucunda 
belirlenmiş 81 hedef imha edilmiştir. Bu 
vesileyle kahraman Türk Silahlı Kuvvetleri-
mizi tebrik ediyorum.

Türkiye’nin terörle mücadele kararlılığı, 
zulüm ve ihanete aman vermeyen milli ka-
rakteri taviz ve tavsama göstermeden icra 
ve ifa edilmektedir.

Türk milleti terörle yaşamaya asla alışmaya-
cak, menfur eylemelere göz yummayacak, 
melun saldırıları alttan almayacaktır. Te-
rörle arasına mesafe koyamayan failleri zor 
günler beklemektedir. Hiç kimse bedelini 
ağır şekilde ödeyeceği bir yanlış ve yozlaş-
manın figüranı olmamalıdır.

Hainler sınır içinde veya sınır ötesinde, 
alınan güvenlik tedbirlerinin eşgüdümünde 
adım adım takip ve tespit edilip gecikmeye 
mahal verilmeden cezalandırılacaklardır.

ABD’YE TERÖR ÖRGÜTÜ MESAJI: 
DERS ÇIKARMALARI SAMİMİ DİLE-
ĞİMİZDİR

ABD’yi saran sokak gösterilerinin kışkır-
tıcısı ANTİFA’nın PKK/YPG ile irtibat ve 
çıkar ittifakı, bu ülkeye tutunmuş FETÖ’cü-
lerin yağma ve talan vakalarında boy gös-
termesi ilaveten herkes için ibretlik bir ders 
olmalıdır.

Terör örgütlerinin iyi-kötü tasnifi yapıla-
mayacaktır. 
Hain her coğrafyada hain, cani her ülkede 
canidir. 
ABD yönetiminin gelişmelerden sonuç çı-
karması samimi dileğimizdir.

HDP’YE SERT TEPKİ

Ülkemiz sağlam bir irade eşliğinde, meşru 
haklarını ve milli çıkarlarını esas alarak, 
terörün belini kırma konusunda dirayetli, 
teröristlerin üredikleri bölgeleri temizleme 
hususunda son derece azimlidir.

Milli bekamız üzerinde kumar oynayanlar, 
milli güvenliğimizi tartışmaya açanlar, tah-
riklerle sabır ve tahammül sınırlarını aşan-
lar elbette Türk milletinin boyun eğmeyen 
kudretiyle tanışacaklardır.

Teröre yardım ve yataklık yapan, teröristle-
re güzellemelerle birlikle övgüler yağdıran 
iki HDP’li militanın milletvekilliğinin dü-
şürülmesinden sonra yeni bir dayatma ve 
provokasyon iklimi vasat bulmuştur.

MHP Genel Başkanı Devlet 
Bahçeli’den flaş açıklamalar!
MHP Genel Başkanı Bahçeli yaptığı yazılı açıklama ile gündemi 
değerlendirdi. Bahçeli, başarı ile icra edilen Pençe Kartal 
Operasyonu nedeniyle TSK›yı tebrik ederken, «Hainler sınır içinde 
veya sınır ötesinde, alınan güvenlik tedbirlerinin eşgüdümünde 
adım adım takip ve tespit edilip gecikmeye mahal verilmeden 
cezalandırılacaklardır.» dedi.
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COVID-19, - это только некоторые из тем, 
которые мы тщательно и строго рассма-
триваем.

ОЧЕНЬ ВАЖНЫЕ СЛОВА КАСАТЕЛЬ-
НО АЙЯ-СОФИИ

Уже не тайна кому служат распространя-
ющие раздор безумцы, которые отреаги-
ровали на наш призыв открыть мечеть 
Айя-Софии для поклонения и стремятся 
сделать нам предупреждение своими ма-
ленькими и глупыми умами с целью со-
здать раскол в Народном Альянсе.

Партия националистического движения 
(MHP) выступает за стабильное проявле-
ние и обеспечение новой нормальной жиз-
ни, целесообразной для условий ношения 
масок, соблюдения социальной дистанции 
и личной гигиены, особенно в контексте 
эпидемии COVID-19. 

«БОЛЬШАЯ ПЛАТА ЗА ОСЛАБЛЕНИЕ 
МЕР НЕИЗБЕЖНА»

Не следует забывать, ничто уже не будет 
так, как прежде.

В этом контексте все чаще звонит в коло-
кола тревоги снижение числа выздоро-
вевших пациентов по сравнению с числом 
новых случаев заражения и потребность в 
респираторных устройствах.

Должно быть хорошо известно, что некон-
тролируемый и несбалансированный оп-
тимизм приведет к потере наших успехов.

Большая плата за ослабление мер неизбеж-
на.

«МЫ ДОЛЖНЫ ЧЕТКО СЛЕДОВАТЬ 
РЕКОМЕНДАЦИЯМ»

Пока мир говорит о Бразилии, основными 
проблемами, которые следует нам учиты-
вать в связи с риском повторной эпидемии 
в нашей стране, стали вспышка COVID-19 
в Индии и возникновение новых случаев 
заражения в Китае. 

С точки зрения здоровья человека и обще-
ства, а также нашего будущего необходимо 
действовать с осторожностью и бдитель-
ностью в отношении эпидемии и строго 
следовать рекомендациям нашего Ми-
нистерства здравоохранения и Научного 
комитета.

Партия националистического движения 
рассмотрит свою подготовку к политиче-
ским условиям новой нормальной жизни и 
быстрому потоку возможных внутренних 
и внешних событий, а также выполнит 
свою работу с полной верой, сознанием и 
здравым смыслом.

Наша любовь - Турция, наше достояние - 
великая турецкая нация.

Наша воля, возможности и доверие в то, 
что с исторической миссией и будущими 
устремлениями Народного Альянса мы 
станем свидетелями победы над трудно-
стями, поражения подстрекателей, устра-
нения врагов Турции, велика как никогда. 

Дай Аллах, Турция будет победителем.

ИСТОЧНИК: AA

В Идлибе личность тех, кто нарушает Мос-
ковский меморандум от 5 марта 2020 года, 
очевидна.

То, что запланированное совместное па-
трулирование на северной и южной трассе 
М4 длиной 6 км еще не завершено, несмо-
тря на все прошедшее время, а также за-
крытые действия террористических орга-
низаций подтверждают, что Идлиб уязвим 
перед серьезными угрозами.

Более того, обстановка и в Ливии, и в Ид-
либе накаляется, и образуется среда, пол-
ная опасностей.

«ТЕ, КТО ПЫТАЕТСЯ СОЗДАТЬ НАМ 
ПРЕГРАДЫ В ЛИВИИ, ПОНЕСУТ ПО-
РАЖЕНИЕ» 

Из прошедших переговоров с главой МИД 
и министром обороны РФ, которые на-
несли вчера визит в нашу страну, еще не 
получено никаких результатов. Потому 
что отказ Турции от своих верных тезисов, 
соображений безопасности, справедливого 
и равноправного отношения полностью 
противоречит разуму и историческим 
фактам.

Те, кто пытается создать нам преграды в 
Ливии, понесут поражение.

Те, кто планирует разделить нашу страну 
на части, столкнутся с разочарованием.

Турция будет показывать стойкую пози-
цию вместе с законным правительством, 
основываясь на пережитках общего прош-
лого, фундаментом которых являются 
история, культура и вера.

Все политические кадавры от CHP до IP, 
представляющие Хафтара как приемлемое 
имя и следующие региональному и гло-
бальному империализму, не смогут избе-
жать смущения и поражения.

Меморандум об ограничении морской 
юрисдикции, подписанный 27 ноября 2019 
года, установил прочные связи между Тур-
цией и правительством Файеза Сарраджа, 
законность которого признана мировым 
сообществом.

«КАРАВАН УНИЧТОЖЕНИЯ И РАЗ-
РУШЕНИЯ НЕ ПОЛУЧИТ НИКАКИХ 
РЕЗУЛЬТАТОВ»

Переговоры между Грецией и Египтом с 
целью разорвать эти связи, отношения 
между Грецией и Италией, договоренно-
сти Объединенных Арабских Эмиратов и 
Франции, а также коварные происки дру-
гих стран, о которых мы знаем, не сработа-
ют, караван уничтожения и разрушения не 
получит никаких результатов.

Пока ливийский вопрос остается актуаль-
ным в повестке дня, политика Мустафы 
Акынджи, которая диаметрально противо-
положна душе нашего народа, и его наме-
рение отдалить Турцию от ТРСК равноз-
начны тому, как сказать «аминь» молитве, 
которая не будет принята.

Атаки на наши мечети, угрозы, исходя-
щие от Греции, высокое давление, которое 
захватывает внутреннюю политику, и 
тревожные ожидания, вызванные вирусом 

террористов, образовался новый климат 
навязывания и провокаций.

Очевидно, что члены партии HDP и их 
запятнанные сторонники, которые начали 
сегодня марши протеста в разных частях 
нашей страны, играют с огнем.

Попытка замаскировать данный террори-
стический заговор под название «Марш 
демократии против переворота» является 
пустым усилием.

«ТЕ, КТО ПЛАНИРУЕТ ОРГАНИЗОВАТЬ 
6-7 ОКТЯБРЯ НОВУЮ ИЗМЕНУ СТРА-
НЕ, ДОЛЖНЫ ЗНАТЬ, ЧТО ОКАЖУТСЯ 
В ЖАЛКОМ ПОЛОЖЕНИИ»

Те, кто планирует организовать 6-7 октя-
бря новую измену стране, должны знать, 
что окажутся в жалком положении. Те, кто 
хочет саботировать мирную и спокойную 
обстановку внутри страны, те, кто пыта-
ется растрясти и нанести вред единству и 
жизненной силе нашей нации, будут вы-
нуждены терпеть отношение, которое они 
заслуживают сполна.

Невозможно построить маршрут в Тур-
цию с помощью террористической такти-
ки, ее могучую волю не сломить угрозами.

Результатом незаконных маршей и демон-
страций, несомненно, будет разговор с 
бесспорным и неизменным турецким пра-
восудием.  

Те, кто ищет демократию на дорогах, те, 
кто бросил грязь на решение турецкой 
судебной власти, должны в первую очередь 
ответить за капли крови наших павших 
солдат.

«ДЕМОКРАТИЯ НЕ БУДЕТ ЗАНАВЕ-
СОМ ТЕРРОРИСТОВ ДЛЯ УГНЕТЕНИЯ 
И ПРЕДАТЕЛЬСТВ»

Виновники противного и мерзкого убийст-
ва Эрена Бюльбюля, который был застре-
лен 11 августа 2017 года, когда ему было 
всего 15 лет, не имеют права говорить о 
демократии и называть себя человеком.

Демократия не будет занавесом террори-
стов для угнетения и предательств. 

Настоящий удар - это жестокие и бесчест-
ные нападения на наших солдат, полицию, 
невинных людей и грудных малышей.

HDP-PKK-FETО и их капризные партне-
ры – это путчисты, виновники, предатели 
родины и нации. 

«НАС ИНТЕРЕСУЕТ, ПРИМЕТ ЛИ 
УЧАСТИЕ В МАРШЕ ЛИДЕР CHP»

Нас интересует, примет ли участие в тер-
рористическом марше лидер CHP, который 
утверждал, что по отношению к депутатам 
от HDP проявлена несправедливость и 
беззаконие.

В настоящее время, когда происходят ре-
цидивы вируса COVID-19, некоторые пы-
таются навредить Турции как изнутри, так 
и снаружи. Я верю, что их грязные игры 
будут разрушены духом национального 
пробуждения и возрождения.

ЗАЯВЛЕНИЯ ПО ИДЛИБУ

Председатель партии MHP Девлет Бах-
чели сделал важные заявления каса-

тельно повестки дня. В своем письменном 
заявлении Бахчели прокомментировал и 
операцию «Орлиный коготь».

КОММЕНТАРИИ КАСАТЕЛЬНО «ОР-
ЛИНОГО КОГТЯ» 

В письменном заявленим Бахчели содер-
жатся следующие заявления:

Начатая в полночь военная операция, 
которая была нацелена на террористиче-
ские убежища, расположенные на севере 
страны в Синджаре, Караджаке, Кандиле, 
Запе, Авасине-Басяне и Хакурке и исполь-
зующиеся в качестве базы террористов-
сепаратистов, приветствовалась нашим 
народом.

В результате этой операции под названием 
«Орлиный коготь» была уничтожена 81 
цель. В связи с этим я поздравляю наши 
героические Вооруженные силы.

Турецкий народ никогда не смирится с 
терроризмом, не закроет глаза на оскорби-
тельные действия и не потерпит прокля-
тые атаки.

Преступников, которые не могут дистан-
цироваться от терроризма, ждут трудные 
времена. 

Предатели шаг за шагом без промедления 
будут идентифицированы в пределах гра-
ницы или за ее пределами в координации с 
принятыми мерами безопасности и будут 
наказаны. 

ПОСЛАНИЕ ДЛЯ США КАСАТЕЛЬНО 
ТЕРРОРИСТИЧЕСКОЙ ОРГАНИЗА-
ЦИИ: МЫ ИСКРЕННЕ ЖЕЛАЕМ, ЧТО-
БЫ ОНИ ИЗВЛЕКЛИ УРОКИ

Союз АНТИФЫ, которая является прово-
катором уличных демонстраций, охватив-
ших США, с РКК/YPG в дополнение к тому 
факту, что члены FETO, которые держатся 
за эту страну, были замечены в случаях 
мародерства и грабежей должен стать поу-
чительным уроком для всех. 

Невозможно делить террористические 
организации на хороших и плохих.

Предатель везде является предателем, зло-
дей в каждой стране является злодеем. 
Мы искренне желаем, чтобы правительст-
во США сделало выводы из этих событий.

ЖЕСТКИЙ ОТВЕТ ДЛЯ ПАРТИИ HDP

Наша страна, основываясь на своих закон-
ных правах и национальных интересах, 
привержена делу искоренения терроризма 
и преисполнена решимости очистить рай-
оны, созданные террористами.

Те, кто играет с нашим национальным 
существованием, ставят под обсуждение 
нашу национальную безопасность, сво-
ими провокациями превышают пределы 
терпения и толерантности, несомненно, 
столкнутся с непреклонной силой турец-
кого народа.

После лишения депутатских полномочий 
двух активистов из HDP, которые помога-
ли и поощряли терроризм и восхваляли 

Срочные заявления от 
председателя MHP Девлета 
Бахчели! 
Председатель партии MHP Бахчели в своем письменном 
заявлении оценил повестку дня. Бахчели поздравил ВС 
Турции с успешной операцией «Орлиный коготь». «Предатели 
шаг за шагом без промедления будут идентифицированы 
в пределах границы или за ее пределами в координации с 
принятыми мерами безопасности и будут наказаны», - заявил 
он.
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İktisadi büyümeyi ve gelişmeyi hız-
landırmak için teknolojik ilerlemenin 

hızının önemli bir ölçüde arttırılması ve 
Türkiye ekonomisinin azami inovasyon 
gelişme safahatına geçirilmesi gerek-
mektedir. Teknolojik gelişme, inovasyo-
nun ekonomiye kazandırılması ile hız 
kazanır. Günümüzde inovasyon Ar-Ge 
sistemi temelinde ortaya çıkar. Ar-Ge 
alanı, gelişmiş ülkelerin ve özel sektörün 
ilgisiyle kuşatılmıştır. Özel sektör, dün-
ya pazarlarında önemli kâr ve faydalar 
sağlayan yenilikçi teknoloji ve mamuller 
tasarlanıp üretmektedir. 

Günümüz Ekonomisinde Ar-Ge’nin 
Rolü

Üretim iki faktörden dolayı artar. Büyü-
menin  oranı doğrudan faktörlerin ve-
rimliliğinin artışı, kalan   ise sermayenin 
sınai birikimi ile sağlanır. Dolayısıyla, 
günümüzde gelişmiş ülkelerin üretim 
artışının %90’lık kısmının Ar-Ge tara-
fından karşılandığı söylenebilir. 

Gelişmekte olan ülkelerde Ar-Ge’nin 
üretkenlik seviyelerini arttırıcı strateji-
lerden biri, yeni bilgi ve yenilikçi tekno-
lojilerin transferini kolaylaştıran millet-
lerarası ticaretin ve doğrudan yabancı 
yatırımın (DYY) aktif bir biçimde teşvik 
edilmesidir.

Günümüz ekonomisinde Ar-Ge har-
caması, üretim seyrinin ayrılmaz bir 
parçasıdır. Ekonominin birçok sektö-
ründe Ar-Ge’den elde edilen avantaj, 
pazar pozisyonlarını koruma imkanını 
tanır. Bu hal, ekonominin tüm faaliyet 
alanları için geçerli olduğundan, işlet-
menin genel harcama yapısında Ar-Ge 
maliyeti önemli bir paya sahiptir. Ar-Ge 
harcamaları risk ihtiva etmesine ve uzun 
geri ödeme müddetlerine rağmen, mü-
temadiyen artarak muazzam değerlere 
ulaşmaktadır.

Ar-Ge harcamalarının GSYH’nın içeri-
sindeki payı bir ülkenin ekonomisinin 

teknolojik faaliyet ve tesirinin derecesini 
aksettirmektedir. İleri teknoloji ağırlıklı 
ürün piyasaları son derece dinamik bir 
biçimde gelişmektedir. Dolayısıyla, geliş-
mekte olan ülkelerin bütün enerjilerini 
milli Ar-Ge sistemini geliştirmeye yö-
neltmeleri birer zaruret haline gelmiştir.

Türkiye’de Ar-Ge Durumunun Analizi

Ar-Ge sisteminin müessir olması, Ar-Ge 
sisteminde vazife alan mühendis, teknik 
eleman sayısı ve finansman miktarına 
bağlıdır. Ayrıca Ar-Ge sisteminde çalı-
şan başına düşen ortalama maliyeti ve 
mesleki kifayet gibi iki temel faktörün de 
dikkate alınması gerekir.

Türkiye’nin Ar-Ge sisteminde istihdam 
edilen çalışan sayısının 2003-2018 
yılları arasında 75 bin kişiden 250 bin 
kişiye çıktığı görülmektedir. Bununla 
birlikte teknoloji lideri ülkelerle kıyas-
landığında, Türkiye’deki Ar-Ge sistemi 
henüz yüksek verimlilik derecesine ula-
şamamıştır. Teknolojik sıçrama yapan 
ülkelerin üçte biri seviyesinde bir Ar-Ge 
istihdamına sahibiz.

Ar-Ge için ayrılan devlet finansmanı, 
inovasyon için bir katalizör vazifesi gö-
rür. Ar-Ge finansmanı ekonomik kriz 
zamanlarında bile üniversiteler ve kamu 
Ar-Ge merkezleri tarafından istikrarlı 
bir şekilde devam ettirilmelidir. Ayrıca 
devletler, kamuya ait ilmi ve teknolojik 
araştırmaların verimliliğini arttırmak 
için rekabetçi temele dayandırılan he-
defli proje finansmanına giderek daha 
fazla güvenmektedirler. Yeni bilgi ve tek-
nolojiyi ticarileştirme maksatlı sanayiye 
aktarma, devlete ait Ar-Ge sistemleri-
nin temel hedeflerinden biridir. Yalnız 
OECD ülkelerinin çoğunda Ar-Ge’ye 
ayrılan devlet harcamalarının nispeti, sa-
nayi şirketlerinin özel yatırım nispetin-
den 1,5-2 kat daha düşüktür. Ar-Ge fi-
nansmanının temel göstergesi, Ar-Ge’ye 
ayrılan milli harcamalardır.

Türkiye’de Ar-Ge’ye yapılan harcamalar 
geçtiğimiz 15 sene içerisinde 4,5 kat gibi 
mühim bir artış göstermiştir. Ancak 
Türkiye’nin Ar-Ge harcamaları, hala ge-
lişmiş ülkelerin yarısı kadardır. 

Türkiye orta teknoloji mamulleri paza-
rında rekabet eden oldukça çeşitlendiril-
miş bir sanayi üretimine sahiptir. Tekstil 
ve giyim endüstrileri daima yüksek reka-
bet gücüne sahip olagelmiştir. Son yıl-

larda Türk sanayiciler imalat sanayinin 
otomotiv, metal işleme, kimya ve pet-
rokimya, elektronik, bilgisayar ve elekt-
rikli ekipman üretimi gibi yeni dallarını 
aktif olarak geliştirdiler. Aynı zamanda 
ürünlerin kalitesi, iç ve dış pazarlardaki 
rekabet gücü yükseldi. Bu da %90’dan 
fazlasını sanayi mamullerinin teşkil etti-
ği Türk ihracatının artışına katkı sağladı. 
Ancak Türk sanayii hala orta teknolojili 
olmaya devam ediyor. Günümüzde tek-
nolojik bir atılım yapmak ve sanayiyi 
inovasyon ekonomisinin yüksek tekno-
lojili sektörüne yükseltmek gereklidir. 
Sanayinin teknolojik yapısını geliştirme 
maksadı ile hızlı bir modernizasyona 
ihtiyaç vardır. Bunun için Ar-Ge siste-
minin köklü bir şekilde yeniden yapılan-
dırılması, esnekliğinin ve verimliliğinin 
arttırılması şarttır. Sistemin hacim ve 
verimlilik kazanması için Ar-Ge perso-
nelinin sayısı ve kalitesini yükseltilme-
nin yanı sıra mali kaynak temininin de 
2-3 katına çıkarılması lazımdır.

Türkiye’nin 2030 Yılına Kadar ki Eko-
nomik Kalkınmasının Tahmini 

Çalışan Sayısındaki Büyüme Tahmini

Yüksek işsizlik seviyesi ataleti de berabe-
rinde getirmektedir. Türkiye, 2023 yılına 
kadar işsizlik nispetini inşaallah %5’e 
düşürecektir. İnsan faktörü büyük ölçü-
de değerlendirilmiş olacaktır.

Üretken Sermaye Birikimine Ulaşılması 
Tahmini

2030’a kadar Türkiye nüfusu 90 milyon  
civarına ulaşacağı tahmin edilebilir. 
Hem nüfus artış hızımızın düşük ol-
ması ve hem de artışın bölgelerimiz 
arasında dengesiz devam etmesi gele-
cekte ciddi bir problem olarak karşı-
mızda durmaktadır. Bu hususta netice 
alıcı tedbirler gereklidir.

Ekonomideki teknolojik gelişmenin payı 
ve bundaki artışla alakalı dalgalanma-
larda, hatta istediğimiz seviyeyi yakala-
yamayışımızda; 2003 yılına kadar ne-
redeyse 20 yıldan fazla devam eden iç 
siyasi istikrarsızlığımızın, kargaşanın 
rolü de oldukça mühimdir.

Teknolojik gelişme için yalnızca Ar-Ge 
sisteminin genişletilmesi, finansman 
artışının sağlanması ve idari mekaniz-
manın iyileştirilmesi yeterli ve iyi bir 
yoldur. 

Türk araştırmacı mühendislerin kifayet-
leri, ehliyetleri gelişmiş ülkelerdeki Ar-
Ge personelininkinden düşük değildir. 
Ancak biz tatbiki mühendislik alanların-
da iyi olmamıza rağmen teorik mühen-
disliğe ve onu değerlendirmeye gereken 
ehemmiyeti vermiyoruz. 

Ar-Ge mali kaynağını iki kat artırma-
mız, sanayinin teknolojik seviyesi 2030 
yılına kadar 1,4 kat yükseltebilir. Son 45 
yılda ilgili artışın 1,1 kat olduğu dikkate 
alındığında, bu önemli bir orandır. Bu 
da 10 yılda 45 yıldakinden fazla bir geliş-
me manasına gelir. Buradan, Ar-Ge’nin 
teknolojik gelişmenin hızlandırılmasın-
da kilit bir role sahip olduğunu görebi-
liriz. Ar-Ge ye ayıracağımız kaynak ne 
kadar fazla ve verimli olursa hedefleri-
mize o kadar yakın oluruz.

Türkiye’nin 2030 Yılına Kadarki Eko-
nomik Büyüme Tahmini

Önümüzdeki dönemde bizim için en 
uygun yol, tam istihdam ile orta seviye 
sermaye birikiminin kombinasyonudur. 
İlgili gelişme senaryosunda 2019-2030 
yılları arasında ortalama yıllık %6 ve 
üzeri iktisadi büyüme elde edilir. Bu 
gelişme ile, 2030 yılına kadar GSYH 4,7 
trilyon dolara (hatta 5 trilyon dolar) 
yükselebilir. 

Dolayısıyla, yeni dönemde en mühim 
vazifelerimizin başında tam istihdamı 
sağlama ve işgücü piyasasını yeterli iş 
imkanlarıyla teçhiz etmek gelmelidir.

Soydaş ve Kardeş memleketlere yönel-
memiz bize ve o ülkelere ihmal edile-
meyecek kadar fazla fayda getirecektir. 
Kaynakları bakirdir. Günümüzde Kardeş 
ülkelerin kaynaklarını sömürme mantı-
ğı ile başkaları kullanmaktadır. Soydaş 
ve Kardeş Ülkelerin birçoğu geçmişte 
esir veya sömürge olarak yaşamışlardır. 
Kendilerini hala o cendereden kurtara-
mamışlardır ve istismar edilmektedir-
ler. Biz, tarihimizin hiçbir döneminde 
sömüren olmadık; bugün de olmayız. 
Bugüne kadar Kardeş ülkelerde inşaat 
sektörünün dışında ciddi faaliyetlerimiz 
olmamıştır. Eğer Türk Cumhuriyetleri 
ve İslam Ülkelerinin yeraltı ve yerüstü 
kaynaklarının verimli bir şekilde kulla-
nılmasına kılavuzluk edersek; hem Kar-
deşlerimiz kazanır ve kalkınır, hem de 
biz kazanırız. Hep beraber geleceğimiz 
daha iyi olur.

PROF.DR.SEYİT AYDIN
Проф.д-р Сейит Айдын

Türkiye’de Milli Araştırma ve geliştirme  (Ar-Ge) 
Sisteminin Durumu ve İyileştirilme Gerekçeleri 
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Для ускорения экономического 
роста и развития необходимо су-

щественное увеличение скорости тех-
нического прогресса и максимальное 
инновационное развитие экономики 
Турции. Технологическое развитие 
ускоряется за счет внедрения инно-
ваций в экономику. Сегодня инно-
вации возникают на основе системы 
НИОКР. Область исследований и 
разработок окружена заинтересован-
ностью развитых стран и частного 
сектора. Частный сектор разрабаты-
вает и производит инновационные 
технологии и продукты, которые 
обеспечивают значительные прибыли 
и выгоды на мировых рынках.

Роль НИОКР в современной эконо-
мике 

Производство увеличивается за счет 
двух факторов.  роста обеспечивают-
ся непосредственно за счет увеличе-
ния производительности факторов, 
а оставшаяся  - за счет накопления 
капитала в промышленности. Таким 
образом, можно сказать, что сегодня 
90% роста производства в развитых 
странах обеспечивается за счет НИ-
ОКР.

Одной из стратегий повышения 
уровня производительности НИОКР 
в развивающихся странах является 
активное поощрение международной 
торговли и прямых иностранных ин-
вестиций (ПИИ), что способствует 
передаче новых информационных и 
инновационных технологий.

В современной экономике расходы 
на НИОКР являются неотъемлемой 
частью процесса производства. Преи-
мущество, полученное от НИОКР во 
многих секторах экономики, позво-
ляет сохранить рыночные позиции. 
Поскольку эта ситуация справедлива 
для всех сфер деятельности эконо-
мики, затраты на НИОКР играют 
важную роль в общей структуре 
расходов предприятия. Хотя расходы 
на НИОКР связаны с риском и дли-
тельными периодами погашения, они 
постоянно растут и достигают огром-
ных значений.

Доля расходов на НИОКР в ВВП 
отражает степень технологической 
активности и влияние экономики 

страны. Рынки высокотехнологич-
ной продукции развиваются очень 
динамично. Поэтому развивающимся 
странам необходимо направить всю 
свою энергию на развитие нацио-
нальной системы НИОКР.

Анализ состояния НИОКР в Турции

Эффективность системы НИОКР 
зависит от количества работающих 
в этой  системе инженеров и техни-
ческого персонала, а также от суммы 
финансирования. Кроме того, следует 
учитывать два основных фактора, 
таких как средние затраты на одного 
работника системы НИОКР и про-
фессиональные возможности.

Количество сотрудников, занятых 
в системе исследований и разра-
боток Турции в период с 2003 по 
2008 годы, увеличилось от 75 тысяч 
человек до 250 тысяч. Однако, по 
сравнению со странами, являющи-
мися технологическими лидерами, 
система НИОКР в Турции еще не 
достигла высокой степени эффек-
тивности. У нас занятость в сфере 
НИОКР на уровне одной трети 
стран, совершающих технологиче-
ские скачки.

Государственное финансирование 
НИОКР служит катализатором ин-
новаций. Финансирование НИОКР 
должно постоянно поддерживаться 
университетами и государственны-
ми центрами НИОКР даже в период 
экономического кризиса. Кроме того, 
правительства все больше полагаются 
на целевое финансирование проектов 
на конкурентной основе для повыше-
ния эффективности государственных 
научных и технологических исследо-
ваний. Передача новой информации 
и технологий в промышленность для 
коммерциализации является одной 
из основных задач государственных 
систем НИОКР. Однако в большин-
стве стран ОЭСР доля государст-
венных расходов на исследования и 
разработки в 1,5-2 раза ниже, чем у 
промышленных компаний. Основ-
ным показателем финансирования 
НИОКР являются национальные рас-
ходы, выделяемые на НИОКР.

Расходы Турции на НИОКР за по-
следние 15 лет показали значитель-
ный рост в 4,5 раза. Тем не менее, 
эти расходы в Турции все еще вдвое 
меньше, чем в развитых странах.

Турция обладает довольно диверси-
фицированным промышленным про-
изводством, которое конкурируют 
на рынке среднетехнологичной про-
дукции. Текстильная и швейная про-
мышленности всегда имели высокую 
конкурентоспособность. В последние 

годы турецкие промышленники ак-
тивно развивают и другие отрасли 
обрабатывающей промышленности, 
такие как автомобилестроение, ме-
таллообработка, химия и нефтехи-
мия, электроника, компьютеры и 
производство электрооборудования. 
В то же время возросли качество про-
дукции и конкурентоспособность на 
внутреннем и внешнем рынках. Это 
поспособствовало увеличению ту-
рецкого экспорта, более 90% которого 
составляет промышленная продук-
ция. Тем не менее, турецкая промыш-
ленность по-прежнему остается на 
среднем уровне технологий. Сегодня 
необходимо совершить технологиче-
ский скачок и перевести промышлен-
ность в высокотехнологичный сектор 
инновационной экономики. Для 
улучшения технологической струк-
туры промышленности необходима 
быстрая модернизация. Для этого 
важно коренным образом перестро-
ить систему НИОКР и повысить ее 
гибкость и эффективность. Для того, 
чтобы система получила объем и эф-
фективность, необходимо увеличить 
количество и качество персонала, за-
нятого исследованиями и разработка-
ми, и увеличить финансовые ресурсы 
в 2-3 раза.

Прогноз экономического развития 
Турции до 2030 года 

Прогноз роста численности работни-
ков

Высокий уровень безработицы при-
водит к инерции. Дай Аллах, до 2023 
года Турция снизит уровень безрабо-
тицы до 5%, а человеческий фактор 
будет высоко оценен.

Прогноз достижения накопления 
производительного капитала

По прогнозам, к 2030 году население 
Турции достигнет 90 миллионов. 
Серьезными проблемами в будущем 
станут низкие темпы роста и  не-
сбалансированный рост населения 
среди регионов. В связи с этим необ-
ходимы действенные меры.

В колебаниях, связанных с долей 
технологического развития в эконо-
мике и ее увеличением, и даже в не 
достижении желаемого уровня, также 
очень важна роль нашей внутриполи-
тической нестабильности и беспоряд-
ков, которые продолжались более 20 
лет до 2003 года.

Для технологического развития до-
статочным и хорошим путем явля-
ется расширение системы НИОКР, 
увеличение финансирования и совер-
шенствование механизма управле-
ния.

Таланты турецких инженеров-иссле-
дователей не ниже, чем у сотрудников 
НИОКР в развитых странах. Одна-
ко, несмотря на то, что мы хороши 
в прикладном проектировании, мы 
не уделяем должного внимания тео-
ретическому проектированию и его 
оценке.

Увеличение в два раза финансовых 
ресурсов на НИОКР может повы-
сить технологический уровень про-
мышленности в 1,4 раза к 2030 году. 
Учитывая, что за последние 45 лет 
соответствующий рост был в 1,1 раза, 
это весомый показатель. Это означает 
большее развитие за 10 лет, чем за 
предыдущие 45 лет. Отсюда мы ви-
дим, что НИОКР играют ключевую 
роль в ускорении технологического 
развития. Чем больше и эффективнее 
ресурсов мы направим на НИОКР, 
тем ближе мы будем к нашим целям.

Прогноз экономического роста Тур-
ции до 2030 года 

Самым удобным путем для нас в 
предстоящий период является со-
четание полной занятости и нако-
пления капитала среднего уровня. В 
сценарии такого развития в период 
с 2019 по 2030 годы среднегодовой 
экономический рост достигнет 6% 
и выше. При таком развитии к 2030 
году ВВП может вырасти до 4,7 трил-
лионов долларов (или даже 5 трилли-
онов долларов).

Поэтому обеспечение полной заня-
тости и обеспечение рынка труда 
достаточными возможностями тру-
доустройства должны стать нашими 
главными обязанностями в новом 
периоде.

Ориентация на наши родственные и 
братские страны принесет нам и этим 
странам огромную пользу, которой 
нельзя пренебрегать. Их источники 
чисты. Сегодня другие эксплуатиру-
ют ресурсы братских стран. В прош-
лом многие из наших родственных и 
братских стран жили в качестве плен-
ных или колоний. Они до сих пор не 
смогли спасти себя от этих лап, и ими 
нагло злоупотребляют. За весь период 
нашей истории мы никогда не были и 
не будем эксплуататорами. До сегод-
няшнего дня мы не вели серьезную 
деятельность в странах-побратимах 
кроме строительного сектора. Если 
мы возьмем ориентир на эффек-
тивное использование подземных и 
поверхностных ресурсов тюркских 
республик и исламских стран, то и 
наши братья получат выгоду и начнут 
развиваться, и мы получим пользу. 
Объединившись, мы сделаем наше 
будущее лучше.

PROF.DR.SEYİT AYDIN
Проф.д-р Сейит Айдын

Состояние национальной системы научно-
исследовательских и опытно-конструкторских 
работ (НИОКР) в Турции и обоснования для ее 
улучшения
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dal olduğunu aktaran Altun, şunları 
kaydetti:

“Tek bir teknik kanıt sunulmaksızın, ta-
mamen varsayımlardan hareketle, ilgili-
ilgisiz birçok sosyal medya hesabını aynı 
potada eritme amacı taşıdığı açık olan 
bu adımın atılması, yine somut dayanak-
tan yoksun şekilde Türkiye Cumhuriyeti 
Hükümeti ile bir siyasi hareketin zan 
altında bırakılması kabul edilemez. 

Şeffaflık ve ifade hürriyeti kılıfına sak-
lanmış bu ceberut yaklaşım bir kez 
daha göstermiştir ki, Twitter bir ticari 
sosyal medya kuruluşu olmanın ötesinde 
belirli bir siyasi ve ideolojik yaklaşımı 
benimseyen, bu yaklaşımına uymadığını 
düşündüğü tüm kullanıcılara ve aktör-
lere çamur atmaktan çekinmeyen bir 
ideolojik kara propaganda makinasına 
dönüşmüştür.

Çok yakın geçmişte özellikle ABD›de 
şahit olduğumuz tartışmalar da düşü-
nüldüğünde, Twitter’ın siyaseten Türkiye 
Cumhuriyeti’ni konumlama arzusu, 
kuruluşun PKK ve FETÖ gibi Türkiye’ye 
düşman yapıların kara propaganda faa-
liyetlerine kol kanat germe isteği ve Türk 
siyasetini dizayn etme hevesi net bir 
şekilde görülmektedir. Geçmişte bu tür 
yollara tevessül etmiş birçok yapının ni-
hayetinde nasıl bir akıbetle baş başa kal-
dığını bu şirkete hatırlatmak isteriz.”

Fahrettin Altun, Türkiye Cumhuriyeti 
Hükümeti’nin hiçbir surette sahteciliğe, 
manipülasyona ve dezenformasyona 
geçit vermeyeceğini, ülkede ve tüm dün-
yada her zaman hakikati, hür düşünceyi 
ve dijital farkındalığı güçlendirmek için 
çalışmaya devam edeceğini bildirdi.

KAYNAK: Türkiye Cumhuriyeti İletişim 
Başkanlığı

İletişim Başkanı Fahrettin Altun, 
Twitter’ın Türkiye›de kapattığı he-

sapların Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan›a destek amacıyla açılan «sah-
te» hesaplar olduğu ve bu hesapların tek 
bir merkezden yönetildiği iddiasının 
gerçek dışı olduğunu bildirdi.

Altun, yaptığı yazılı açıklamada, Twitter 
adlı sosyal medya platformunun geçti-
ğimiz günlerde yaptığı bir açıklamayla 
Türkiye’de 7 binden fazla hesabın kapa-
tıldığını duyurduğunu anımsattı.

“Twitter’ın yaptığı açıklamada kapatılan 
hesapların Sayın Cumhurbaşkanımıza 
destek amacıyla açılan ‘sahte’ hesaplar 
olduğu ve bu hesapların tek bir merkez-
den yönetildiği iddiası gerçek dışıdır.” 
ifadesini kullanan Altun, hesapların 
kapatılması kararına dayanak olarak 
öne sürülen birtakım dokümanların 
da bilimsellikten uzak, taraflı ve siyasi 
saiklerle oluşturulduğunun açıkça görül-
düğünü belirtti.

“İdeolojik kara propaganda makinasına 
dönüşmüştür”

Merkezi Amerika Birleşik Devletleri’nde 
bulunan bir şirketin almış olduğu kara-
rı, ideolojik yaklaşımlarını bilimsel veri 
olarak pazarlamaya kalkışan birtakım 
kişiler tarafından hazırlanmış raporla 
meşrulaştırma çabasının tarihi bir skan-
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Глава Управления по связям с об-
щественностью при администра-

ции президента Турции Фахреттин 
Алтун заявил, что утверждение о 
том, что закрытые со стороны Twitter 
учетные записи являлись «поддель-
ными», были открыты с целью под-
держки нашего президента Реджепа 
Тайипа Эрдогана и управлялись из 
одного центра, является ложным. 

В своем письменном заявлении Ал-
тун напомнил о недавней публика-
ции социальной сети под названием 
Twitter, которая объявила о том, что 
более 7 тысяч учетных записей в Тур-
ции были закрыты.

«В своем заявлении Twitter утвер-
ждает, что закрытые учетные записи 
являлись «поддельными», были от-
крыты с целью поддержки нашего 
президента и управлялись из одного 
центра. Данное утверждение являет-
ся ложным», - подчеркнул Алтун. Он 
отметил, что очевидно, что некото-
рые документы, выдвинутые в каче-
стве основы для решения о закрытии 
учетных записей, были созданы с 
предвзятыми и политическими моти-
вами. 

«Эта социальная сеть превратилась в 
машину для идеологической черной 
пропаганды»

Алтун заявил, что попытка узаконить 
решение, принятое базирующейся в 
США компанией, с помощью доклада, 
подготовленного некоторыми людь-
ми, пытающимися представить свои 
идеологические подходы в качестве 
научных данных, является историче-
ским скандалом. Он добавил:

«Данный шаг, предпринятый без еди-
ного технического доказательства и 
исключительно на основании предпо-
ложений и ставящий правительство 
Турции под подозрение, является не-

приемлемым. Очевидно, что он пред-
назначен для того, чтобы уничтожить 
разом множество относящихся и не 
относящихся к делу аккаунтов в со-
циальной сети.

Этот жестокий подход, скрытый в 
оболочке прозрачности и свободы 
выражения, еще раз показал, что 
Twitter является не только коммерче-
ской социальной сетью, она превра-
тилась в машину для идеологической 
черной пропаганды, которая придер-
живается определенного политиче-
ского и идеологического подхода, и 
не колеблясь, может обрушить грязь 
на всех пользователей и участников, 
которые, по ее мнению, не соответст-
вуют этому подходу.

Учитывая совсем недавние дискус-
сии, которые мы наблюдали в США, 
очевидными являются стремление 
Twitter к политическому позицио-
нированию Турецкой Республики, 
желание протянуть руку черной про-
паганде вражеских для Турции ор-
ганизаций, таких как РКК и FETO, и 
энтузиазм к проектированию турец-
кой политики. Мы хотели бы напом-
нить этой компании, как в прошлом 
множество структур, которые пошли 
по подобному пути, в конце концов 
остались одни.

Фахреттин Алтун заявил, что пра-
вительство Турецкой Республики ни 
при каких обстоятельствах не допу-
стит фальсификации, манипуляции 
и дезинформации и в дальнейшем 
будет продолжать работать над укре-
плением правды, свободного мышле-
ния и цифровой осведомленности в 
стране и во всем мире.

ИСТОЧНИК: Управление по связям 
с общественностью при администра-
ции президента Турции

Altun: “Twitter’ın yaptığı açıklamada 
kapatılan hesapların Sayın 
Cumhurbaşkanımıza destek amacıyla 
açılan ‘sahte’ hesaplar olduğu iddiası 
gerçek dışıdır”

Алтун:  «В своем заявлении Twitter утвер-
ждает, что закрытые учетные записи явля-
лись «поддельными» и были открыты с це-
лью поддержки нашего президента. Данное 
утверждение является ложным». 
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Başkent Platformu olarak bizler yıl-
lar önce tarihi mirasımızdan aldı-

ğımız ışık ve ilham doğrultusunda mis-
yonumuzun özeti olan “İnsanı Yaşat ki, 
Devlet Yaşasın” anlayışına hizmet etme 
maksadıyla yola çıkmış uluslararası 
sivil bir inisiyatifiz.

Kuruluşumuzdan bu güne kadar 1200 
’ü aşkın kardeş kuruluşlar diyebileceği-
miz misyonumuza gönül vermiş, kon-
federasyon, federasyon, vakıf ve der-
nek temsilcileri ile birlikte insan odaklı 
lobi faaliyetleri çerçevesinde buluştuk 
bu minvalde halen uluslararası arena-
da sivil toplum faaliyetlerimize devam 
etmekteyiz.

Geçen yıllar içerisinde insan odaklı 
çalışmalarımızla dünyanın birçok ülke-
sinde 800’ ün üzerinde çeşitli faaliyet-
ler ve etkinlikler gerçekleştirdik. 

Misyonumuz özeti olan “İnsanı Yaşat 
ki, Devlet Yaşasın” anlayışına inanarak; 
mutlu bireylerden mutlu aileler, mutlu 
ailelerden mutlu toplumlar, mutlu top-
lumlardan mutlu devletler, mutlu dev-
letlerden mutlu bir dünya oluşur inanç 
ve umudunu hiç yitirmedik.

Ayrıca Başkent Platformu olarak biz-
ler; Şeyh Edeb Ali’nin “İnsanı Yaşat 
ki, Devlet Yaşasın” anlayışını düstur 
edinmemiz hasebi ile siyasi partilerin 
şahsi görüşlerinden bağımsız, günlük 
politize olmuş siyasetten uzak, toplu-
mun tüm katmanlarını kucaklayan bir 
anlayışa sahip olduğumuz gibi farklı 
görüş ve fikirlere hep saygılı olduğu-
muz kamuoyunca iyi bilinmektedir.

Geçtiğimiz bu süreç içerisinde ilk 
başta Başkent Platformu himaye-
sindeki Uluslararası Sivil İnisiyatif 
Gazetesi’nde beraberinde çeşitli Tv, 
gazete ve dergilerde basın kuruluşları 
aracılığı ile faaliyetlerimizi paylaştığı-
mız gibi aynı zamanda twitter, instag-
ram, facebook gibi çeşitli sosyal medya 
araçları üzerinden de tüm faaliyetleri-
mizi şeffaf bir şekilde kamuoyu ile her 
zaman paylaştık. 

Ne yazık ki; Başkent Platformu twitter  
@baskentpltfrm hesabımız birkaç hafta 
önce twitter merkezi tarafından bloke 
edilmiş aynı zamanda takipçilerimiz 
ve takip ettiğimiz kişi ya da kurumlar 
hesabımızdan silinmiştir.   

Twitter’ın Türkiye’de kapattığı hesap-
ların Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 

Erdoğan’a destek amacıyla açılan «sah-
te» hesaplar olduğu ve bu hesapların 
tek bir merkezden yönetildiği iddia-
sının gerçek dışı olduğunu zatıâliniz 
basın yolu ile bildirmişti.

Zatıâlinizin yaptığı açıklamalar bir 
nebzede olsa yüreğimize su serptiğini 
söyleyebiliriz ancak twitter’ın hesa-
bımızı haksız yere kapatması 1200 ’ü 
aşkın konfederasyon, federasyon, vakıf 
ve dernek temsilcilerimizi ve bizleri 
ziyadesiyle çok üzmüştür. Haksız ve 
hukuksuz bu uygulamanın asla ve asla 
kabul edilemez olduğunu bizler bura-
dan bir kere daha bildiriyoruz. 

Devletin Sahibi Millettir İnancımızla; 
Devlet ile Millet Arasında Asla ve Asla 
Mesafe Olamaz. Büyük Devlet, Mille-
tiyle Var Olan Devlettir; Büyük Devlet, 
Milletiyle El Ele Olan Devlettir; Büyük 
Devlet, Milletinin Hukukunu Koruyan, 
Adaleti Sağlayan, Hürriyeti Hâkim 
Kılan Devlettir anlayışıyla beklentile-
rimizi ilk başta Sayın Cumhurbaşkanı-
mıza devamında zatıâlinize arz etmek 
isteriz. 

Türkiye Cumhuriyeti İletişim Başkan-
lığı olarak sizlerden isteğimiz twitter’ın 
haksız ve mesnetsiz yere yapmış oldu-
ğu bloke uygulamaları ve açıklamaları 
karşısında biz Sivil Toplum Kuruluş-
larının ve 7000’in üzerindeki mağdur 
hesap sahiplerinin yanında olmanızı, 
yasal haklarımızın savunulması ve ko-
runması hususunda bizlere yardımcı 
olmanızı rica ediyor, en derin saygıla-
rımızı arz ediyoruz.

Dr. Mustafa KURT   
Başkent Platformu Genel Başkanı

Мы, как Столичная платфор-
ма, являемся международной 

гражданской инициативой, которая 
в соответствии с полученным от на-
шего исторического наследия светом 
и вдохновением поставила цель слу-
жить концепции «Создай условия для 
людей, пусть государство процвета-
ет», что и является нашей миссией. 

С момента нашего создания мы 
вместе с представителями более 
1200 родственных конфедераций, 
федераций, фондов и ассоциаций, 
которые привержены нашей миссии, 
объединились в рамках лоббистской 
деятельности, ориентированной на 
человека, и в этом ключе продолжаем 
нашу деятельность гражданского об-
щества на международной арене. 

За прошедшие годы мы провели бо-
лее 800 различных мероприятий во 
многих странах мира  в рамках нашей 
деятельности, ориентированной на 
людей.

Мы верим в идеологию «Создай ус-
ловия для людей, пусть государство 
процветает», которая является нашей 
миссией, и не теряем надежды в то, 
что из счастливых людей будут со-
здаваться счастливые семьи, из счаст-
ливых семей - счастливые народы, 
из счастливых народов - счастливый 
мир.

Общественности хорошо известно, 
что мы, как Столичная платформа, 
основываемся на идеологии шейха 
Эдебали «Создай условия для людей, 
пусть государство процветает», явля-
емся независимыми от личных взгля-
дов политических партий, далеки от 
однодневной политизированности, 
имеем концепцию, которая охватыва-
ет все слои общества, и всегда с ува-
жением относимся к другим отлич-
ным от нас мнениям и видениям».

В течение прошедшего периода мы 
открыто рассказывали общественно-

сти о нашей деятельности с помощью 
различных средств массовой инфор-
мации, таких как телевидение, газеты 
и журналы, в том числе международ-
ной газеты «Гражданская инициати-
ва», входящей в состав Столичной 
платформы, а также различных ин-
струментов социальных сетей, таких 
как Twitter, Instagram, Facebook. 

К сожалению, аккаунт Столичной 
платформы twitter@baskentpltfrm был 
заблокирован несколько недель назад 
со стороны Twitter. Кроме этого, с 
нашего аккаунта были удалены наши 
подписчики и люди или организации, 
на которых были подписаны мы.

Уважаемый глава Управления по 
связям с общественностью с помо-
щью прессы сделал заявление, где 
опроверг утверждение о том, что за-
крытые со стороны Twitter учетные 
записи в Турции являлись «поддель-
ными», были открыты с целью под-
держки нашего президента Реджепа 
Тайипа Эрдогана и управлялись из 
одного центра.

Данное заявление в какой-то мере 
успокоило нас, однако мы и пред-
ставители более 1200 конфедераций, 
федераций, фондов и ассоциаций 
были очень огорчены тем, что Twitter 
несправедливо закрыл наш аккаунт. 
Мы еще раз сообщаем, что эта нес-
праведливая и незаконная практика 
никогда и ни в коем случае не будет 
приемлемой.

Мы считаем, что государство при-
надлежит народу, и между народом 
и государством ни в коем случае не 
может быть расстояния. Мы хотим 
сообщить уважаемому президенту 
и Вам, главе Управления по связям с 
общественностью, наши ожидания, 
основанные на идеологии «Вели-
кое государство - это государство, 
существующее с народом; великое 
государство – это государство, кото-
рое рука об руку с народом; великое 
государство – это государство, кото-
рое защищает права народа, обеспе-
чивает справедливость и свободу в 
стране».

Мы просим Вас, как главу Управле-
ния по связям с общественностью 
при администрации президента 
Турции, поддержать организации 
гражданского общества и более 7000 
пострадавших аккаунтов в связи с 
несправедливым и необоснованным 
закрытием со стороны Twitter и по-
следующими ее заявлениями, а также 
помочь в защите наших законных 
прав. Выражаем наше глубочайшее 
уважение.  
 
Д-р. Мустафа КУРТ  
Председатель Столичной платформы

KAMUOYUNA SAYGIYLA DUYURULUR
ПУБЛИЧНОЕ ЗАЯВЛЕНИЕ

Twitter Hesabımızın Kapatılması
Закрытие нашей учетной записи в Twitter
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Üretim, ihtiyaçların giderilmesi 
amacıyla yürütülen faaliyetler 

bütünüdür. Yaradılış itibariyle bu 
vasıflara haiz ve potansiyel olarak en 
büyük üretici insanoğludur. Bireyin 
değerini ve statüsünü belirlemede en 
önemli değerlendirme ölçütlerinden 
birisi kişinin ait olduğu topluma, 
milletine sunmuş olduğu katma 
değerdir. Milletlerin, ülkelerin ve 
uluslarının sahip olduğu imkanları, 
dünya çapında üstlendiği rolü belir-
lemede en büyük etken ise fark ya-
ratan katma değeri üretebilen insani 
zenginliğidir. Her ülkenin potansiyel 
olarak maddi ve insani zenginliği 
mevcuttur. Ancak bu potansiyel güç 
organize edilip sistemli bir şekilde 
doğru üretime yansıtılabilirse bir 
ulusun kaderi değişebilir. 

İhtiyaçlar ve önem sıralaması devir-
lere göre değişmektedir. Zamanın 
ruhunu yakalamak bu yüzden çok 
önemlidir. Üretmenin, icat etmenin 
kendisinden daha önemli bir husus 
varsa o da en hayati, en önemli ihti-
yaçları doğru tespit edip çözüm üret-
mek ve bu üretime sahip çıkmaktır. 
Tarihin sayfalarına baktığımız zaman 
devletlerin kaderinin belirttiğimiz 
hususlara göre şekillendiğini görü-
rüz. Binlerce yıllık devlet geleneği 
olan ülkemiz de dahil bütün devletle-
rin iniş ve çıkışları, zamanın ruhunu 
yakalamak, sürdürmek, kaybetmek 
ilkeleriyle doğru orantılı olmuştur. 
Vatandaşlarının devletine aidiyet 
hissetmekten duyduğu gururun de-
recesi, devletin ulusal ve uluslararası 
hedeflerine ulaşma başarısı, oyuncak, 
oyuncu veya oyun kurucu ve kural 
koyucu olması şekillerinden biriyle 
üstlendiği misyonunun süresi, zama-
nın ruhunun efendisi mi yoksa kölesi 
mi olduğuna göre değişmektedir. 

Zamanın ruhunu okumak çok da zor 
değildir çünkü özünde ihtiyaçlardan 
oluşur ve ihtiyaçlar sadece hissedi-
lerek bile farkındalık yaratır. Esas 
zor olan ihtiyaca çözüm üretmektir. 
Zorluğun derecesini belirleyen şey de 
neye talip olduğunuzdur. Ulus olarak 
gönlümüzde yatan duygu ve gerek-

sinimimiz ise başta İslam Ülkeleri 
olmak üzere tarumar edilmiş dünya 
barışının yeniden tesis edilmesidir. 
Biz hiçbir zaman bencil bir millet 
olmadık ve sadece kendi ırk ve din-
daşlarının müreffeh bir hayat sürme-
sini değil, yeryüzünde her alanda ve 
insanoğlunun var olduğu her yerde 
eşitliğin ve adaletin egemen olmasını 
isteyen bir millet ve devlet inancına 
sahip olduk . Ulaştığımız yerleri ve 
insanlarını sömüren bir devlet anla-
yışı yerine insanların ve toplumların 
eğitim, kültür ve refah seviyelerini 
arttıran, eserler bırakan, birlikte ya-
şama arzusunu geliştiren, almaktan 
ziyade ortak kullanmaya odaklı, 
toprakları değil gönülleri fetheden 
bir devlet anlayışına sahip olduk. 
Binlerce yıllık egemen devlet geçmi-
şimiz en büyük referansımızdır. Top-
lumların madenlerini yağmalamadık, 
emeklerini sömürmedik, dillerini, 
dinlerini ellerinden almadık, adaletin 
karşısında ayrıcalıklı toplumsal sınıf-
lar oluşturmadık, insanları köleleş-
tirmedik ve heykelini diktiğimiz köle 
taciri öncülerimiz olmadı. Canımızı 
siper ettik, asker olduk, koruyucu biz 
olduk, sanat ve ticaret gibi yüksek ge-
lirli sektörleri koruduğumuz toplum-
lara bıraktığımız gibi Enderun siste-
miyle her kesimden insanı yönetime 
ortak ettik. Yük olan değil yük alan 
bir fetih anlayışının sevdalısı olduk. 
Güçten düşünce geride madenleri, 
toprakları, emekleri yağmalanmış 
yığınlar değil; hayratları, vakıfları, 
imaratları, paha biçilemez değerdeki 
anıtlaştırdığımız eserleri, kendi ırkı, 
dili, dini ve kazandığı mesleki, kül-
türel birikimleri olan toplumlar ve 
ülkeler bıraktık. 

Bugün halen yükselerek değerini ko-
ruyan teknoloji ve bilimdeki gelişme-
ler ve bunlara sahip olmak zamanın 
ruhu oluvermişti ve biz bunu ıskala-
mıştık. İhmalkar davrandık , gücü-
müzü bazen kaybettik, nihayetinde 
güç boşluk kaldırmaz ve kaldırmadı 
da. Süper güçler üstün orduları saye-
sinde hakim olup yönetim anlayışını 
hakimiyetleri ölçüsünde insanlığa 
yansıtırlar. Günümüze baktığımızda 
çoğunluğun bu yansımadan mutlu 
olduğunu söyleyemiyoruz. Kural 
basit; ya yoldan gidersin ya da yeni 
yol açarsın. Alternatif olmanın yolu 
zamanın ruhuna uygun gelişmelere 
hakim olmaktan geçiyor. 

Uzay çağını yaşadığımız bu yüzyılda 
söz sahibi olmanın yolu havacılık an-
lamında teknolojik hakimiyet sağlan-
masından geçmektedir. Yakın zama-
na kadar bu kapsamda teknolojimiz 
olsa da tatmin edici ve uluslararası 
kamuoyunda örnek alınası bir unsu-
rumuz maalesef mevcut değildi ve bu 
hayati ihtiyacın karşılanması için it-
halatçı bir konumdaydık. Milyarlarca 
dolara ithal ettiğimiz drone, iha, siha 
milletimize büyük bir kambur olarak 
daha düne kadar belimizi bükmek-
teydi. Bugün kapsamlı birçok yenili-

ğin yanı sıra tonlarca ağırlıkla uçabi-
len iha ve sihalara sahip olduğumuzu 
ve envanterimize kattığımızı gururla 
ifade edebilmekten daha mutlu eden 
tek şey söyleyebilirim, o da bu tekno-
lojiyi ihraç edebilir durumda oldu-
ğumuzdur. Yani sadece üretmiyoruz, 
ulaştığımız teknolojinin özelliklerine 
ve geneline hakim olabiliyoruz, tesa-
düfi ve tek seferlik bir iş yapmıyoruz. 
Meselenin öneminin anlaşılması için 
biraz detaylarına bakmalı ve bir çıka-
rım yapmalıyız. Bir iha/siha üretebil-
mek için neleri başarmak gerekiyor? 
Önce bunu hayal edeceksiniz. Bu 
hayalin ihtiyaçlarını düşüneceksiniz. 
Bu aşamadan itibaren somutlaştır-
maya başlayacaksınız. Bu hayalini 
denemek için bile öncelikle yer, 
hava meydanı, tesis gibi ihtiyaçlarını 
karşılayacak kurumsallaşmanız ola-
cak. Başarsan bile Savunma Sanayii 
Başkanlığı gibi ihtiyaca talebi olan 
kamu kurumu teşkilatlanmanız ola-
cak ki bu ayrı bir başarı hikayesidir.
Bu temelde plan ve proje aşamasını 
gerçekleştireceksiniz. Milyonlarca 
detayı düşünüp öncelikle kağıt üze-
rinde çözeceksiniz. Yazılım tekno-
lojisine sahip olacaksınız. Teknik ve 
mühendislik işlerini oluşturacaksınız. 
Tasarlama ve üretim mekanizmala-
rını kuracaksınız. Aerodinamik ve 
mekanik hususları, gömülü ve ayrın-
tılı yazılımları, yapısal imalat mühen-
disliği, elektrik, elektronik ve montaj 
işlemleri gibi farklı bilim kollarını 
organize edeceksiniz, donanımlı 
insan kaynaklarını kurumsallaştırıp 
tesis çatısı altında organize edecek-
siniz. En önemlisi insanlık için bile 
henüz çok yeni bir kavram olan ve 
otonom çalışma sistemi için çözüm 
olarak yapay zeka teknolojisini kulla-
nacaksınız. Taksi ve yerde çalıştırma 
aşamalarını başarıp havalandıracak-
sınız. Sorunsuz ve en zor koşullar-
da geçecek milyonlarca saat uçuşu 
garanti eden seviyeye geçeceksin. 
Bütün bunları yerli üretimle gerçek-
leştirecek ve sonrasında seri üretim 
yapıp üstelik ihraç edebileceksiniz. 
Tek kelimeyle müthiş değil mi ? Ben 
yazarken dahi heyecanlanmaktayım 
bir de bu duyguyu anlık yaşayanan-
ları düşünün . Bu devrim niteliğinde 
olan gerçekleştirilmiş bir başarı hika-
yesidir. Baykar Milli S/İHA AR-GE 
Üretim Merkezi ve takım lideri Sayın 
Selçuk Bayraktar ve oluşturduğu 
ekibini milletimiz ve şahsım adına 
kutluyorum. Yazımızda anlatmaya 
çalıştığımız hususlara ziyadesiyle ha-
kim olduğunu müşahede etmek ise 
ayrı bir huzur ve güven vermektedir. 
Kendilerinin de ifade ettiği gibi bu 
bir nihai hedefe ulaşmak değil tam 
tersine yeni bir seviyeyi yakalamış 
olmanın ilk adımıdır. Özlediğimiz, 
hayalini kurduğumuz ve insanlığın 
ihtiyacı olan o güçlü Türkiye şimdi 
çok uzak görünmüyor.

Selam ve Muhabbetle.

Rusya Devlet Başkanı Putin, 
ABD’deki olayların ülke içindeki bazı 
derin krizlerin tezahürü olduğunu 
söyledi.

Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin, Rus 
devlet televizyon kanalı Rossiya 1’e yaptı-

ğı açıklamada, ABD’nin Atlanta kentinde si-
yahi bir kişinin polis şiddeti sonucu hayatını 
kaybetmesinin ardından başlayan gösterileri 
değerlendirdi.

“ABD’de olanlar bazı derin iç krizlerin teza-
hürüdür.” diyen Putin, bunları ABD Başkanı 
Donald Trump’ın iktidara gelmesinden itiba-
ren gözlemlediklerini belirtti.

Putin, “Trump, demokratik şekilde seçimle-
ri kazandı. Kaybeden taraf ise meşruiyetini 
sorgulamak için her türlü masalı uyduruyor.” 
diye konuştu.

Koronavirüs salgınının ABD’deki birçok so-
runu ortaya çıkardığına dikkati çeken Putin, 
ülkenin siyasi sisteminde de sorunların oldu-
ğuna işaret etti.

Putin, “Sorunun, parti grupların çıkarlarının 
tüm toplum ve halkın çıkarlarının üstüne 
çıkarılmasında kaynaklandığını düşünüyo-
rum.” değerlendirmesinde bulundu.

“Rusya, yeni tip silah konusunda bir numa-
ra”

Vladimir Putin, Rusya’nın yeni silah tiplerin 
geliştirilmesi konusunda ilk sırada olduğu-
nu iddia ederek “Sadece mevcut silahlanma 
potansiyelimizi modernize etmiyoruz, yeni 
kompleksleri de devreye sokuyoruz. Bu an-
lamda, bu göstergeyle dünyada bir numara 
olduğumuz söylenebilir.” dedi.

Askeri alanda önde gelen ülkelerin hiper-
sonik silaha sahip olmadıklarına da dikkati 
çeken Putin, “Ortaklarımız bu silaha sahip 
olduklarında, biz büyük ihtimal bu silahlarla 
mücadele araçlarına sahip olacağız.” ifadesini 
kullandı. KAYNAK:AA

Hüseyin Mesut ALVER
Хусейин Месут АЛВЕР

ZAMANIN RUHUNU YAKALAMAK Rusya Devlet Başkanı 
Putin: ABD’de olanlar 
bazı derin iç krizlerin 
tezahürü
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Производство - это комплекс дей-
ствий, осуществляемый для удов-

летворения потребностей. С момента 
создания человек обладает этими ка-
чествами и является потенциальным 
крупнейшим производителем. Одним 
из наиболее важных критериев оценки 
при определении значения и статуса 
личности является добавленная цен-
ность, которую человек предлагает 
обществу и своему народу. Самым 
весомым фактором в определении 
возможностей народов, стран и наций, 
а также роли, которую они играют 
во всем мире, является человеческое 
богатство, которое может создавать 
значимую добавленную ценность. 
Потенциально каждая страна обла-
дает материальным и человеческим 
богатством. Но судьба народа может 
измениться только в случае, если эта 
потенциальная сила будет организова-
на и систематически отражена в пра-
вильном производстве.        

Порядок потребностей и важности 
варьируется в зависимости от ци-
клов. Поэтому так важно почувство-
вать дух времени. Если и есть что-то 
более важное, чем производство и 
изобретение, то это правильное опре-
деление наиболее жизненно важных 
потребностей и поиск решений для 
их удовлетворения. Смотря на стра-
ницы истории, мы можем увидеть, 
что судьба государств формируется в 
соответствии с поставленными нами 
задачами. Взлеты и падения всех го-
сударств, включая нашу страну с ты-
сячелетней государственной тради-
цией, были прямо пропорциональны 
улавливанию, сохранению и потере 
духа времени. Степень гордости гра-
ждан за чувство принадлежности к 
своему государству зависит от успеха 
государства в достижении своих на-
циональных и международных целей, 
продолжительности его миссии, ко-
торую он выполняет в качестве ма-
рионетки, игрока/ведущего игры или 
создателя правил, и от того, является 
ли он хозяином или рабом духа вре-
мени.

Чувствовать дух времени не так 
уж сложно, потому что, по сути, 
оно состоит из потребностей, а по-
требности создают осознание даже 
посредством ощущения. Основная 
задача - найти решения для удовлет-
ворения этих потребностей. Степень 
сложности определяет то, к чему вы 
стремитесь. Наши потребности, ле-

жащие в наших сердцах как у нации, 
- это восстановление мира во всем 
мире, особенно в исламских странах. 
Мы никогда не были эгоистичным 
народом. У нас всегда была нацио-
нальная и государственная вера, ко-
торая хочет не только процветающей 
жизни для своей расы и собратьев, но 
и доминирования равенства и спра-
ведливости повсюду на земле, везде, 
где есть люди. Вместо государствен-
ного понимания, эксплуатирующего 
людей и территории, которые были 
достигнуты, мы основываемся на 
государственном понимании, кото-
рое повышает уровень образования, 
культуры и благосостояния людей 
и обществ, создает произведения, 
повышает желание жить едино, 
фокусируется на совместном ис-
пользовании  вместо единоличного 
потребления и завоевывает сердца, а 
не земли. Наши тысячи лет истории 
суверенного государства являются 
нашей большой референцией. Мы 
не расхищали полезные ископаемые 
обществ, не эксплуатировали их труд, 
не отнимали у них язык и религию, не 
шли против справедливости, чтобы 
создать привилегированные социаль-
ные классы, не порабощали людей, и 
у нас не было лидеров-работорговцев, 
чьи скульптуры мы воздвигли. Мы 
рисковали своей жизнью, мы стали 
солдатами, мы стали защитниками, 
и с системой Эндерун мы включали 
в управление людей из всех слоев об-
щества. Мы оставили за собой не раз-
валины с разгробленными шахтами, 
землями и рабочей силой, а вакуфы, 
здания, бесценные монументальные 
произведения, общества и страны с 
их собственной расой, языком, рели-
гией, а также профессиональным и 
культурным опытом.

Сегодня достижения в области тех-
нологий и науки, которые все еще 
сохраняют свою ценность, и облада-
ние ими стали духом времени, и мы 
упустили это. Мы были небрежны, 
иногда теряли силу, в конечном итоге 
эта сила не смогла устранить пробе-
лы. Благодаря превосходящей армии 
супердержавы доминируют и отра-
жают понимание управления челове-
чеством в рамках своего господства. 
Оглянувшись вокруг, мы не можем 
сказать, что большинство довольны 
этим отражением. Правило простое: 
либо ты уходишь с пути, либо откры-
ваешь новую дорогу. Для того, чтобы 
быть альтернативой необходимо ов-
ладеть достижениями, соответствую-
щими духу времени.         

В нашем столетии, которое мы на-
зываем космической эрой, способом 
иметь влияние является технологи-
ческое господство с точки зрения 
авиации. До недавнего времени, 
хотя у нас и были технологии в этой 
сфере, к сожалению, мы не имели 
удовлетворяющего и образцового 
для международной общественности 
элемента. Мы были вынуждены им-
портировать, чтобы удовлетворить 
эту жизненно важную потребность. 
Дроны, беспилотники (БПЛА), бое-
вые беспилотники, которые мы им-
портировали за миллиарды долларов, 
до вчерашнего дня были большим 
горбуном для нашего народа. Сегодня 
я с гордостью могу заявить, что те-
перь мы добавили в свой инвентарь 
широкий спектр инноваций, в том 
числе БПЛА и боевые БПЛА, которые 
могут летать с грузом в множество 

Президент России Путин отметил, 
что происходящее в США является 
проявлением некоторых глубинных 
внутренних кризисов страны. 

Президент России Владимир Путин в сво-
ем заявлении для российского государст-

венного телеканала «Россия-1» прокомменти-
ровал демонстрации в американской Атланте 
после того, как темнокожий человек умер от 
насилия со стороны полиции.

«То, что происходит в США, - это проявление 
каких-то глубинных внутренних кризисов», 
- сказал Путин, отметив, что этот кризис на-
блюдается с момента прихода к власти прези-
дента США Дональда Трампа.

«Когда Трамп победил выборы абсолютно де-
мократическим способом, проигравшая сто-
рона придумала всяческие небылицы только 
для того, чтобы подвергнуть сомнению его 
легитимность», - пояснил Путин.

Указав, что пандемия коронавируса выявила 
множество проблем в США, Путин отметил, 
что в политической системе страны также 
есть проблемы.

«Мне кажется, что проблема заключается в 
том, что групповые партийные интересы в 
данном случае ставятся выше интересов всего 
общества и интересов народа», - заявил Пу-
тин.

«Россия - номер один в мире в плане разра-
ботки новых видов вооружений»

Заявив, что в плане разработки новых видов 
вооружений Россия находится на первом 
месте в мире, Путин сказал: «Мы не просто 
модернизируем имеющийся на вооружении 
потенциал, мы вводим новые комплексы. И в 
этом смысле можно с уверенностью сказать, 
что по этому показателю мы сегодня номер 
один в мире».

Указав, что у ведущих военных держав нет ги-
перзвукового оружия, Путин отметил: «Когда 
у ведущих стран мира появится это самое 
гиперзвуковое оружие, с большой долью ве-
роятности, у нас появятся средства борьбы с 
этим оружием».

ИСТОЧНИК: AA

тонн. Единственное, что еще больше 
радует, - это наша возможность экс-
портировать эту технологию. Други-
ми словами, мы не просто произво-
дим, мы владеем функциями и всей 
технологией, которую мы достигли. 
Мы не занимаемся случайным и од-
норазовым проектом. Чтобы понять 
важность вопроса, мы должны рас-
смотреть его детали и сделать вывод. 
Что нужно для производства БПЛА/
боевого БПЛА? Сначала необходимо 
начать об этом мечтать, затем учесть 
потребности для осуществления этой 
мечты. После этой стадии нужно на-
чать воплощать эту мечту в жизнь. 
Даже чтобы испытать эту мечту, 
необходима институционализация, 
которая будет соответствовать таким 
потребностям, как местоположение, 
аэропорт, объекты. Даже если удастся 
осуществить это, еще должно быть 
создано такое государственное учре-
ждение, как Управление оборонной 
промышленностью, которое будет 
нуждаться в данном изобретении, 
что является отдельной историей 
успеха. На этой основе реализуется 
этап планирования и проектирова-
ния. Сначала необходимо продумать 
миллионы деталей и решите их на 
бумаге. Нужно владеть технологией 
программного обеспечения, создать 
технические и инженерные работы, 
построить механизмы проектиро-
вания и производства. Кроме этого, 
должны быть организованы различ-
ные научные дисциплины, связанные 
с аэродинамическими и механиче-
скими аспектами, встроенным и под-
робным программным обеспечением, 
проектированием конструкций, элек-
трическими, электронными и сбороч-
ными процессами, а также необходи-
мо институционализировать хорошо 
оснащенные человеческие ресурсы 
и организовать их в учреждении. 
Самое главное, нужно использовать 
технологию искусственного интел-
лекта, которая является совершенно 
новой концепцией даже для челове-
чества и решением для автономной 
рабочей системы. После наземной 
эксплуатации необходимо достичь 
уровня, гарантирующего миллионы 
часов полета без каких-либо проблем 
и в самых сложных условиях. Все это 
должно быть осуществлено с отечест-
венным производством, а затем уже 
можно начать массовое производство 
и экспортировать. Одним словом, 
потрясающе, не правда ли? Я взвол-
нован, даже когда просто пишу об 
этом, представьте тех, кто проживает 
это чувство вживую. Это революци-
онная история успеха. Я поздравляю 
от имени нашего народа и от себя 
лично научно-производственный 
центр «Байкар» по разработке БПЛА/
боевых БПЛА, руководителя проекта 
г-на Сельчука Байрактара и его ко-
манду. Наблюдать, что они в значи-
тельной степени владеют знаниями 
в вопросах, которые мы пытались 
объяснить в нашей статье, придает 
особое спокойствие и уверенность. 
Как они сами говорят, это не дости-
жение конечной цели, а наоборот, это 
первый шаг к выходу на новый уро-
вень. Сильная Турция, по которой мы 
скучаем, мечтаем, и в которой нужда-
ется человечество, теперь не так уж и 
далека.

С уважением,

Hüseyin Mesut ALVER
Хусейин Месут АЛВЕР

ПОЧУВСТВОВАТЬ ДУХ ВРЕМЕНИ Президент России 
Путин: Происходящее 
в США является 
проявлением 
некоторых глубинных 
внутренних кризисов
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процесс будет иметь важные послед-
ствия для всех областей, в том числе и 
для строительной отрасли. 

Меры, принятые для предотвращения 
распространения вируса в офисах про-
даж и на строительных площадках, зна-
чительно нарушили работу строитель-
ного сектора. В дополнение к отмене 
договоров и проектов или задержкам, 
значительно уменьшенный спрос на 
недвижимость со стороны потребите-
лей, которым пришлось прибегнуть к 
самоизоляции, оставил сектор в слож-
ной ситуации.

С точки зрения строительного сектора, 
который взаимодействует с более чем 
200 подотраслями от цемента до товар-
ного бетона, от кирпича до техники, 
еще одним уязвимым элементом стали 
сбои в цепочке поставок. Кроме того, 
остановка работы в данном секторе во 
время эпидемии привела к потере мил-
лионов рабочих мест.

В прошлом году объем строительного 
сектора Турции достиг 231 миллиард 
908 миллионов 295 тысяч лир и соста-
вил 5,4% национального дохода. Опе-
рации с недвижимостью составили 285 
миллиардов 744 миллионов 967 тысяч 

Анкара (Гражданская инициатива) 
Зелиха Соркунлу/  Координатор 

Международной газеты «Гражданская 
инициатива» Серкан Йылдырым и биз-
несмен Озгюр Йигитер недавно встре-
тились в редакции газеты и оценили 
влияние COVID-19 на деловой мир…

Основные моменты из интервью биз-
несмена Озгюра Йигитера для нашей 
газеты... 

«Пандемия COVID-19, которая за-
хватила весь мир и остановила со-
циальную и экономическую жизнь, 
значительно изменила наш образ жиз-
ни, способы ведения бизнеса и наши 
привычки. Это изменение принесло 
некоторым категориям позитивные 
результаты, в то время как для других 
категорий оно имело негативные по-
следствия. Однако могу сказать, что 
Турция может оценить эту ситуацию 
как возможность.

В связи с пандемией COVID-19 миро-
вая экономика находится на грани бес-
прецедентного в истории кризиса. Мы 
видим, как Турция переживает данный 
процесс в единении, где плечом к плечу 
стоят правительство, оппозиция, дело-
вой мир и народ. Очевидно, что этот 

Ancak Türkiye bu durumu fırsat olarak 
değerlendirecek kapasitede olduğunu 
söyleyebilirim.

Dünya ekonomisi, Kovid-19 salgını ne-
deniyle tarihte benzeri görülmemiş bir 
krizin eşiğine gelirken, Türkiye olarak 
bizler bu süreci iktidarıyla muhalefetiyle 
iş dünyasıyla millet olarak el ele vererek 
atlatmakta olduğumuzu ve sürecin her 
alanda olduğu gibi inşaat sektörü açı-
sından da önemli sonuçlar doğuracağını 
söyleyebilirim.  

Salgın sürecinde satış ofisleri ve şantiye-
lerde virüsün bulaşmasını engellemeye 
yönelik alınan tedbirler inşaat sektö-
ründe işleyişi önemli ölçüde aksatırken, 

Ankara( Sivil İnisiyatif) Zeliha Sor-
kunlu/   Uluslararası Sivil İnisiyatif 

Gazetesi Koordinatörü Serkan Yıldırım 
ile İş İnsanı Özgür Yiğiter’le  geçtiğimiz 
günlerde gazete merkezinde bir araya 
gelerek Covid 19’un iş dünyasına etkile-
rini değerlendirdiler.. 

İş insanı Özgür Yiğiter’in gazetemize 
yaptığı açıklamalarından satır başları.. 
 
Tüm dünyayı etkisi altında alan, sosyal 
ve ekonomik hayatı durma noktasına 
getiren Covid-19 salgını, yaşam tarzı, iş 
yapış şekilleri ve alışkanlıklarımızı ciddi 
oranda değiştirdi. Bu değişim, bazı kate-
gorilere pozitif etkileşim getirirken bazı 
kategoriler için negatif bir etki yarattı. 

sözleşme ve proje iptali ya da gecikme-
lerinin yanı sıra eve kapanan tüketicinin 
önemli ölçüde azalan gayrimenkul talebi 
sektörü zor durumda bırakmıştı.

Çimentodan hazır betona, tuğladan 
makineye 200›den fazla alt sektörle bağ-
lantısı bulunan inşaat sektörü açısından 
tedarik zincirindeki aksamalar da bir 
başka kırılganlık unsuru ortaya çıkarı-
yordu. Ayrıca salgın sürecinde sektörde 
işlerin durması milyonlarca istihdam 
kaybına yol açmıştı.

Türkiye’de inşaat sektörü geçen yıl 231 
milyar 908 milyon 295 bin liralık bü-
yüklük ile milli gelirden yüzde 5,4 pay 
aldı. Gayrimenkul faaliyetleri ise 285 
milyar 744 milyon 967 bin lira ile milli 
gelirin yüzde 6,7’sini oluşturdu. İnşaat 
sektöründe bu yılın şubat ayı itibarıyla 
1 milyon 395 bin çalışan bulunuyor. Bu 
da toplam 26 milyon 753 bin olan is-
tihdamın yüzde 5,2’sini oluşturuyor. Bu 
dönemde işsiz kalan 4 milyon 228 bin 
kişinin 640 binini inşaat sektörü çalışan-

larının oluşturduğu görülüyor.

Kovid-19 salgını nedeniyle İnşaat sek-
törü olarak yaşadığımız krizden ötürü 
devletimizin desteği ile bu süreci atla-
tacağımıza inanıyor,  akılcı ve teknoloji 
altyapısı sağlam sistemlerle geliştirildi-
ğinde sektör bu sorunlardan kısa vadede 
kurtulacaktır diye düşünüyorum. Belki 
de pandeminin etkisi sektörde pozitif 
yönde bir dönüşümün kapısını arala-
yacak ve birçok firma konvansiyonel 
uygulamalardan yenilikçi çözümlere 
yönelecektir. 

Cumhurbaşkanımızın dediği gibi hiç 
bir şey eskisi gibi olmayacak.  Kovid-19 
salgını nedeniyle dikkatli baktığımızda 
dünyada oyuncuların rolü değişmekte. 
Türkiye içerde ve dışarıda her konuda 
diğer ülkelerden çok önde olduğunu 
görmekteyiz. Bu sebeple Türkiye’ye olan 
güven iç ve dış pazarlarda hayat bulur 
diye düşünüyorum dedi.  

COVİD 19 İNŞAAT SEKTÖRÜ VE 
TİCARETE ETKİLERİ
Dünya ekonomisi, Kovid-19 salgını nedeniyle tarihte benzeri 
görülmemiş bir krizin eşiğine gelirken, Türkiye olarak bizler bu süreci 
iktidarıyla muhalefetiyle iş dünyasıyla Milet olarak el ele vererek 
atlatmakta olduğumuzu ve sürecin her alanda olduğu gibi inşaat sektörü 
açısından da önemli sonuçlar doğuracağını görmekteyiz.

ВЛИЯНИЕ COVID-19 НА СТРОИТЕЛЬНЫЙ СЕКТОР И ТОРГОВЛЮ

лир, что образует 6,7% национального 
дохода. По состоянию на февраль этого 
года в строительной отрасли работа-
ет 1 миллион 395 тысяч человек. Это 
составляет 5,2% от общей занятости 
(26 миллионов 753 тысяч). 640 тысяч 
из 4 миллионов 228 тысяч человек, 
оставшихся в этот период без работы, 
являются работниками строительной 
отрасли.

Я верю, что при поддержке нашего 
государства строительный сектор 
преодолеет этот кризис, с которым 
мы столкнулись из-за пандемии 
COVID-19. Я считаю, что сектор изба-
вится от этих проблем в краткосрочной 
перспективе, если рациональная и тех-
нологическая инфраструктура будет 
развиваться с помощью надежных сис-

тем. Возможно, воздействие пандемии 
откроет путь к позитивным преобразо-
ваниям в отрасли, и многие компании 
перейдут от традиционных практик к 
инновационным решениям.

Как сказал наш президент, ничего уже 
не будет прежним. Если посмотреть 
внимательно, то в связи с пандемией 
COVID-19 меняется и роль мировых 
игроков. Мы видим, что Турция идет 
далеко впереди других государств во 
многих вопросах как внутри, так и вне 
страны. Я думаю, таким образом дове-
рие к Турции на внутреннем и внеш-
нем рынках будет укрепляться», - ска-
зал бизнесмен Озгюр Йигитер. 

В связи с пандемией COVID-19 мировая экономика находится на 
грани беспрецедентного в истории кризиса. Мы видим, как Турция 
переживает данный процесс в единении, где плечом к плечу стоят 
правительство, оппозиция, деловой мир и народ. Очевидно, что 
этот процесс будет иметь важные последствия для всех областей, в 
том числе и для строительной отрасли.
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Пресс-секретарь действующего 
на востоке Сирии Арабского со-
вета регионов Джазира и Евфрат 
Джарба заявил касательно терро-
ристической организации YPG/
PKK: «Они не позволяют народу, 
страдающему от бедности, пользо-
ваться инфраструктурой и ресур-
сами».

Пресс-секретарь действующего на 
востоке Сирии Арабского совета 

регионов Джазира и Евфрат Ахмед 
Джарба заявил касательно террористи-
ческой организации YPG/PKK, которая 
навязывает фермерам невыгодные 
цены на продукцию: «Они эксплуати-
руют региональные ресурсы и не по-
зволяют народу, страдающему от бед-
ности, пользоваться инфраструктурой 
и ресурсами».

В своем заявлении в социальных сетях 
от имени некоторых племен, прожива-
ющих на востоке реки Евфрат в Сирии, 
Джарба отреагировал на действия тер-
рористической организации YPG/PKK.

Джарба сообщил, что цена, навязанная 
фермерам, пытающимся продать сель-
скохозяйственный урожай этой орга-
низации, намного ниже себестоимости.  
«Они вынуждают фермеров продавать 
продукцию по таким низким ценам, 
которые даже не могут покрыть рас-
ходы за урожай. Они установили цену 

В письменном заявлении МИД КНР 
резко раскритиковано решение пре-

зидента США Дональда Трампа об утвер-
ждении проекта резолюции о санкциях 
против китайских чиновников в связи с 
политикой давления на уйгуров в Синь-
цзян-Уйгурском автономном районе.

В заявлении говорится, что дела Синь-
цзяна являются внутренним вопросом 
Китая, и они не потерпят внешнего вме-
шательства. «Мы вновь призываем США 
немедленно исправить свои ошибки 
и отказаться от вышеупомянутого зако-
нопроекта, направленного на вмешатель-
ство во внутренние дела КНР. В против-
ном случае Китай непременно примет 
решительные контрмеры, и ответствен-
ность за все вытекающие последствия 
будет нести американская сторона», - со-
общается в заявлении.

«Злонамеренное нападение на политику 
Китая в Синьцзяне»

Кроме этого, в заявлении утверждается, 
что данным законопроектом осуществ-
лено «злонамеренное нападение» на 
политику Китая в Синьцзяне, и вместе 
с серьезным вмешательством во вну-
тренние дела КНР открыто нарушены 
основные нормы международного права 

Suriye’nin doğusunda faaliyet göste-
ren Cezire ve Fırat Bölgesi Arap Mec-
lisinin Sözcüsü Carba, terör örgütü 
YPG/PKK için, “Yoksulluktan muz-
darip halkın altyapıdan ve kaynaklar-
dan faydalanmasına izin vermiyor.” 
ifadesini kullandı.

Suriye’nin doğusunda faaliyet gösteren 
Cezire ve Fırat Bölgesi Arap Meclisinin 

Sözcüsü Ahmet Carba, çiftçilere zarar etti-
ren ürün fiyatları dayatan terör örgütü YPG/
PKK için, “Bölge kaynaklarını sömürerek, 
yoksulluktan muzdarip halkın altyapıdan ve 
kaynaklardan faydalanmasına izin vermi-
yor.” ifadesini kullandı.

Carba, Suriye’de Fırat Nehri’nin doğusunda-
ki bazı aşiretler adına sosyal medya hesabın-
dan yaptığı paylaşımda, terör örgütü YPG/
PKK’ya tepki gösterdi.

Örgütün mahsulünü satmaya çalışan çift-
çilere verdiği fiyatın üretim maliyetlerinin 
çok altında olduğunu belirten Carba, “(Ör-
güt) Çiftçileri mahsullerin masraflarını bile 
karşılayamacakları düşük fiyatlarla satışa 
zorluyor. Buğdayın fiyatını 0,17 dolardan, 

Dışişleri Bakanlığından yapılan yazılı 
açıklamada, ABD Başkanı Donald 

Trump’ın Sincan Uygur Özerk Bölgesi’ndeki 
Uygurlara yönelik baskı politikalarından do-
layı Çinli yetkililere yaptırım uygulanmasını 
öngören yasa tasarısını onaylamasına sert 
tepki gösterildi.

Sincan’ın Çin’in iç meselesi olduğu ve dış 
müdaheleye izin verilmeyeceği vurgulanan 
açıklamada, ‘’ABD’ye bir kez daha hatalarını 
acil olarak düzeltme ve Çin iç meselelerine 
müdahale amacı taşıyan ilgili tasarıdan vaz-
geçmesi çağrısı yapıyoruz. Aksi halde Çin 
buna kararlı bir şekilde direnecektir ve bu 
durumdan doğacak tüm sonuçlara ABD kat-
lanmakla yükümlüdür.» ifadeleri kullanıldı.

‘’Çin’in Sincan politikasına ‘kötü niyetle 
saldırı’ yapıldı’’

Açıklamada ayrıca, söz konusu tasarıyla 
Çin’in Sincan politikasına ‘’kötü niyetle sal-
dırı’’ yapıldığı belirtilerek, Çin’in içişlerine 
büyük ölçüde müdahalenin yanı sıra ulusla-
rarası hukuk ve uluslararası ilişkilerin temel 

Arap aşiretlerinden ‘YPG/PKK bölgenin 
kaynaklarını sömürüyor’ açıklaması

arpanın fiyatını da 0,5 dolardan belirledi. 
Bu fiyatlar maliyetin çok altında.” ifadesini 
kullandı.

Suriye devriminin başlangıcından bu yana 
zorla birçok gücün bölgenin zengin kay-
naklarını sömürdüğünü savunan Carba, 
“(Örgüt) Halkın işlerini tek başına yöneti-
yor. Ayrıca bölge kaynaklarını sömürerek, 
yoksulluktan muzdarip halkın altyapıdan ve 
kaynaklardan faydalanmasına izin vermi-
yor.’’ paylaşımını yaptı.

Carba, bu tarz uygulamalara devam etmesi 
halinde terör örgütünün bölgeyi bilinmezli-
ğe götüreceği, halkın protesto başlatacağı ve 
evine ekmek götürmek isteyen halkı kontrol 
edemeyeceği uyarısında bulundu.

Bir dönem Suriye Muhalif ve Devrimci Güç-
ler Ulusal Koalisyonu (SMDK) başkanlığı 
yapan Carba, halihazırda “Geleceğin Suriye-
si Akımı” grubuna liderlik ediyor. ABD’nin 
2016-2018 döneminde Arap aşiretler ile 
YPG/PKK arasında ittifak kurma çabasına 
girdiği sırada örgütle ilişkileri güçlenen 
Carba’nın bölgedeki etkisi, daha sonra örgüt 
tarafından sınırlandırıldı. KAYNAK:AA

normlarının da bariz bir şekilde çiğnendiği 
savunuldu.

Trump, dün, Çin’in Sincan Uygur Özerk 
Bölgesi’ndeki Müslüman azınlığa yönelik in-
san hakları ihlallerini kınayan ve bazı Çinli 
yetkililere yaptırım uygulanmasını öngören 
yasa tasarısını imzaladığını duyurdu.

Tasarı, Senato’da 15 Mayıs’ta, Temsilciler 
Meclisi’nde de 27 Mayıs’ta onaylanarak 
Trump’ın imzasına sunulmuştu.

Tasarıda ABD Başkanı Donald Trump yöne-
timine, Uygur Türkleri ve diğer Müslüman 
azınlıklara uygulanan baskı ve şiddetten 
sorumlu olan bazı Çinli yetkililere yaptırım 
uygulanması çağrısı yapılıyor. Söz konu-
su yaptırımlar arasında, Çinli yetkililerin 
ABD›deki mal varlıklarının dondurulması 
ve bu yetkililere vize yasağı getirilmesi de 
yer alıyor. 

Tasarıda ayrıca, ABD Dışişleri Bakanlığının 
bölgedeki insan hakları ihlalleri için bir ra-
por hazırlaması talep ediliyor.Kaynak: AA

на пшеницу 0,17 долларов, а на ячмень 
- 0,5 долларов. Эти цены намного ниже 
стоимости», - сказал он.

Подчеркнув, что с начала сирийской 
революции многие силы насильно 
эксплуатировали богатые ресурсы ре-
гиона, Джарба заявил: «Организация 
управляет делами народа в одиночку. 
Кроме этого, они эксплуатируют регио-
нальные ресурсы и не позволяют наро-
ду, страдающему от бедности, пользо-
ваться инфраструктурой и ресурсами».

Джарба предупредил, что если такая 
практика будет продолжаться, терро-
ристическая организация приведет 
регион в безвестность, народ начнет 
протестовать, вследствие чего они не 
смогут контролировать людей, которые 
хотят принести хлеб к себе домой.

Джарба, который когда-то был главой 
Национальной коалиции оппозици-
онных и революционных сил Сирии, в 
настоящее время возглавляет течение 
«Будущее Сирии». Влияние Джарбы, 
который укрепил свои отношения с 
организацией, когда в 2016–2018 гг. 
США попытались заключить союз 
между арабскими племенами и YPG/
PKK, впоследствии было ограничено 
организацией.ИСТОЧНИК: AA

и  международных отношений.

17 июня президент США Дональд Трамп 
утвердил резолюцию, осуждающую 
нарушение прав человека в Синьцзян-
Уйгурском автономном районе Китая 
и предполагающую введение санкций 
в отношении некоторых китайских чи-
новников, причастных к притеснениям 
уйгуров.

15 мая законопроект был одобрен Сена-
том, 27 мая его одобрила Палата пред-
ставителей Конгресса, после чего он был 
представлен на подпись Трампа.

Резолюция призывает президента США 
Дональда Трампа наложить санкции 
на некоторых китайских чиновников, 
ответственных за давление и насилие 
против уйгурских турок и других му-
сульманских меньшинств. Эти санкции 
включают замораживание активов ки-
тайских чиновников в США и введение 
запрета на визу для этих чиновников.

Кроме этого, в резолюции содержится 
поручение к Государственному депар-
таменту США подготовить доклад о на-
рушениях прав человека в этом регионе.
Источник: AA

Заявление арабских племен: «YPG/PKK 
эксплуатирует ресурсы региона» 

Çin›den ABD›ye Uygur tasarısı tehdidi
Pekin yönetimi, ABD’yi, onaylanan Uygur tasarısıyla Çin’e karşı yaptırım 
uygulaması halinde doğacak sonuçlara katlanmakla tehdit etti.

Китай пригрозил США ответом на 
резолюцию о правах уйгуров
Пекин пригрозил Вашингтону ввести ограничения в ответ на 
американские санкции, предусмотренные новой резолюцией о защите 
прав этнических уйгуров.
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Председатель Всемирного союза мо-
лодежных советов Самед Агырбаш 

в своем заявлении корреспонденту АА 
сообщил, что сегодня с ООН подписано 
соглашение о создании в Турции трех те-
матических молодежных центров.

Он отметил, что основными темами трех 
создаваемых молодежных центров будут 
инновации и предпринимательство, эт-
носпорт и культура, а также окружающая 
среда и урбанизм.

«В молодежной дипломатии Турция нахо-
дится среди лидирующих стран»

Указав, что в Турции с сравнительно моло-
дым населением деятельность, направлен-
ная на молодежь, ведется на высоком уров-
не, Агырбаш дал следующие комментарии:

«В молодежной дипломатии Турция нахо-
дится среди лидирующих стран. Многие 
молодежные проекты, осуществляемые 
в нашей стране, известны во всем мире. 
Правительство предоставляет различные 
возможности для молодежи. Во многих мо-
лодежных мероприятиях турецкая моло-
дежь идет на переднем плане. С 2014 года 
более 10 тысяч турецких молодых людей 
приняли участие в наших мероприятиях, 
проведенных на международном уровне. 
Благодаря новым мероприятиям междуна-
родного масштаба и молодежным центрам, 
которые будут осуществлены в Турции, это 
число достигнет 100 тысяч».

Отметив, что три создаваемых молодеж-
ных центра имеют очень эффективные 
темы, Агырбаш заявил: «Данные три моло-
дежных центра, основными темами кото-

Dünya Gençlik Meclisleri Birliği Başkanı 
Samed Ağırbaş, AA muhabirine yaptı-

ğı açıklamada, BM ile Türkiye›ye üç tematik 
gençlik merkezi kurulmasına dair anlaşma-
nın bugün imzalandığını söyledi.

Ağırbaş, kurulacak üç gençlik merkezinin 
ana temalarının inovasyon ve girişimcilik, 
etnosporlar ve kültür ile çevre ve şehircilik 
olacağını kaydetti.

“Türkiye gençlik diplomasisinde lider ül-
keler arasında”

Genç bir nüfusa sahip Türkiye’de gençlik 
çalışmalarının çok ileri seviyede olduğunu 
aktaran Ağırbaş, şu değerlendirmelerde bu-
lundu:

“Türkiye gençlik diplomasisinde lider ül-
keler arasında. Ülkemizde yapılan birçok 
gençlik projesi dünya çapında ses getiri-
yor. Hükümetin gençlere sunduğu farklı 
fırsatlar var. Birçok gençlik organizasyo-
nunda Türk gençler ön saflarda yer alıyor. 
2014’ten bu yana uluslararası ölçekte 
yaptığımız çalışmalara 10 binin üzerinde 
Türk genci katıldı. Türkiye’de yapacağımız 
uluslararası ölçekteki yeni çalışmalar ve 
gençlik merkezleri ile bu sayı 100 binlerle 
ifade edilecek.”

Ağırbaş, kurulacak üç gençlik merkezinin 
çok etkili temaları olduğunu belirterek, 
“İnovasyon ve girişimcilik, etnosporlar ve 
kültür ile çevre ve şehircilik temaları üzerine 
faaliyet gösterecek bu üç merkez dünyada 
ses getirecek işlere imza atacak.” şeklinde 
konuştu.

Türkiye’ye, Birleşmiş Milletler 
(BM) ile iş birliği içinde üç tematik 
gençlik merkezinin kurulacağı 
bildirildi.

BM iş birliğinde Türkiye’de 3 tematik 
gençlik merkezi kurulacak

Türkiye’nin gençlere değer veren bir ülke ol-
duğunu vurgulayan Ağırbaş, “Gençlerimizin 
inovasyon, girişimcilik, kültür ve etnosporlar 
gibi farklı alanlarda markalaşmasını hedefli-
yoruz.” ifadesini kullandı.

“Cumhurbaşkanımızın liderliği bize ulus-
lararası çalışmalarımızda güç veriyor”

Ağırbaş, 2014’ten beri yerel ve uluslara-
rası gençlik çalışmalarına liderlik ettiğini, 
Türkiye’de Dünya İnsanı Zirvesi Gençlik 
Forumu gibi birçok başarılı çalışmaya imza 
attıklarını aktardı.

Ağırbaş, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın, 75. Birleşmiş Milletler Genel Ku-
rulunda dünyaya duyurduğu İstanbul’da in-
şaatı devam eden Birleşmiş Milletler Gençlik 
Merkezi projesinde son aşamaya gelindiği 
bilgisini paylaşarak şöyle devam etti:

“Cumhurbaşkanımızın duyurduğu ilgili 
projede çok farklı bir çalışma olacak. Dün-
ya gençliği için politikalar üreten farklı bir 
model olarak hayata geçecek. Ayrıca açılacak 
üç tematik gençlik merkezi ve devam eden 
diğer projelerin tamamlanması ile Türkiye 
en çok uluslararası markaya sahip ülkeler 
arasında yer alacak.” KAYNAK:AA

рых будут инновации и предприниматель-
ство, этноспорт и культура, окружающая 
среда и урбанизм, осуществят проекты, 
которые будут на слуху у всего мира».

Подчеркнув, что Турция является страной, 
которая ценит молодежь, он сказал: «Мы 
стремимся к тому, чтобы наша молодежь 
стала брендом в таких областях, как инно-
вации и предпринимательство, этноспорт 
и культура и многих других».

«Лидерство нашего президента помогает 
нам в нашей международной деятельнос-
ти»

Агырбаш сообщил, что с 2014 года руко-
водил различными отечественными и ме-
ждународными проектами, а также провел 
в Турции множество успешных меропри-
ятий, таких как молодежный форум «Все-
мирный гуманитарный саммит»

Он также поделился информацией о том, 
что проект Молодежного центра ООН, 
строящийся в Стамбуле, о котором прези-
дент Реджеп Тайип Эрдоган объявил миру 
на 75-й Генеральной Ассамблее ООН, до-
стиг финальной стадии. 

«Данный проект, объявленный нашим 
президентом, будет особенным. Он станет 
исключительной моделью, которая будет 
производить политику для мировой моло-
дежи. Кроме этого, с завершением трех те-
матических молодежных центров и других 
текущих проектов Турция будет в числе 
стран с наибольшим количеством между-
народных брендов», - сказал Агырбаш.

ИСТОЧНИК: AA

В Турции в сотрудничестве с ООН будут 
построены 3 тематических молодежных 
центра
Сообщается, что в Турции в сотрудничестве с Организацией Объеди-
ненных Наций (ООН) будут построены 3 тематических молодежных 
центра.

İdlib’de Türk Lirası kullanıma girdi В Идлибе введена в обращение турецкая лира
Suriye’nin yerel para birimindeki rekor değer kaybının ardından 
İdlibliler, alım gücünü korumak amacıyla Türk lirasını (TL) kullanmaya 
başladı.

После рекордного обесценивания местной валюты Сирии жители 
Идлиба для поддержания своей покупательной способности начали 
использовать турецкую лиру (TL). 

Suriye lirasının (SL) Amerikan doları 
karşısında yüksek değer kaybının 

sürmesinin ardından, siviller ve işletme 
sahipleri Türk lirasına yöneldi.

TL, kentte fırın, akaryakıt istasyonu, 
eczane, market gibi birçok alanda rağ-
bet görüyor.

Fırın işletmecisi Mahmut Ali Paşa AA 
muhabirine yaptığı açıklamada, SL’nin 
dolar karşısında hızlı bir şekilde değer 
kaybetmesinin ardından halkın alım 
gücünü korumak amacıyla alım satım 
işlemlerinde Türk lirasına geçiş yaptık-
larını söyledi.

Paşa, “Halk, elindeki para birimini 
TL’ye çevirmek için büyük ilgi göstere-
rek, dolarlarını ve Suriye liralarını TL’ye 
çevirmek için dövizcilere gitti.” dedi.

İdlib›de bütün fırın işletmelerinde 
un, akaryakıt ve maya alımının dolar 
üzerinden yapıldığını ancak ekmek 
satışının SL ile olduğunu belirten Paşa, 
«SL’nin dolar karşısında hızlı değer 
kaybetmesi, dövizin dalgalanması bize 
ciddi zarar vermekteydi. Çalıştığımız 
alan halkın vazgeçemeyeceği bir alan 
olduğu için bu sıkıntıya ciddi bir çözüm 
lazımdı. Küçük fırınlar zaten kayıplar 
nedeniyle iflas edip kapandı. Bize de çö-

Из-за продолжительного обесцени-
вания сирийской лиры (SL) по отно-
шению к доллару США, гражданские 
лица и владельцы бизнеса отдают 
предпочтение турецкой лире.

Турецкая лира (TL) пользуется спро-
сом во многих местах города, в том 
числе в пекарнях, автозаправочных 
станциях, аптеках и магазинах.

Владелец пекарни Махмут Али Паша 
сообщил корреспонденту АА, что 
после быстрого обесценивания SL по 
отношению к доллару в своих торго-
вых операциях они переключились на 
турецкую лиру, чтобы защитить поку-
пательную способность населения.

«Люди проявили большой интерес к 
конвертации своих валют в TL и пош-
ли в обменные пункты, чтобы поме-
нять свои доллары и сирийские лиры в 
TL», - сказал Паша.

Отметив, что во всех пекарнях Идли-
ба закупка муки, топлива и дрожжей 
производится в долларах, но продажа 
хлеба осуществляется в SL, Паша со-
общил: «Быстрое обесценивание SL 
по отношению к доллару и колебания 
валюты наносили нам серьезный вред. 
Поскольку сфера, в которой мы рабо-
таем, является незаменимой для на-
рода, требовалось серьезное решение 
этой проблемы. Небольшие пекарни 
уже обанкротились из-за потерь. Для 

züm için dolar karşısında sabit bir para 
birimi lazımdı. Bunun için TL’ye geçtik.” 
ifadelerini kullandı.

İdlib›li döviz bürosu sahibi Maan es Sus 
da “TL ile alışveriş yapmak, istikrarlı 
ekonomiye sahip bir ülkenin para bi-
rimi üzerinden işlem yapmak demek. 
Akaryakıt ve gıda ürünlerinin fiyatları 
daha istikrarlı ve sabit olacaktır.” diye 
konuştu.

Beşşar Esed’in ülkenin ekonomik gü-
cünü büyük ölçüde elinde tutan oligark 
kuzeni Rami Mahluf ’u tasfiye etmesinin 
ardından ABD’nin Esed rejimine karşı 
uygulamaya koyduğu “Sezar Suriye Sivil 
Koruma Yasası”nın rejim ekonomisini 
olumsuz etkilemesi bekleniyor.

Bu yılında başında 1 dolar 1000 SL’ye 
denk gelirken, son günlerde 4000 SL 
seviyelerine yaklaşmıştı.

Suriye Merkez Bankası da dün, Suri-
ye lirasında devalüasyona gidildiğini, 
karaborsadaki baskıyı hafifletmek ve 
işlemlerde resmi kanalların kullanımını 
teşvik etmek için, resmi dolar kurunu 
704’den 1256 Suriye lirasına yükselttiği-
ni duyurdu. KAYNAK:AA

решения проблемы нам нужна была 
фиксированная валюта по отношению 
к доллару. Поэтому мы перешли на 
TL». 

Владелец обменного пункта в Идлибе 
Маан эс-Сус отметил: «Торговля на 
базе TL означает ведение деятельности 
в валюте страны, которая имеет ста-
бильную экономику. Цены на топливо 
и продукты питания будут более ста-
бильными и устойчивыми».

Ожидается, что «Закон о гражданской 
защите Цезаря Сирии», который был 
введен США против режима Асада 
после того, как Башар Асад арестовал 
активы своего двоюродного брата-
олигарха Рами Махлуфа, который в 
значительной степени держал в своих 
руках экономическую мощь страны, 
отрицательно повлияет на экономику 
режима.

В начале этого года 1 доллар соответ-
ствовал 1000 SL, а за последние дни 
курс 1 доллара приблизился к 4000 SL.

17 июня Центральный банк Сирии 
объявил о девальвации сирийской 
лиры, подняв официальный курс 
доллара с 704 до 1256 сирийских лир, 
чтобы ослабить давление на черном 
рынке и стимулировать использова-
ние официальных каналов в сделках. 
ИСТОЧНИК: AA
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держиваем усилия Ливии по передаче дан-
ного дела в Международный уголовный 
суд. Такие бесчеловечные убийства, кото-
рые отвергаются человечеством, должны 
быть расследованы, а виновные должны 
предстать перед судом», - сказал Чавушо-
глу, подчеркнув, что визит был очень по-
лезным и продуктивным. 

«Мы также обсудили экономические ас-
пекты наших отношений»

Отметив, что в ходе визита также были 
затронута тема миграции, Чавушоглу за-
явил: «У наших компаний, которые ранее 
вели там бизнес, имеются активы. К со-
жалению, они не были реализованы из-за 
войны. Кроме этого, есть незаконченные 
инвестиции и проекты. Поэтому мы также 
обсудили экономические аспекты наших 
отношений».

Чавушоглу сообщил, что турецкая де-
легация провела переговоры с премьер-
министром Ливии Файезом Сараджем, 
министром иностранных дел ПНС Ливии 
Мухаммедом Сиялой и главой Высшего 
государственного совета Ливии Халидом 
аль-Мишри.

«Мы также встретились с нашими това-
рищами, которые проводят обучение и 
консультации в рамках нашего соглашения 
о военном сотрудничестве. Машаллах, у 
них хорошее настроение, и они преданно 
там работают. В связи с этим мы благода-
рим всех наших героев, служащих там. Мы 
также видим, что операции «Коготь тиг-
ра», которые продолжаются против тер-
рористических организаций в Северном 
Ираке, проводятся успешно. Мы гордимся 
нашими героями-солдатами, нашим поли-
цейским спецназем, нашей жандармерией 
и всеми нашими силами безопасности», - 
заявил министр. 
 
КОММЕНТАРИИ БЕРАТА АЛБАЙРАКА 
КАСАТЕЛЬНО ВИЗИТА В ЛИВИЮ 

Министр финансов и казначейства Берат 
Албайрак на своей странице в социальной 
сети прокомментировал данный важный 
визит: «Турецкая делегация посетила сто-
лицу Ливии Триполи и провела перегово-
ры с ливийским премьер-министром, спи-
кером парламента и министром финансов 
о развитии как политических, так и эконо-
мических отношений».  ИСТОЧНИК: AA

По возвращении в Стамбул из столицы 
Ливии Триполи Чавушоглу вместе с 

министром финансов и казначейства Бе-
ратом Албайраком, главой Национальной 
разведывательной организации (MIT) 
Хаканом Фиданом и официальным пред-
ставителем президента Турции Ибрагимом 
Калыном прокомментировал их визит в 
страну.

Отметив, что они совершили очень важ-
ный визит в Ливию, Чавушоглу сказал: 
«Вернувшись, только что мы получили 
очень хорошие и важные вести. Впервые 
на должность председателя 75-й сессии 
Генеральной Ассамблеи был избран турец-
кий посол, наш депутат в Стамбуле, пред-
седатель комиссии по международным 
делам ВНСТ Волкан Бозкыр».

Министр подчеркнул, что избрание Бозкы-
ра председателем 75-й сессии Генеральной 
Ассамблеи ООН большинством голосов 
свидетельствует об уважении к личности 
Бозкыра и репутации Турции в мире.

«ВИЗИТ ВЫЗВАЛ БОЛЬШОЕ УДОВ-
ЛЕТВОРЕНИЕ В ЛИВИИ»

Сообщив, что они посетили Ливию по 
указанию президента Реджепа Тайипа Эр-
догана, Чавушоглу сказал: «Данный визит 
вызвал большое удовлетворение в Ливии. 
Цель нашего визита ясна. Мы совершили 
его, чтобы еще раз подчеркнуть нашу под-
держку Ливии. Кроме этого, в ходе визита 
мы подробно обсудили возможности 
развития нашего дальнейшего сотрудни-
чества».  

Отметив, что также были рассмотрены 
шаги, которые необходимо предпринять 
на местах и   в политических отношениях, 
министр продолжил следующим образом:

«Как вы знаете, есть меморандум о взаи-
мопонимании, который мы подписали с 
Ливией, он касается ограничения морской 
юрисдикции. Мы обсудили все, вклю-
чая сотрудничество и шаги, которые мы 
предпримем в отношении энергетики в 
Средиземноморье. Мы также обменялись 
мнениями о достижении постоянного пре-
кращения огня и политическом решении 
в Ливии. После этого мы оценили, каким 
образом продолжим нашу работу в рамках 
ООН и какие шаги нужно предпринять 
вместе с международным сообществом».

«Как известно, в прошедшие дни в Тархуне 
были найдены братские могилы. Мы под-

Mahkemesine götürmek için Libya’nın gi-
rişimlerine de destek veriyoruz. İnsanlığın 
reddettiği, insanlık dışı bu tür katliamların 
da hesabı sorulmalıdır. Sorumluları da 
mahkemelere çıkarılmalıdır.” diye konuş-
tu.

“İLİŞKİLERİMİZİN EKONOMİK BO-
YUTUNU DA ELE ALDIK”

Çavuşoğlu, Türkiye ve Libya›yı ilgilen-
diren göç ve diğer konuları da değerlen-
dirdiklerini belirterek, «Geçmişte orada 
iş yapan firmalarımızın alacakları vardı. 
Bunlar maalesef savaştan dolayı gerçekleş-
tirilememişti. Yine, yarım kalan yatırımlar 
var, projeler var. Yani ilişkilerimizin eko-
nomik boyutunu da ele alma fırsatımız 
oldu.» ifadelerini kullandı.

Türk heyetinin, Libya Başbakanı Fayiz es-
Serrac, Libya Ulusal Mutabakat Hükümeti 
Dışişleri Bakanı Muhammed Tahir Siyala 
ve Libya Yüksek Devlet Konseyi Başkanı 
Halid El-Meşri ile görüştüğünü anlatan 
Çavuşoğlu, şunları kaydetti:

“Oradaki arkadaşlarımızı, biliyorsunuz, 
askeri iş birliği mutabakat zaptımız çer-
çevesinde eğitim ve danışmanlık görevi 
yapan arkadaşlarımızı da ziyaret ettik. 
Maşallah moralleri yerinde ve orada fe-
dakarca görev yapıyorlar. Oradaki tüm 
kahramanlarımıza da bu vesileyle teşekkür 
ediyoruz. Kuzey Irak›ta da terör örgütle-
rine karşı devam eden Pençe Harekatları-
nın da başarılı bir şekilde devam ettiğini 
görüyoruz. Kahraman askerimizle, Meh-
metçiğimizle, Polis Özel Hakeratımızla, 
Jandarmamızla, tüm güvenlik güçlerimizle 
de gurur duyuyoruz.” 
 
BERAT ALBAYRAK’TAN LİBYA ZİYA-
RETİ AÇIKLAMASI

Hazine ve Maliye Bakanı Berat Albayrak 
da sosyal medya hesabından kritik ziyaret-
le ilgili yaptığı açıklamasında “Türk heyeti 
olarak Libya’nın başkenti Trablus’u ziyaret 
ederek, Libya Başbakanı, Meclis Başkanı 
ve Maliye Bakanı ile hem siyasi hem de 
ekonomik ilişkilerin geliştirilmesi konula-
rını konuştuk” dedi. KAYNAK:AA

Çavuşoğlu, Libya›nın başkenti 
Trablus›tan İstanbul›a dönüşünde, 

Hazine ve Maliye Bakanı Berat Albayrak, 
MİT Başkanı Hakan Fidan ve Cumhur-
başkanlığı Sözcüsü İbrahim Kalın’la ülke-
ye yaptığı ziyarete ilişkin değerlendirme-
lerde bulundu.

Libya’ya çok önemli bir ziyaret gerçekleş-
tirdiklerini belirten Çavuşoğlu, “Dönüşte 
de çok güzel, çok önemli bir haberi biraz 
önce aldık. Birleşmiş Milletler (BM) 75. 
Genel Kurul Başkanlığına ilk defa bir Türk 
büyükelçimiz ve İstanbul Milletvekilimiz, 
TBMM Dışişleri Komisyonu Başkanı Vol-
kan Bozkır ağabeyimiz bu göreve seçildi.” 
diye konuştu.

Çavuşoğlu, Bozkır›ın yüksek bir oyla BM 
75. Genel Kurul Başkanlığına seçilmesi-
nin, hem Bozkır›ın saygın kişiliğinin hem 
de Türkiye›nin dünyadaki saygınlığının 
göstergesi olduğunu kaydetti.

«ZİYARET, LİBYA›DA BÜYÜK MEM-
NUNİYET YARATTI»

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın 
talimatıyla Libya’yı ziyaret ettiklerini belir-
ten Çavuşoğlu, “Bu ziyaret, Libya’da büyük 
bir memnuniyet yarattı. Ziyaretimizin 
amacı belli. Libya’ya olan desteğimizi bir 
kere daha güçlü bir şekilde vurgulamak 
için bu ziyareti gerçekleştirdik. Ayrıca, bu 
ziyarette, bundan sonra iş birliğimizi nasıl 
geliştirebiliriz, bunları detaylarıyla görüş-
tük.” dedi.

Sahada atılacak adımların ve siyasi ilişki-
lerin de ele alındığını belirten Çavuşoğlu, 
şöyle devam etti:

“Biliyorsunuz, Libya ile imzaladığımız 
mutabakat zaptı var, deniz yetki alanla-
rının sınırlandırılmasıyla ilgili. Enerjiyle 
ilgili Akdeniz’de yapacağımız iş birliği ve 
atacağımız adımlar dahil hepsini konuş-
tuk. Libya’da kalıcı bir ateşkes ve siyasi 
bir çözüm için de görüş alışverişinde bu-
lunduk. Bundan sonra BM çatısı altında 
çalışmalarımızı nasıl sürdüreceğiz bunları 
değerlendirdik. Uluslararası toplumla bir-
likte atacağımız adımları değerlendirdik.”

Ziyaretin son derece faydalı ve verimli 
geçtiğini söyleyen Çavuşoğlu, “Geçtiğimiz 
günlerde biliyorsunuz, Terhune’de toplu 
mezarlar çıktı. Bunu da Uluslararası Ceza 

Türk heyeti Libya’dan döndü! Bakan 
Çavuşoğlu’ndan önemli açıklamalar
Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, Türk heyetinin Libya’yı ziyaret etmesinin 
ülkede büyük bir memnuniyet yarattığını belirterek “Ziyaretimizin amacı bel-
li: Libya’ya olan desteğimizi bir kere daha güçlü bir şekilde vurgulamak için bu 
ziyareti gerçekleştirdik.” dedi.Öte yandan Bakan Albayrak, Libya ziyareti ile 
ilgili paylaşım yaparak hem siyasi hem de ekonomik ilişkilerin görüşüldüğünü 
aktardı.

Турецкая делегация вернулась из Ливии! 
Важные заявления министра Чавушоглу
Министр иностранных дел Мевлют Чавушоглу заявил, что визит 
турецкой делегации в Ливию вызвал большое удовлетворение в 
стране и сказал: «Цель нашего визита ясна: мы совершили его, чтобы 
еще раз подчеркнуть нашу поддержку Ливии». Министр Албайрак 
поделился информацией о визите в Ливию и сообщил, что в ходе визита 
обсуждались как политические, так и экономические отношения.
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93 ülkenin temsil edildiği BM Genel Kurulunda 
192 üye ülke oy kullandı. Venezuela, BM’ye üye 
ülkelerin ödemek zorunda olduğu finansal katkı 
borcunu ödeyemediği için oy hakkını kaybetti ve 
bu seçimde oy kullanamadı. 

BM Genel Kurul Başkanlığı için tek aday gösteri-
len Bozkır, 178 ülkenin desteğini aldı ve BM Ge-
nel Kurulunun 75. dönem başkanlığına getirildi. 

3 oy geçersiz sayılırken, 11 ülke de çekimser oy 
kullandı.

Bozkır, Türkiye’den BM Genel Kurul Başkanlı-
ğına seçilen ilk isim oldu. 

Bozkır, 15 Eylül’de görevi BM 74. Genel Kurul 
Başkanı Tijjani Muhammad-Bande’den devrala-
cak ve 2021 Eylül ayına kadar bu görevi sürdü-
recek.

BM Genel Kurulu Başkanı, oturumları yönetiyor 
ve Kurulun işleyişini düzenliyor. Genel Kurul ay-
rıca her yıl BM’nin bütçesini belirliyor ve kontrol 
ediyor. 

BM Genel Kurulunda, uluslararası toplumun ge-
nel düşüncesini yansıtan kararlar alınıyor.

Dünya liderleri, her yıl eylül ayı ortalarında BM 
Genel Merkezi’nin bulunduğu New York’ta BM 
Genel Kurulu genel görüşmeleri için bir araya 
gelerek küresel sorunlara diplomatik çözüm ara-
ma ve ülkelerinin politikalarını anlatma imkanı 
buluyor.

Volkan Bozkır kimdir?

Volkan Bozkır, 22 Kasım 1950’de Ankara’da doğ-
du. 

Ankara Üniversitesi Hukuk Fakültesinden me-
zun olan Bozkır, kariyer diplomatı olarak Dışiş-
leri Bakanlığında sırasıyla, Stuttgart Başkonso-
losluğu Muavin Konsolosu, Bağdat Büyükelçiliği 

Birleşmiş Milletler (BM) 75. Genel Kurul 
Başkanlığına Türkiye’nin adayı eski Avrupa 

Birliği (AB) Bakanı ve Başmüzakereci, TBMM 
Dışişleri Komisyonu Başkanı Büyükelçi  Volkan 
Bozkır seçildi. 

BM Genel Kurulunda yapılan seçimde, yeni tip 
koronavirüs (Kovid-19) salgını nedeniyle üye ül-
kelerin temsilcileri salona kendilerine ayrılan saat 
diliminde tek tek alındı ve oylarını kullandı. 

3 голоса были признаны недействительны-
ми, а 11 стран воздержались.

Бозкыр стал первым дипломатом из Тур-
ции, избранным на должность председателя 
Генассамблеи ООН. 

Бозкыр вступит на этот пост 15 сентября, 
сменив председателя 74-й сессии Генассам-
блеи ООН Тиджани Мухаммада-Банде, и 
пробудет на этой должности до сентября 
2021 года. 

Председатель Генассамблеи ООН модериру-
ет сессии и регулирует функционирование 
Совета. Генеральная Ассамблея каждый год 
определяет бюджет ООН и контролирует 
его.

На Генассамблее ООН принимаются реше-
ния, отражающие общее мнение междуна-
родного сообщества.

Ежегодно в середине сентября мировые 
лидеры встречаются на общих заседаниях 
Генассамблеи ООН в Нью-Йорке, где распо-
лагается штаб-квартира ООН, чтобы найти 
дипломатические решения глобальных про-
блем и объяснить политику своих стран.

Кем является Волкан Бозкыр?

Волкан Бозкыр родился 22 ноября 1950 года 
в Анкаре.

Окончив юридический факультет Универ-
ситета Анкары, работал профессиональным 
дипломатом в Министерстве иностранных 
дел. Занимал посты заместителя консула 
Турции в Штутгарте, первого секретаря 
посольства Турции в Багдаде, заместителя 
постоянного представителя Турции при 
ОЭСР, генерального консула Турции в Нью-
Йорке, посла Турции в Бухаресте и постоян-

Председателем 75-й сессии Генеральной 
Ассамблеи Организации Объеди-

ненных Наций (ООН) избран турецкий 
кандидат, бывший председатель Комиссии 
по международным делам ВНСТ, бывший 
министр Турции по делам Европейского 
Союза (ЕС) и глава делегации Турции на 
переговорах с ЕС Волкан Бозкыр.

На выборах в Генассамблее ООН в связи 
с пандемией коронавируса нового типа 
(СOVID-19) представители стран-участниц 
были допущены к голосованию по одному 
в соответствии с назначенным для каждого 
часом.

В Генассамблее ООН, где представлены 193 
страны, смогли проголосовать 192 стра-
ны-участницы. Венесуэла потеряла право 
голоса и не смогла проголосовать на этих 
выборах, потому что имеет задолженность 
по финансовым взносам, которую должны 
были выплатить страны-участницы ООН.

Бозкыр, выдвинутый в качестве единст-
венного кандидата на пост Председателя 
Генассамблеи ООН, получил поддержку 178 
стран и был назначен председателем 75-й 
сессии Генассамблеи.

BM 75. Genel Kurul Başkanlığına Türkiye’nin adayı Volkan Bozkır seçildi
BM 75. Genel Kurul Başkanlığına Türkiye’nin adayı eski AB Bakanı 
ve Başmüzakereci, TBMM Dışişleri Komisyonu Başkanı Büyükelçi 
Volkan Bozkır seçildi.

Başkatibi, OECD Daimi Temsilciliği Müsteşarı, 
New York Başkonsolosu, Bükreş Büyükelçisi ve 
Avrupa Birliği (AB) nezdinde Türkiye Cumhuri-
yeti Daimi Temsilcisi görevlerini yürüttü. 

Başbakanlık Dışişleri Danışmanlığı, Cumhur-
başkanlığı Özel Kalem Müdürlüğü ve Dışişleri 
Başdanışmanlığı, AB Genel Sekreter Yardımcılı-
ğı, Dışişleri Bakanlığı AB’den Sorumlu Müsteşar 
Yardımcılığı ve AB Genel Sekreterliği görevlerin-
de de bulunan Bozkır, Romanya Ulusal Liyakat 
Madalyası ve İtalya Liyakat Nişanı sahibi. 

Volkan Bozkır, 24. 25. ve 26. dönemlerde AK 
Parti İstanbul Milletvekili seçildi.

Dışişleri Komisyonu Başkanlığı ve 62. hükümette 
Avrupa Birliği Bakanı ve Başmüzakereci görevle-
rini üstlenen Bozkır, 64. hükümette yeniden AB 
Bakanı ve Başmüzakereci olarak görevlendirildi.

Çok iyi düzeyde İngilizce ve Fransızca bilen Boz-
kır, evli ve 2 çocuk babası.

BM 74. Genel Kurul Başkanı Bande, Volkan 
Bozkır’ı tebrik etti 

Birleşmiş Milletler (BM) 74. Genel Kurul Baş-
kanı Tijjani Muhammad-Bande, 75. Genel 
Kurul Başkanlığına seçilen eski Avrupa Birliği 
(AB) Bakanı ve Başmüzakereci, TBMM Dışişleri 
Komisyonu Başkanı Büyükelçi Volkan Bozkır’ı 
kutladı. 

Bande, Twitter hesabından, ‘’BM 75. Genel Ku-
rul Başkanlığına seçilen Volkan Bozkır’ı tebrik 
ediyorum. Bu önemli göreve başlarken başarılı 
bir geçiş süreci için kendisine tam destek vere-
ceğimden emin olabilir.’’ mesajını paylaştı. 

Bozkır, 193 ülkenin temsil edildiği BM Genel 
Kurulunda, 178 ülkenin desteğini alarak BM 
Genel Kurulunun 75. dönem başkanlığına geti-
rildi.

Türkiye’den BM Genel Kurul Başkanlığına seçi-
len ilk isim olan Bozkır, 15 Eylül’de görevi BM 
74. Genel Kurul Başkanı Bande’den devralacak 
ve 2021 yılının Eylül ayına kadar sürdürecek. 
KAYNAK:AA

Председателем 75-й сессии Генеральной Ассамблеи ООН избран ту-
рецкий кандидат Волкан Бозкыр

ного представителя Турции в Европейском 
союзе (ЕС).

Бозкыр, который также занимал посты 
советника правительства Турции по ино-
странным делам, руководителя пресс-служ-
бы Администрации президента и главного 
советника по иностранным делам, замести-
теля советника МИД по делам ЕС, награ-
жден орденами «За заслуги» в Румынии и 
Италии.

Заседал в парламенте 24-го, 25-го и 26-го 
созыва депутатом от Стамбула от правящей 
Партии справедливости и развития (АКР).

Бозкыр, который был председателем Ко-
миссии по международным делам ВНСТ, а 
также министром Турции по делам Евро-
пейского союза и главой делегации Турции 
в переговорах с ЕС в 62-м правительстве, 
был вновь назначен министром по делам ЕС 
и главным переговорщиком в 64-м прави-
тельстве.

Свободно владеет английским и француз-
ским языками, женат и имеет 2 детей.

Председатель 
74-й сессии Ге-
нассамблеи ООН 
Банде поздравил 
Волкана Бозкыра

Председатель 
74-й сессии 
Генассамблеи 
ООН Тиджани 
Мухаммад-Банде 
поздравил быв-
шего председате-
ля Комиссии по 
международным 
делам ВНСТ, 

бывшего министра Турции по делам ЕС и 
главы делегации Турции на переговорах с 
ЕС Волкана Бозкыра, избранного председа-
телем 75-й сессии Генассамблеи. 

Банде на своей странице в Twitter поделил-
ся следующей публикацией: «Я поздравляю 
Волкана Бозкыра, избранного председа-
телем 75-й сессии Генассамблеи ООН. На-
чиная эту важную миссию, он может быть 
уверен, что я полностью поддержу его для 
успешного переходного процесса».

На Генассамблее ООН, где были представ-
лены 193 страны, Бозкыр был избран на 
пост председателя 75-й сессии Генассам-
блеи при поддержке 178 стран.

Бозкыр, ставший первым дипломатом из 
Турции, избранным на должность предсе-
дателя Генассамблеи ООН, вступит на этот 
пост 15 сентября, сменив председателя 74-й 
сессии Генассамблеи ООН Тиджани Му-
хаммада-Банде, и пробудет на этой долж-
ности до сентября 2021 года.

ИСТОЧНИК: AA

Председателем 75-й сессии 
Генеральной Ассамблеи ООН 
избран турецкий кандидат, 
бывший председатель Комис-
сии по международным делам 
ВНСТ, бывший министр Турции 
по делам ЕС и глава делегации 
Турции на переговорах с ЕС 
Волкан Бозкыр.
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организаций и всех слоев общества - это 
совместное проведение кампаний против 
несправедливой, незаконной и необосно-
ванной блокировки со стороны Twitter.

Данная блокировка является операцией 
против турецкого государства, правитель-
ства и народа. Как неправительственная 
организация, мы никогда и ни в коем слу-
чае не согласимся с таким решением, мы с 
огорчением осуждаем его».

Выразив удовлетворение визитом, заме-
ститель председателя партии АКР Махир 
Юнал отметил, что закрытие некоторых 
учетных записей Twitter в Турции является 
предвзятым отношением. 

«В заявлениях, сделанных мною ранее, я го-
ворил, что мы продолжим работать над циф-
ровой осведомленностью и будем придер-
живаться нашей принципиальной позиции 
против данного предвзятого отношения со 
стороны Twitter, предоставляющей уникаль-
ную возможность для кругов, которые за 
счет лжи и клеветы делают эти медиа непри-
годными для использования, и поддержива-
ющей черную пропаганду террористов. 

Кроме того, это нападение на неправи-
тельственные организации никогда не 
будет приемлемым для нас. Конечно, как 
правительство, мы поддерживаем вас и 
всех пострадавших владельцев аккаунтов в 
Тwitter. Данная компания должна уважать 
ваши права и закон», - сказал Юнал. 

КЛЮЧЕВЫЕ МОМЕНТЫ ИЗ ПРЕСС-РЕ-
ЛИЗА МАХИРА ЮНАЛА…

«Те, кто видит в Twitter и других социаль-
ных сетях наиболее благоприятную почву 
для злословия, клеветнических кампаний и 
ложной политики, а также превращают это 
место в свалку, как сказал наш президент, 
цепляются за провокационные сообщения 
Стэнфорда и ложные претензии Тwitter.

Партия АКР, которая сделала своим прин-
ципом прозрачность, использование со-
циальных сетей с реальными именами, 
уважение прав других пользователей и 
отвержение агрессивных отношений, не 
имеет никакого отношения к обвинениям, 
выдвинутым в указанном отчете. Очевид-
но, что она обвиняется в защите Турции и 
своих интересов. Мы продолжим работать 
над цифровой осведомленностью и будем 
придерживаться нашей принципиальной 
позиции против данного предвзятого 
отношения со стороны Twitter, предостав-
ляющей уникальную возможность для кру-
гов, которые за счет лжи и клеветы делают 
эти медиа непригодными для использова-
ния, и поддерживающей черную пропаган-
ду террористов», - заявил Махир Юнал.

АНКАРA/Гражданская инициатива/
Зелиха Соркунлу/ Среди закрытых 

учетных записей Twitter был и аккаунт 
Столичной платформы международного 
мира и братства, которая объединяет более 
1200 конфедераций, федераций, фондов и 
ассоциаций.

Председатель Столичной платформы д-р 
Мустафа Курт нанес визит Махиру Юналу 
в головном офисе партии АКР и поблаго-
дарил его от имени представителей более 
1200 конфедераций, федераций, фондов и 
ассоциаций.

Курт выразил удовлетворение заявления-
ми Махира Юнала в прессе и сказал: «Мы 
хотели бы выразить нашу благодарность 
от имени Столичной платформы и наших 
братских организаций за Вашу поддержку 
неправительственным организациям и 
помощь в защите наших прав и закона.

Утверждение Twitter является неверным! 
Напротив, мы являемся международной 
гражданской инициативой, которая в соот-
ветствии с полученным от нашего

исторического наследия светом и вдохно-
вением поставила цель служить концепции 
«Создай условия для людей, пусть государ-
ство процветает», что и является нашей 
миссией. 

Вместе с упомянутыми организациями, 
не разделяя по религии, языку, расе, цвету 
кожи и политической мысли, мы верим 
в идеологию «Создай условия для людей, 
пусть государство процветает» и не теряем 
надежды в то, что из счастливых людей 
будут создаваться счастливые семьи, из 
счастливых семей - счастливые народы, из 
счастливых народов - счастливый мир».

Кроме этого, общественности хорошо из-
вестно, что мы основываемся на

идеологии наших предков «Создай условия 
для людей, пусть государство процветает», 
являемся независимыми от личных взглядов 
политических партий, далеки от одноднев-
ной политизированности, имеем концепцию, 
которая охватывает все слои общества, и 
всегда с уважением относимся к другим от-
личным от нас мнениям и видениям.  

К сожалению, Twitter несправедливо и не-
обоснованно закрыл наш главный аккаунт, 
что огорчило нас и представителей более 
1200 конфедераций, федераций, фондов и 
ассоциаций. Конечно же, мы не будем мол-
чать об этих несправедливых и незаконных 
действиях».

Курт продолжил свою речь:

«Наши ожидания от правительства Ту-
рецкой Республики, неправительственных 

Ne yazık ki twitter’ın merkezi hesabımızı 
haksız ve mesnetsiz yere kapatmış olup bu 
durum 1200 ’ü aşkın konfederasyon, fede-
rasyon, vakıf ve dernek temsilcilerimizi ve 
bizleri ziyadesiyle çok üzmüştür. Elbette bu 
haksız ve hukuksuz uygulamalar karşısında 
susmayacağız. 

Kurt Sözlerini Şöyle Devam Etti;

Türkiye Cumhuriyeti Devletinden, hükü-
metinden, sivil toplum kuruluşlarından 
toplumun tüm katmanlarından beklentimiz 
twitter’ın haksız hukuksuz ve mesnetsiz yere 
yapmış olduğu bloke uygulamalarına karşı 
hep beraber kampanyalar yapıp karşı dur-
malıyız.

Bu bloke uygulaması Türk Devletine, hükü-
metine ve Türk milletine yapılmış bir ope-
rasyondur. Sivil toplum kuruluşları olarak 
böyle bir uygulamayı asla ve asla kabul etmi-
yor, Esefle kınıyoruz dedi.

Ziyaretten Duyduğu Memnuniyeti Dile Ge-
tiren Ak Parti Genel Başkan Yardımcısı Ma-
hir Ünal Twitter’ın Türkiye›deki Bazı Hesap-
ları Kapatma Kararı Taraflı Bir Davranıştır.

Ünal; daha önceki açıklamalarımda belirt-
miştim;  «yalan ve iftiralarla bu mecraları 
kullanılamaz hale getiren çevreler için eşsiz 
bir fırsat sunan, teröristlerin kara propagan-
dalarına kol kanat geren twitter’ın bu taraflı 
tutumuna karşı bizler dijital farkındalık için 
çalışmayı, ilkeli duruşumuzu korumayı sür-
düreceğiz demiştim. 

Ayrıca çok önemsediğimiz sivil toplum 
kuruluşlarına karşı yapılan bu saldırı bizler 
tarafından asla kabul edilemez. Elbette hü-
kümet olarak bizler sizlerin ve tüm mağdur 
olan twitter hesap sahiplerinin yanındayız.  
Sizlerin hak ve hukukuna twitter saygılı ol-
mak zorunda. Dedi

MAHİR ÜNAL’IN BASIN AÇIKLAMA-
SINDAN SATIR BAŞLARI….

“Twitter ve diğer sosyal medya ağlarını, 
iftiraları, karalama kampan-
yaları, yalan siyasetleri için 
en elverişli zemin görenler, 
burayı cumhurbaşkanımızın 
deyimiyle çöplüğe çevirenler, 
stanford’dan gelen provokatif 
bir rapora ve twitter’ın gerçek 
dışı iddialarına sarılmaktalar.” 

“Şeffaflığı, gerçek isimlerle 
sosyal ağları kullanmayı, baş-
ka kullanıcıların haklarına 
saygılı, saldırgan tutumları 
reddetmeyi ilke olarak kabul 
etmiş Ak parti’nin bahsi geçen 
rapordaki suçlamalarla ilgisi-
nin olmadığı, tam tersi Türki-
ye ve çıkarlarını savunmakla 
suçlandığı açıktır. Yalan ve 
iftiralarla bu mecraları kulla-
nılamaz hale getiren çevreler 
için eşsiz bir fırsat sunan, 
teröristlerin kara propaganda-
larına kol kanat geren twitter 
‘in bu taraflı tutumuna karşı 
bizler dijital farkındalık için 
çalışmayı, ilkeli duruşumuzu 
korumayı sürdüreceğiz.” Dedi.

ANKARA/Sivil İnisiyatif/ Zeliha Sorkun-
lu/ Kapatılan twitter hesapları arasında 

1200 ’ü aşkın konfederasyon, federasyon, 
vakıf ve derneğin üst çatısı olarak bilinen 
Başkent Uluslararası Barış ve Kardeşlik Plat-
formu da var.

Başkent platformu genel başkanı Dr. Mus-
tafa Kurt, Ak parti genel başkan yardımcısı 
Mahir Ünal’ı parti genel merkezde ziyaret 
ederek  1200 ’ü aşkın konfederasyon, fe-
derasyon, vakıf ve dernek temsilcisi adına 
teşekkür etti.

Mahir Ünal’ın daha önce yapmış olduğu 
basın açıklamalarından ötürü memnuni-
yetini dile getiren Kurt; biz sivil toplum 
kuruluşlarını yalnız bırakmayarak, hak ve 
hukukumuzun korunması hususunda biz-
lere yardımcı olmanızdan dolayı başkent 
platformu ve kardeş kuruluşlarımız adına 
şükranlarımızı arz ediyoruz.

Twitter’ın iddia ettiği gibi değil! Tam aksine 
Başkanım Başkent Platformu olarak bizler 
yıllar önce tarihi mirasımızdan aldığımız 
ışık ve ilham doğrultusunda misyonumuzun 
özeti olan “insanı yaşat ki, devlet yaşasın” 
anlayışına hizmet etme maksadıyla yola çık-
mış uluslararası sivil bir inisiyatifiz.

Adı geçen kuruluşlarla beraber din, dil, ırk, 
renk, siyasi düşünce farkı gözetmeden mis-
yonumuz özeti olan “insanı yaşat ki, devlet 
yaşasın” anlayışına inanarak,  hayalimiz 
olan; mutlu bireylerden mutlu aileler, mutlu 
ailelerden mutlu toplumlar, mutlu toplum-
lardan mutlu devletler, mutlu devletlerden 
mutlu bir dünya oluşur inanç ve umudunu 
hiç yitirmedik.

Ayrıca bizler; ecdadımızın mirası olan, 
“insanı yaşat ki, devlet yaşasın” anlayışını 
düstur edinmemiz hasebi ile siyasi partile-
rin görüşlerinden bağımsız, günlük politize 
olmuş siyasetten uzak, toplumun tüm kat-
manlarını kucaklayan bir anlayışla farklı 
görüş ve fikirlere saygılı olduğumuz kamuo-
yunca iyi bilinmektedir.

Sivil Toplum Kuruluşlarından Mahir 
Ünal’a Teşekkür Ziyareti
Twitter’ın Türkiye’de kapattığı hesapların cumhurbaşkanı Recep Tayip 
Erdoğan’a destek amacıyla açılan «sahte hesaplar olduğu» ve bu hesapların tek 
bir merkezden yönetildiği iddiasıyla 7000 üzerinde hesabı geçtiğimiz günlerde 
bloke etmişti.

Sivil Toplum Örgütlerinden Siyasi Partilerden ve Toplumun Bir Çok 
Kesiminden Twitter’ın Bloke Uygulamasına Tepkiler Gelmeye Devam Ediyor.

Благодарственный Визит 
Махиру Юналу От Организаций 
Гражданского Общества
В прошедшие дни с утвержением Twitter о том, что закрытые учетные 
записи являлись «поддельными», были открыты с целью поддержки 
нашего президента Реджепа Тайипа Эрдогана и управлялись из одного 
центра, было заблокировано около 7000 аккаунтов.

 Организации гражданского общества, политические партии и многие 
социальные слои продолжают реагировать на данное блокирование 
Twitter.
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işbirliğiyle dayanışma ve çözüm yollarını 
aramak olumlu sonuçlar verebilir. Mücade-
leyi tek başına Devlet Kurumlarından bekle-
mek korkarım ki kısa zamanda özgürlükleri 
baskılayan yeni bir Koronavirüs Bürokrasisi 
oluşturacaktır.

Devletimiz İş yerlerine  ve çalışanlara çeşitli 
destek paketleri ile yardım etmesi takdir 
edilecek bir gelişmedir. Ancak unutmaya-
lım ki bu yardımlar nereye kadar sürebilir? 
Kamu ne kadar borçlanabilir, Merkez Ban-
kası rezervleri ne durumda? Karşılıksız ola-
rak ne kadar para basıla bilinir ve bu gidişat 
enflasyona, faizlere, döviz kurlarına nasıl 
yansır? Bütün bu dengeleri hesaplamamız 
gerekir, aksi takdirde doğabilecek krizlerin 
faturası bu kez çok acı olur. 

Kaynak yetersizliğimiz en önemli sorun 
haline geliyor. Tasarruflar yetersiz. Acilen 
kamu kurumları başta olmak üzere  bütün 
kuruluşlar, aileler ve bireyler olarak israfla 
mücadeleye ihtiyacımız var. Yaygın hale ge-
len gösteriş  ekonomisi ve gereksiz aşırı tü-
ketim alışkanlıklarımızdan  uzaklaşmalıyız.

Komşu ülkelerimizle, Türk ve İslam ülkele-
rimizle ilişkilerimizi özellikle de Ortadoğu , 
Suriye politikalarımızı yeniden değerlendi-
rip batıya karşı daha güçlü olmalıyız. 

Özel sekter öncülüğünde yatırım, üretim, 
ihracat seferberliğini sürdürürken; unutma-
yalım ki kalkınmamızın motoru olan sana-
yimiz ciddi bir sarsıntı geçirmekte, tarım ve 
turizm başta olmak üzere hizmet sektörü 
de aynı ölçüde etkilenmektedir. Salgınla 
e- ticaret yeni bir boyut kazanmakta. Eko-
nomimizin etkin kuruluşları olan kobiler ve 
esnafımız büyük sorunlar yaşamaktalar. Bu 
kapsamda geleceğimize yönelik: Eğitim baş-
ta olmak üzere yeni bir kalkınma politikala-
rına ve hamlesine ihtiyacımız  var.

Sonuçta; Uzun ince bir yoldayız. Bu büyük 
imtihanı verirken öncelikle halkımızın  
Günlük siyasi çekişmelerden uzak, huzura 
ihtiyacı vardır. 

Birlik ve beraberlik içinde el ele mücadeleyi 
kazanabileceğimiz  ümidimle kısa zamanda 
huzurlu günlere kavuşmamızı diliyorum.

naklarını ellerine geçirme çılgınlıklarını 
sürdürebileceklerdir. 

Acaba bazı uluslararası kulüp ve bilim 
adamlarının ortaya attığı gibi Dünya 2050 
yılına kadar yaklaşık 3 milyar insanın; açlık, 
susuzluk, virütik salgınlar, kanser gibi ölüm-
cül hastalıklarla ve savaşlarla yok edilmesi 
gibi korkunç ve ürpertici bir gelişmeye mah-
kum edilmek mi isteniyor.

Sonuçta koronavirüs insanları daha az öz-
gür kılacak. İşten evlere göçle birlikte evler 
üretim merkezlerine dönüşerek, Japonya 
başta olmak üzere gelişmiş ülkelerde top-
lum odaklı insansız yapay zeka,  robotik bir 
teknolojik gelişmeyle Endüstri 5,0 devrimi 
hedefli dijital bir Dünya oluşturulacaktır.

Dünyadaki bu gelişmeler sürerken  ülkemizi 
de derinden etkilemektedir. Türkiye her ne 
kadar  virüs salgını ile mücadelede sağlık 
çalışanları ve diğer görevliler başta olmak 
üzere Devlet Kurumlarının, Sivil Toplum 
Kuruluşlarının ve Ramazan ayının da olum-
lu etkisiyle halkımızın  gösterdiği uyum so-
nucu diğer ülkeler arasında elde ettiği başarı 
takdirle  izlense de daha uzun bir  süre reha-
vete kapılmamamız gerekmektedir.

Salgınla mücadeleye başarıyla  devam eder-
ken. Virüsün oluşturduğu ölümcül korku 
, hayat pahalılığı, işten çıkarmalarla artan 
işsizlik, kapanan işyerlerinin oluşturduğu 
ortamda  toplumun eriştiği gerginlik giderek 
önem taşımakta

Zor bir dönemden geçiyoruz. Öncelikle 
iktidara siyasi partilere ve Sivil Toplum Ku-
ruluşlarına acil görevler düşüyor. Yeniden el 
ele birlik ve beraberlik ruhuyla hareket et-
memiz zorunluluğu ile karşı karşıyayız. “Ne-
rede yanlış yaptık ve hangi yanlışlarda ısrar 
ediyoruz?” diye  kendimizi sorgulayarak 
düşünme ve çözüm bulma durumundayız. 

Belki de Sayın Cumhurbaşkanımızın Anaya-
samız gereği 4641 sayılı Ekonomik ve Sosyal   
Konsey kuruluşunu toplaması müşterek 
dayanışmanın ilk adımı olabilir. Ardından 
TOBB koordinasyonunda Odalarımızın ve 
Borsalarımızın öncülüğünü yapmakta oldu-
ğu sektörel bazda yapılacak değerlendirme 
toplantıları ve diğer STK kuruluşlarının 

tırmaları devam ederken, diğer taraftan 
“Salgın nasıl oldu? Neyle yayıldı? Yoksa 
biyolojik savaş amacıyla devletler yada gizli 
güç odakları tarafından mı üretildi?” tartış-
maları sürdürülmekte. 

Özet olarak; Yarınki Dünya yaşadığımızdan 
farklı olacaktır. Dünyada demografik, sos-
yolojik, ekonomik, teknolojik ve jeopolitik 
yeni dengeler oluşacak, kıtalar ve ülkeler 
arasında Dünya kaynakları için yeni payla-
şımlar gündeme gelecektir, küresel ve ulusal 
pazarlar alt üst oldu, üretim kaynakları bo-
zuldu. Meydana gelen ekonomik ve sosyal 
çöküş  siyasal ve diplomatik dengeleri de 
olumsuz yönde etkiledi. Bir çok ülkede siya-
sal iktidarlar imkansızlık ve çaresizlik içinde 
mücadele verir hale geldi.

Suçlamalar ağırlıklı olarak son yıllarda Çin 
ABD ilişkilerinde süre gelen  bozulmanın 
etkisiyle karşılıklı çatışmaya dönüşme du-
rumunda çeşitli kaynaklar tarafından ABD 
merkezli küreselleşmenin Çin merkezli bir 
sürece girebileceği, “AB” Avrupa Birliğinde 
sarsılmış olan bütünleşmenin giderek za-
yıflayabileceği ve böylece küreselleşmenin 
seyrinde durgunluk  izleneceği yorumları 
yapılmakta…

Bu durum özellikle geri kalmış ve gelişmek-
te olan ülkelerde iktidarların artan finans-
man ihtiyaçlarının karşılanmasında ülkeleri 
baskısı altına alan bazen de yönetimi altında 
tutan uluslararası Para – Kredi güç odakla-
rını harekete geçirmiş durumda  oluşacak 
Yeni Dünya Düzeninde  bu kuruluşlar gizli 
yada açıktan daha etkili hale gelebilecekler-
dir.

Bir taraftan doğal yaşama yönelme eğilim-
leri artarken diğer taraftan çevrenin korun-
ması yeniden önem kazanacaktır.

Halen adaletsiz ve dengesiz olan gelir dağılı-
mı, susuzluktan ve açlıktan ölen toplulukla-
rın feci durumları ve terör olayları gündem-
de giderek ağırlığını koruyacaktır.

Ülkelerde korumacılık, milliyetçilik ulusal 
çıkar eğilimleri öne çıkarılabilecektir.

Buna karşılık uluslararası bazı güç odakları 
üniter devletleri bölüp parçalayarak yıkıcı 
faaliyetlerine hız verip ülkelerin doğal kay-

Bütün insanlığı tehdit eden ( COVID 19  
Koronavirüs Dünya’ya yeni yıl mesajı 

verircesine 31 Aralık 2019 tarihinden bu 
yana alışılagelmiş bütün değerler zincirini 
kırarak 7,8 milyar insanın yaşama koşulla-
rını kontrol altına aldı, insanları sevdikle-
rinden; sevenlerinden ,toplu ibadetlerinden, 
eğlencelerinden, işlerinden, uğraşılarından 
yoksun bıraktı. Ölümcül bir korku ortamın-
da adeta bunalımlarla baş başa bırakarak 
evlerinde esir aldı.

Tüm insanlık ve Dünya’yı idare edenler bü-
yük ve zor bir imtihan vermekte, salgın kü-
resel ve ulusal ekonomileri sosyal ve kültürel 
değerleri tehdit ve tahrip etmekte. 

Bir taraftan virüsle mücadele sürdürülüp, 
deneme yanılma metoduyla ilaç ve aşı araş-

KORONAVİRÜS DARBESİ. . ! 

ALİ ÇOŞKUN 
58.VE 59. TC HÜKÜMETLERİ  
SANAYİ VE TİCARET BAKANI 

İran Cumhurbaşkanı Ruhani: Silah 
ambargosunun sona ermesi nükleer anlaşmanın 
önemli bir kazanımıdır

Президент Ирана Рухани: Прекращение 
оружейного эмбарго является важным 
достижением ядерной сделки

İran Cumhurbaşkanı Hasan Ruhani, ekimde 
sona erecek Birleşmiş Milletler Güvenlik 

Konseyinin (BMGK) İran’a yönelik uluslararası 
silah ambargosununun nükleer anlaşmanın bir 
kazanımı olduğunu söyledi.

Ruhani, başkent Tahran’daki Bakanlar Kurulu 
toplantısının ardından, ekimde sona erecek 
BMGK’nin İran’a yönelik silah ambargosuyla 
ilgili açıklamada bulundu.

BMGK ve Uluslararası Atom Enerjisi Ajansı 
(UAEA) üyesi ülkelerden ABD’nin politikaları-
na karşı gelmelerini isteyen Ruhani, “Silah am-
bargosunun ekim ayında sona ermesi nükleer 
anlaşmanın önemli bir kazanımıdır. Tüm ülke-
lerden komploları fark etmelerini ve ABD’nin 
planını anlamalarını temenni ediyorum. Diğer 
büyük devletler, ABD’nin bu kazanımı sorgula-
ması halinde bizim karşı tepkimizin ne olacağı-
nı bilir.” ifadelerini kullandı.

Ruhani, silah ambargosunun kaldırılmasıy-
la ilgili ABD’ye karşı başarılı olacaklarını ve 
“ABD’nin İran için hazırladığı planları boşa 
çıkaracaklarını savunarak, “ABD, Uluslararası 

Президент Ирана Хасан Рухани заявил, что 
прекращение международного оружейного 

эмбарго Совета Безопасности ООН по отноше-
нию к Ирану, которое осуществится в октябре, 
является достижением Совместного всеобъем-
лющего плана действий (СВПД).

После заседания Кабинета министров в столице 
страны Тегеране Рухани выступил с заявлением 
об эмбарго Совета Безопасности ООН по отно-
шению к Ирану, которое закончится в октябре.

Рухани попросил Совет Безопасности ООН и 
стран-членов Международного агентства по 
атомной энергии (МАГАТЭ) выступить против 
политики США и заявил: «Прекращение ору-
жейного эмбарго в октябре является важным 
достижением СВПД. Я надеюсь, что все страны 
заметят заговор и поймут план США. Другим 
крупным странам известно, какова будет наша 
реакция на попытку США поставить под сомне-
ние это достижение».

Рухани заявил, что они добьются успеха в этой 
борьбе с США в отношении отмены эмбарго на 
поставки оружия и разрушат планы американ-
ского правительства в отношении Ирана. «США 
также пытаются препятствовать выделению 
Ирану Международным валютным фондом 

Para Fonu’ndan (IMF) 5 milyar dolarlık kredi 
talebimizi bozmak için de uğraşıyor. Bu kuru-
mun ABD’nin baskılarına boyun eğmemesini ve 
tüm ülkelerle ilgili taahhütlerini yerine getirme-
sini ümit ediyorum.” görüşlerini paylaştı.

“Koronavirüs, işsizlik ve zorbalıkla mücadele 
ediyoruz”

Kovid-19’un birçok eyalette önemli ölçüde 
kontrol altına alındığını fakat 5 yerin kırmızı 
bölge durumunda olduğunu aktaran Ruhani, 
“Bugünlerde koronavirüs, işsizlik ve zorbalıkla 
mücadele ediyoruz. İran’da şimdilik korona-
virüste ikinci dalga yoktur. Yaşananlar birinci 
dalganın devamıdır.” diye konuştu.

Salgının halen devam ettiğini dile getiren Ru-
hani, halktan bu konuda yetkililerle iş birliği 
yapmalarını istedi.

Ekonomide geçen senenin daha kötü geçeceği 
beklentisi olduğunu fakat alınan tedbirler ve 
gerçekleştirilen projelerle beklenenden daha iyi 
seviyeyi yakaladıklarını kaydeden Ruhani, “Pet-
rolsüz ekonomide elde edilen yüzde 1,1 büyüme 
gurur verici bir sonuçtur.” dedi. KAYNAK:AA

(МВФ) кредита в 5 миллиардов долларов. Я над-
еюсь, что этот институт не подчинится давлению 
США и выполнит свои обязательства в отноше-
нии всех стран», - сказал он.

«Мы боремся с коронавирусом, безработицей и 
тиранией»

Указав, что во многих штатах СOVID-19 в зна-
чительной степени находится под контролем, 
однако 5 регионов остаются в красной зоне, Ру-
хани сообщил: «Сегодня мы боремся с корона-
вирусом, безработицей и тиранией. В настоящее 
время в Иране нет второй волны коронавируса. 
То, что происходит, является продолжением 
первой волны». 

Отметив, что вспышка вируса все еще продолжа-
ется, Рухани попросил общественность сотруд-
ничать с властями в этом вопросе.

Подчеркнув, что ожидалось ухудшение показате-
лей экономики за последний год, но за счет при-
нятых мер и осуществленных проектов удалось 
избежать совсем низких показателей, Рухани зая-
вил: «Рост в экономике без учета доходов от нефти 
на 1,1 % - результат, которым можно гордиться» 
ИСТОЧНИК: AA
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государственных учреждений, ведь вскоре 
это создаст новую бюрократию Коронавиру-
са, которая подавит всякую свободу.

То, что наше правительство помогает 
предприятиям и сотрудникам с помощью 
различных пакетов поддержки, достойно 
внимания. Но не стоит забывать, как долго 
может длиться данная поддержка? Сколь-
ко еще может брать в долг государство, и 
в каком состоянии резервы Центрального 
банка? Сколько денег можно напечатать без-
возмездно, и как эта тенденция повлияет на 
инфляцию, процентные ставки, обменные 
курсы? Нам нужно рассчитать все эти балан-
сы, в противном случае счета от кризисов, 
которые могут возникнуть, на этот раз будут 
очень болезненными. 

Нехватка ресурсов становится нашей самой 
важной проблемой. Сбережения недостаточ-
ны. Всем организациям, особенно государст-
венным учреждениям, семьям и индивидам 
необходимо срочно бороться с чрезмерными 
расходами. Мы должны отойти от нашей 
широко распространенной показательной 
экономики и привычки ненужного чрезмер-
ного потребления.

Мы должны переоценить наши отношения с 
соседями, тюркскими и исламскими страна-
ми, а также нашу политику на Ближнем Вос-
токе и в Сирии, тем самым стремиться стать 
сильнее по сравнению с западом. Продолжая 
мобилизовывать инвестиции, производство 
и экспорт в частном секторе, нельзя забывать 
о том, что промышленность, которая являет-
ся двигателем нашего развития, испытывает 
серьезный шок. Кроме этого под воздействие 
попадает и сектор услуг, особенно сельское 
хозяйство и туризм. В результате пандемии 
новый курс приобретает электронная ком-
мерция. МСБ и торговцы, которые являются 
активными элементами нашей экономики, 
сталкиваются с большими проблемами. В 
связи с этим, для нашего будущего нужны 
новые шаги и политика развития, особенно в 
сфере образования.

В конце концов, мы на длинной тонкой до-
роге. Во время этого трудного испытания, 
прежде всего, нашему народу нужен покой 
вдали от повседневных политических кон-
фликтов.

Я надеюсь, что за счет единства и солидар-
ности мы сможем одержать победу в этой 
борьбе, и желаю, чтобы в скором времени 
наступили мирные дни.

Не уж то мир обречен, как отмечают некоторые 
международные клубы и ученые, на ужасное и 
жуткое развитие к 2050 году, где около 3 мил-
лиардов человек будут уничтожены войнами 
и смертельными болезнями, такими как голод, 
жажда, вирусные вспышки, рак?

В конце концов, коронавирус сделает людей 
менее свободными. С переходом работы на 
удаленный режим дома превратятся в произ-
водственные центры. В развитых странах, и в 
первую очередь в Японии, с целью революции 
«Индустрия 5.0» будет создан цифровой мир за 
счет ориентированного на общество беспилот-
ного искусственного интеллекта и роботизиро-
ванного технологического развития.

Продолжающееся в мире подобное раз-
витие глубоко затрагивает и нашу страну. 
Несмотря на успех, достигнутый в борьбе со 
вспышкой вируса благодаря медицинским 
работникам и другим служащим, государ-
ственным учреждениям, организациям гра-
жданского общества и солидарности нашего 
народа в месяц Рамадан, Турция не должна 
расслабляться в течение еще длительного 
периода времени.

Пока идет успешная борьба с пандемией, 
все большее значение приобретает напря-
женность, достигнутая обществом в среде, 
где царит вызванный вирусом смертельный 
страх, дороговизна жизни, растущая безра-
ботица в результате увольнений и закрытие 
рабочих мест.

Мы переживаем сложный период. Прежде 
всего, чрезвычайные обязанности ложатся 
на власть, политические партии и НПО. 
Перед нами вновь лежит ответственность 
действовать плечом к плечу с духом единства 
и единения. Мы должны думать и находить 
решения, задавая такие вопросы, как «Где мы 
совершили ошибку и на каких ошибках мы 
настаиваем?»  

Возможно, проведение нашим президентом 
заседания Экономического и социального 
совета согласно нашей Конституции может 
стать первым шагом коллективной соли-
дарности. Затем положительные результаты 
могут дать оценочные собрания, которые 
будут проводиться на отраслевой основе под 
руководством наших торговых палат и то-
варных бирж при координации TOBB (Союза 
торговых палат и товарных бирж Турции), 
а также поиск солидарности и решений в 
сотрудничестве с другими организациями 
НПО. Я боюсь ждать борьбы только лишь от 

но государствами или тайными силами для 
биологической войны?».

Вкратце, мир завтрашнего дня будет отли-
чаться от нынешнего. В мире будут созданы 
новые демографические, социологические, 
экономические, технологические и геопо-
литические балансы, произойдет перера-
спределение доль мировых ресурсов между 
континентами и странами. А сейчас мировые 
и национальные рынки перевернуты и раз-
рушены производственные ресурсы. Про-
изошедший экономический и социальный 
коллапс также негативно сказался на полити-
ческом и дипломатическом балансе. Во мно-
гих странах политические силы ведут борьбу 
в невозможности и отчаянии.

Обвинения, в основном, превращаются во 
взаимный конфликт из-за продолжающе-
гося ухудшения китайско-американских 
отношений в последние годы. Из различных 
источников поступают комментарии о том, 
что глобализация в США может вступить в 
процесс в Китае, потрясенная интеграция 
в Европейском Союзе может постепенно 
ослабнуть и, таким образом, последует стаг-
нация в процессе глобализации.

В новом мировом порядке, который образу-
ется с мобилизацией международных сил в 
области кредитно-денежной политики, ока-
зывающих давление на страны за счет удов-
летворения растущих финансовых потребно-
стей правителей, особенно в слаборазвитых 
и развивающихся странах, эти организации 
тайно или открыто могут стать еще более 
влиятельными.

С одной стороны, возрастает склонность к 
естественной жизни, а с другой стороны, 
вновь приобретет важность в защите окру-
жающей среды.

Распределение доходов, которое все еще не-
справедливо и несбалансировано, катастро-
фические ситуации в общинах, которые уми-
рают от жажды и голода, и террористические 
инциденты будут постепенно сохранять свой 
вес в повестке дня.

В странах могут быть выдвинуты на пе-
редний план протекционизм, национализм 
и тенденции национальных интересов. С 
другой стороны, некоторые международные 
силы могут ускорить свою разрушительную 
деятельность, разделив унитарные государ-
ства, и продолжить свое увлечение захватом 
природных ресурсов других стран.

Угрожающий человечеству коронавирус 
COVID-19 с 31 декабря 2019 года, словно 

передавая всему миру новогоднее послание, 
разорвал традиционную цепочку всех ценно-
стей и взял под контроль жизнь 7,8 миллиар-
да человек. Он разлучил людей от любимых 
и любящих, лишил массового поклонения, 
развлечений, работы и других забот. Он бук-
вально оставил людей в кризисе, создав ат-
мосферу страха смерти, и заключил их в плен 
в их же домах.

Все человечество и те, кто управляют миром, 
проходят большие и трудные испытания, а 
пандемия угрожает и разрушает глобальные 
и национальные экономики, социальные и 
культурные ценности. 

С одной стороны, ведется борьба с вирусом, 
исследования лекарств и вакцин проводятся 
методом проб и ошибок. С другой стороны, 
продолжаются обсуждения на следующие 
темы: «Как возникла пандемия? С чем рас-
пространилась? Или все это было произведе-

АЛИ ДЖОШКУН
МИНИСТР ПРОМЫШЛЕННОСТИ 
И ТОРГОВЛИ
ПРИ 58-ОМ И 59-ОМ ПРАВИТЕЛЬ-
СТВЕ ТУРЕЦКОЙ РЕСПУБЛИКИ 

УДАР КОРОНАВИРУСА!

Güney Kore Kuzey Kore’yi ‘barış anlaşmalarına’ 
sadık kalmaya çağırdı

Южная Корея призвала Северную Корею 
придерживаться «мирных соглашений» 

Ülke basınındaki habere göre, Güney Kore Ulusal 
Güvenlik Danışmanı Chung Eui-yong, Kuzey 

Kore’nin askeri harekatta bulunma tehdidi üzerine 
askeri ve sivil yetkililerle acil güvenlik toplantısı yaptı.

Güney Kore Birleşme Bakanlığı, konuya ilişkin yap-
tığı yazılı açıklamada, iki ülkenin taraflar arasında 
varılan anlaşmalara sadık kalması gerektiğini belirtti.

Savunma Bakanlığı ise Kuzey Kore ordusunun ya-
kından takip edildiğini ve askeri seçeneklere hazır 
olduklarını duyurdu.

İki bakanlıktan yapılan açıklamada da mevcut duru-
mun tehlikeli olduğuna dikkat çekildi.

Kuzey Kore lideri Kim Jong-un’un kız kardeşi Kim 
Yo Jong, dün, ordunun, Güney Kore’ye karşı “gerekli 
adımları atması ve planlaması” için görevlendirildiği-
ni belirterek, Seul yönetimini askeri harekat ile tehdit 
etmişti.

Broşür krizi

Güney Kore Birleşme Bakanlığı 10 Haziran’da, sınır-
dan Kuzey Kore’ye broşür balonları gönderen Özgür 
Kuzey Kore Savaşçıları ve Keunsaem grupları hak-
kında polise şikayette bulunacağını açıklamıştı.

Pyongyang yönetimi 9 Haziran’da, Güney Kore ile 
tüm sınır ötesi iletişim hatlarını keseceğini duyur-
muştu.

Kararın, Kim Yo Jong ve Seul yönetiminin 2010’da 
50 Güney Korelinin ölümüne yol açan iki saldırının 

Согласно новостям в прессе страны, советник 
по национальной безопасности Южной Кореи 

Чунг Юй-Йонг провел экстренное совещание по во-
просам безопасности с военными и гражданскими 
должностными лицами в связи с угрозой военных 
действий со стороны Северной Кореи.

В письменном заявлении по этому вопросу Мини-
стерство объединения Южной Кореи отметило, что 
обе страны должны оставаться верными догово-
ренностям, достигнутым между сторонами. 

Министерство обороны, в свою очередь, заявило, 
что они тщательно наблюдают за всеми действиями 
Северной Кореи и сохраняют состояние военной 
готовности.

В заявлении двух министерств также указывалось, 
что нынешняя ситуация опасна. 

Ранее Ким Ё Чжон, сестра лидера КНДР Ким Чен 
Ына, заявила, что армии был дан приказ «распла-
нировать и предпринять необходимые шаги» в 
отношении Южной Кореи, тем самым угрожая 
руководству Сеула военной операцией.

Кризис из-за пропагандистских листовок

10 июня Министерство объединения Южной Ко-
реи объявило, что оно направит в полицию жалобу 
на организации «Борцы за свободную Северную 
Корею» и «Кынсем», которые через границу от-
правляли в Северную Корею воздушные шары с 
листовками.

9 июня руководство Пхеньяна объявило, что прер-

arkasındaki isim olduğuna inandığı eski istihbarat 
birimi başkanı Kim Yong Chol tarafından verildiği 
kaydedilmişti.

Güney Kore’de, Kuzey sınırında balonla broşür atma, 
yıllardır aktivistlerin başvurduğu bir yöntem.

Kuzey Kore, bu eylemi kendisine yönelik bir saldırı 
olarak değerlendiriyor.

Seul yönetimi, gerilimin yüksek olduğu dönemlerde 
bu tür eylemleri önlemek için bölgeye polis ekipleri 
gönderirken, Kuzey Kore’nin bunları tamamen ya-
saklaması yönündeki çağrılarına aktivistlerin özgürce 
hareket etme hakkı bulunduğunu vurgulayarak dire-
niyordu.

Kim Yo Jong, 4 Haziran’da, broşürlerin yer aldığı 
balonları uçuran ilticacılar için “ana vatanlarına iha-
net eden alçaklar ve melez köpekler” ifadesini kulla-
narak, “Güney Koreli yetkililer, birtakım mazeretler 
sunarken bu durumun devam etmesine izin vermeyi 
sürdürürse ağır bir bedel ödemek zorunda kalacak-
tır.” ifadesini kullanmıştı.

Güney ve Kuzey Kore arasında, irtibat bürosu aracılı-
ğıyla her gün yerel saatle biri 09.00 ve diğeri 17.00’de 
olmak üzere iki telefon görüşmesi gerçekleştiriliyor-
du. KAYNAK: AA

вет все трансграничные линии связи с Южной 
Кореей. 

Было отмечено, что решение было принято Ким Ё 
Чжон и бывшим главой разведки Ким Ён Чхолем, 
который по мнению руководства Сеула является 
виновником двух нападений, в результате которых 
в 2010 году погибло 50 южнокорейцев.

В Южной Корее активисты запускают воздушные 
шары с пропагандистскими листовками на границе 
с Северной Кореей в течение многих лет. 

Северная Корея оценивает эти акции как нападе-
ние. 

Чтобы предотвратить подобные действия в период 
высокой напряженности, руководство Сеула напра-
вило в этот район полицейские бригады. Однако 
на призывы Северной Кореи вообще запретить эти 
акции, Сеул настаивает на том, что у активистов 
есть право свободы действия.

4 июня Ким Ё Чжон назвала перебежчиков, ко-
торые запускали воздушные шары с листовками, 
«ничтожными и мусороподобными беспородными 
собаками, которые предали свою родину». Она 
также заявила: «Южнокорейские власти будут 
вынуждены заплатить огромную цену, если они, 
находя всяческие оправдания, позволят этой ситуа-
ции продолжаться».

Ежедневно между Южной и Северной Кореей через 
отделение связи проводятся два телефонных звонка 
- один в 09.00, а другой в 17.00. ИСТОЧНИК: AA
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